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SPIS TREŚCI 

Lp. Temat 
Numer 

strony 

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, ewentualne zmiany. 8-12 

2. Interpelacje Radnych. 12-25 

3. Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 25-26 

4. 
Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru „Bagry” /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 

– druk nr 1037 – II czytanie – referuje: Bożena Kaczmarska-Michniak - opiniująca 

Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

29-30, 

92 

5. 
Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru „Mogiła II” /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 

– druk nr 1038 – II czytanie – referuje: Bożena Kaczmarska-Michniak - opiniująca 

Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

30-31, 

92 

6. 

Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru „Rajsko – rejon ulicy Szczawnickiej” /projekt 

Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1039 – II czytanie – referuje: Bożena 

Kaczmarska-Michniak - opiniująca Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony 

Środowiska/. 

31-33, 

93 

7. 

Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru „Skotniki i Kostrze – Obszar Łąkowy” /projekt 

Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1055 – II czytanie – referuje: Elżbieta 

Koterba; Bożena Kaczmarska-Michniak - opiniująca Komisja Planowania 

Przestrzennegoi Ochrony Środowiska/. 

33-34, 

93 

8. Przyjęcie Programu „Otwarty Kraków” /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – 

druk nr 1041 – II czytanie – referuje Jan Żądło – opiniująca Komisja Rodziny, 

Polityki Społecznej i Mieszkalnictwa/. 

34-49, 

94 

9. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ½ cz. zwaloryzowanej 

kwoty bonifikaty udzielonej przy sprzedaży udziału 18/1000 cz. w 

nieruchomości gruntowej, związanego z prawem własności lokalu 

mieszkalnego nr [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 1 i 6 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych osobowych 

(Dz. U. z 2015 r. poz. 2135 z późn. zm.); jawność wyłączyła: Aneta Kargul – 

inspektor Referat ds. Spółdzielni Mieszkaniowych, Trwałego Zarządu i 

Użytkowania/Wydział Skarbu Miasta] w budynku położonym przy ul. Nad 

Sudołem 24 w Krakowie /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1020 – 

II czytanie – referuje Marta Witkowicz – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia 

i Rozwoju Gospodarczego/. 

49, 95 
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10. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu zwaloryzowanej kwoty 

bonifikaty udzielonej od ceny lokalu mieszkalnego nr [wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 1 i 6 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 

r. o ochronie danych osobowych (tekst jednolity Dz. U. z 2016 r., poz. 922); 

jawność wyłączył: Artur Pakuła - inspektor Referat Regulacji Stanów Prawnych 

Nieruchomości Zabudowanych Budynkami Wielolokalowymi i Garażami oraz 

Kontroli Wtórnego Obrotu Lokalami/Wydział Skarbu Miasta] usytuowanego w 

budynku mieszkalnym nr 53 położonym przy ulicy Prądnickiej w Krakowie 
/projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1056 – II czytanie – referuje Marta 

Witkowicz – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

50, 95, 

95 

11. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 26 usytuowanego w budynku na os. Szkolnym 8 w Krakowie na rzecz 

najemców z zastosowaniem 33% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa – druk nr 1058 – II czytanie – referuje: Marta Witkowicz, Anna 

Trembecka, Zofia Kuryśko – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego/. 

50-51, 

95 

12. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 91 usytuowanego w budynku na os. II Pułku Lotniczego 46 w Krakowie 

na rzecz najemców z zastosowaniem 19% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa – druk nr 1059 – II czytanie – referuje: Marta Witkowicz, Anna 

Trembecka, Zofia Kuryśko – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego/. 

51-52, 

95 

13. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 9 usytuowanego w budynku przy ul. Ujejskiego 9 w Krakowie na rzecz 

najemcy z zastosowaniem 50% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 

– druk nr 1060 – II czytanie – referuje: Marta Witkowicz, Anna Trembecka, Zofia 

Kuryśko – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

52, 96 

14. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 131 usytuowanego w budynku przy ul. Elsnera 24 w Krakowie na rzecz 

najemcy z zastosowaniem 66% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 

– druk nr 1061 – II czytanie – referuje: Marta Witkowicz, Anna Trembecka, Zofia 

Kuryśko – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

52-53, 

97 

15. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1/2 części zwaloryzowanej 

kwoty bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 

[wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 1 i 6 ustawy 

z dnia 29 sierpnia 1997r. o ochronie danych osobowych (tekst jednolity Dz. U. z 

2016 r., poz. 922); jawność wyłączyła: Wioletta Krzemińska – Główny Specjalista 

Referat Regulacji Stanów Prawnych Nieruchomości Zabudowanych Budynkami 

Wielolokalowymi i Garażami oraz Kontroli Wtórnego Obrotu Lokalami/Wydział 

Skarbu Miasta] położonego w budynku nr 1 na os. Szklane Domy w Krakowie 

/projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1066 – II czytanie – referuje Marta 

Witkowicz – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

53-54, 

97 



LII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

14 września 2016 r. 

 
 

 4 

 

16. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1/2 części bonifikaty 

udzielonej od ceny lokalu mieszkalnego nr [wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 1 i 6 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997r. o 

ochronie danych osobowych (Dz. U. z 2016r. poz. 922 późn. zm.); jawność 

wyłączyła: Agnieszka Latos - inspektor Referat Regulacji Stanów Prawnych 

Nieruchomości Zabudowanych Budynkami Wielolokalowymi i Garażami oraz 

Kontroli Wtórnego Obrotu Lokalami/Wydział Skarbu Miasta] usytuowanego w 

budynku nr 5 położonym przy ul. Zyblikiewicza w Krakowie /projekt 

Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1067 – II czytanie – referuje Marta 

Witkowicz – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

54, 97 

17. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kraków, 

zabudowanej budynkiem mieszkalno-gospodarczym przy ul. Tetmajera 
/projektodawca Prezydent Miasta Krakowa – druk nr 1069 - II czytanie - referuje 

Marta Witkowicz – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego/. 

55, 98 

18. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1 części zwaloryzowanej 

bonifikaty udzielonej od ceny lokalu mieszkalnego nr [wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 1 i 6 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 

r. o ochronie danych osobowych (tekst jednolity Dz. U. z 2016 r., poz. 922); 

jawność wyłączył: Artur Pakuła - inspektor Referat Regulacji Stanów Prawnych 

Nieruchomości Zabudowanych Budynkami Wielolokalowymi i Garażami oraz 

Kontroli Wtórnego Obrotu Lokalami/Wydział Skarbu Miasta] położonego 

w budynku nr 16 przy ulicy Teligi w Krakowie /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa - druk nr 1072 - II czytanie - referuje Marta Witkowicz - opiniujące 

Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

55-56, 

98 

19. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 51 usytuowanego w budynku na os. II Pułku Lotniczego 46 w Krakowie na 

rzecz najemcy z zastosowaniem 77% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa - druk nr 1073 - II czytanie – referuje: Marta Witkowicz, Zofia Kuryśko, 

Anna Trembecka - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego/. 

56-57, 

98 

20. 
Przyjęcie Programu wspierania Rodzinnych Ogrodów Działkowych 

funkcjonujących na obszarze Gminy Miejskiej Kraków /projekt Prezydenta 

Miasta Krakowa - druk nr 1070 - II czytanie - referuje Marta Witkowicz - 

opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

57, 98 

21. Wprowadzenie opłaty prolongacyjnej /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 

– druk nr 1063 – II czytanie – referuje Piotr Jędrzejczak – opiniująca Komisja 

Budżetowa/. 

57-58, 

99 

22. Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości /projekt Prezydenta 

Miasta Krakowa – druk nr 1065 –II czytanie – referuje Piotr Jędrzejczak – 

opiniująca Komisja Budżetowa/. 

58, 99 
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23. 

Przyjęcie Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Gminie 

Miejskiej Kraków na lata 2016 – 2018 /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 

– druk nr 1068 – II czytanie – referuje: Witold Kramarz; Jolanta Chrzanowska; 

Katarzyna Kadela – opiniująca Komisja Rodziny, Polityki Społecznej 

i Mieszkalnictwa/. 

59, 99 

24. Nadanie nazwy parku i przyjęcia regulaminu parku /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa - druk nr 1074 - II czytanie – referuje Łukasz Pawlik - opiniujące 

Komisje: Kultury i Ochrony Zabytków; Infrastruktury/. 

59-62, 

99 

25. 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zmian planu dochodów 

w działach: 756, 801, 851, 854, 900 i 926 oraz zmian planu wydatkóww 

działach: 700, 801, 851, 852, 853, 854, 900 i 921) /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa - druk nr 1083 – II czytanie - referuje Małgorzata Okarmus - opiniująca 

Komisja Budżetowa/. 

62-63, 

100 

26. 
Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zmian w planie 

wydatków w działach: 600, 750, 754, 801, 852, 853, 854, 900, 921 i 926 – zadania 

dzielnic) /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1084 – II czytanie - 

referuje Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

63, 100 

27. 
Zmiana uchwały Nr LXX/1013/13 Rady Miasta Krakowa z dnia 27 marca 

2013 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Krakowa (z późn. 

zm.) /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1085 – II czytanie - referuje 

Alina Kwaśniak - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

64, 100 

28. 
Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie 

utworzenia nowego parku miejskiego Bulwary Białuchy /projekt Grupy 

Radnych – druk nr 1096 – tryb jednego czytania – referuje Dominik Jaśkowiec - 

opiniująca Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

65-66, 

100 

29. 

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa 

dot. przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Ogród Kombatantów” /projekt Grupy Radnych – druk nr 1097 

– tryb jednego czytania – referuje Dominik Jaśkowiec - opiniująca Komisja 

Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

66-67, 

101 

30. Skarga na działanie Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu 

w Krakowie /projekt Komisji Rewizyjnej – druk nr 1098 – tryb jednego czytania 

– referuje: Adam Kalita; Adam Migdał/. 

68, 101 

31. 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zwiększenia planu 

dochodów w działach: 600, 801 i 854 oraz zwiększenia planu wydatków 

w działach: 600, 750, 801 i 854) /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 

- druk nr 1106 – tryb jednego czytania - referuje Małgorzata Okarmus - opiniująca 

Komisja Budżetowa/. 

68-69, 

101 

32. 
Zmiana uchwały nr IV/44/14 Rady Miasta Krakowa z dnia 17 grudnia 2014 

roku w sprawie powołania Komisji Głównej Rady Miasta Krakowa /projekt 

Przewodniczącego RMK – druk nr 1099 – tryb jednego czytania – referuje: 

Bogusław Kośmider/. 

69-70, 

101 
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33. 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zwiększenia planu 

dochodów w działach: 801 i 926, zwiększenia planu wydatków w działach: 801, 

854 i 926 oraz zmian w planie wydatków w działach: 600, 700, 754, 801, 854, 

900, 921 i 926) /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1107 – I czytanie - 

referuje Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

70-72 

34. 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zwiększenia planu 

dochodów w działach: 750 i 756, zmniejszenia planu dochodów w dziale 851 

oraz zwiększenia planu wydatków w działach: 750, 851, 852, 853, 900, 921, 925 

i 926) /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1108 – I czytanie - referuje 

Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

72-73 

35. 
Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zmian w planie 

wydatków w działach: 600, 750, 754, 801, 853, 900 i 921 – zadania dzielnic) 
/projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1109 – I czytanie - referuje 

Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

73-74 

36. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 15 usytuowanego w budynku przy ul. Salwatorskiej 13 w Krakowie na 

rzecz najemcy z zastosowaniem 71% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa - druk nr 1079 - I czytanie – referuje: Marta Witkowicz - opiniujące 

Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

74-75 

37. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 17 usytuowanego w budynku na os. Górali 10 w Krakowie na rzecz 

najemców z zastosowaniem 77% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa - druk nr 1080 - I czytanie – referuje: Marta Witkowicz - opiniujące 

Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

75-76 

38. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków 

oznaczonego Nr 11, położonego w budynku mieszkalnym przy 

ul. Św. Sebastiana Nr 15 wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału 

w nieruchomości gruntowej, na której położony jest budynek /projekt 

Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1081 - I czytanie – referuje: Marta 

Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

76-77 

39. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków 

oznaczonego Nr 10, położonego w budynku mieszkalnym przy 

ul. Św. Sebastiana Nr 15 wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału 

w nieruchomości gruntowej, na której położony jest budynek /projekt 

Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1087 - I czytanie – referuje: Marta 

Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

77-78 

40. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków 

oznaczonego Nr 12, położonego w budynku mieszkalnym przy 

ul. Św. Sebastiana Nr 15 wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału 

w nieruchomości gruntowej, na której położony jest budynek /projekt 

Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1088 - I czytanie – referuje: Marta 

Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

78-79 
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41. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kraków, 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym i budynkami gospodarczymi przy 

ul. Ułanów Nr 21 /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1089 - I czytanie 

– referuje Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego/. 

79-80 

42. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków, 

położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Jana Nr 14 wraz z oddaniem 

w użytkowanie wieczyste udziału w nieruchomości gruntowej, na której 

położony jest budynek oraz ustalenia wysokości bonifikaty /projekt Prezydenta 

Miasta Krakowa - druk nr 1090 - I czytanie – referuje Marta Witkowicz - 

opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

80-81 

43. 

Ustalenie kierunków działań dla Prezydenta Miasta Krakowa, w zakresie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla osiedli Dywizjonu 303 i 2-go Pułku Lotniczego – „Czyżyny 

– osiedla Dywizjony 303, 2-go Pułku Lotniczego” /projekt Grupy Radnych – 

druk nr 1112 – tryb jednego czytania – referuje Michał Drewnicki - opiniująca 

Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

28-29, 

70, 85-

87-88, 

102 

44. 

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dot. 

przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Rejon ulic Łuczanowickiej i Wadowskiej” /projekt Grupy 

Radnych – druk nr 1113 – tryb jednego czytania – referuje Grzegorz Stawowy; 

Wojciech Krzysztonek - opiniująca Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony 

Środowiska/. 

27-28, 

70, 81-

85, 87, 

101 

45. Zmiana w składzie Komisji Innowacji i Wykorzystania Funduszy Unijnych 

Rady Miasta Krakowa /projekt Klubu Radnych PiS - druk nr 1114 – referuje: 

Włodzimierz Pietrus/.  

89-90, 

102-

103 

46. Zmiana w składzie Komisji Zdrowia i Profilaktyki oraz Uzdrowiskowej Rady 

Miasta Krakowa /projekt Klubu Radnych PiS - druk nr 1115 – referuje: 

Włodzimierz Pietrus/.  

91, 

103-

104 

47. Zmiana w składzie Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza Rady Miasta 

Krakowa /projekt Klubu Radnych PiS - druk nr 1116– referuje: Włodzimierz 

Pietrus/.  

91-92, 

105 

48. Zmiana w składzie Komisji Edukacji Rady Miasta Krakowa /projekt Klubu 

Radnych PiS - druk nr 1117– referuje: Włodzimierz Pietrus/.  

92, 

105-

108 

49. Oświadczenia, komunikaty.  
108-

109 

50. Zamknięcie sesji. 109 
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Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, ewentualne zmiany. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Bardzo proszę Państwa Radnych o zajęcie miejsc, o wyciszenie się. Otwieram LII Zwyczajną 

Sesję Rady Miasta. Serdecznie witam Panie i Panów Radnych. Stwierdzam kworum 

uprawniające Radę do podejmowania uchwał. Serdecznie witam Państwa Zastępców 

Prezydenta, Pana Skarbnika, Pana Sekretarza. Pan Radny Porębski obecny, obecny to już 

zgłaszam. W imieniu Radnych i własnym witam wszystkich przybyłych na obrady dzisiejszej 

sesji. Szanowni Państwo bardzo proszę o ciszę. Szanowni Państwo chciałem przedstawić 

państwu postanowienie komisarza wyborczego w Krakowie z dnia 7 września 2016r w sprawie 

obsadzenia mandatu radnego. W miejsce pana radnego Arkadego Rzegockiego wstępuje pan 

Dariusz Sylwester Wicher. Takie postanowienie otrzymaliśmy z dniem 7 września i w dniu 

dzisiejszym powinniśmy przeprowadzić ślubowanie radnego, a następnie będzie chwila 

przerwy po to żeby pan radny nabył także technicznych praw do głosowania i nie tylko. Czyli 

zostanie mu przekazana karta i zmieniony system do głosowania i potem przejdziemy już 

normalnie do porządku obrad to znaczy najpierw te sprawy organizacyjne, potem porządek 

obrad, itd. Szanowni państwo bardzo proszę o spokój, bardzo proszę o wyłącznie telefonów 

komórkowych. Pana radnego przewodniczącego mojego klubu mogę prosić? Ślubowanie 

radnego, zgodnie z przepisami art. 23A ustawy o samorządzie gminnym przed przystąpieniem 

do wykonywania mandatu radny składa ślubowanie. Ślubowanie może zostać złożone z 

dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”. Radny mówi: „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

Proszę o powstanie państwa z miejsc. Odczytuję Rotę ślubowania: „Wierny Konstytucji i 

Prawu RP ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie mając 

na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców. Pan Dariusz Sylwester Wicher”. Dziękuje 

zostało złożone ślubowanie pana Dariusz Wichra. Serdecznie witamy. Proszę państwa teraz 

ogłaszam 5 minut przerwy w celu przygotowania technicznego wprowadzenia pana radnego. 

Pan Radny Komarewicz obecny.  

Szanowni państwo bardzo proszę o powrót na salę. Bardzo proszę państwa radnych o powrót 

na salę, mamy trochę spraw organizacyjnych i wznawiamy za chwilę sesję. Pan radny Zięba 

obecny, bardzo proszę o poprawienie w liście obecności pana radnego Ziębę. Szanowni 

państwo odbyliśmy ślubowanie radnego, pan radny dostał już kartę. Za chwilę będzie mógł 
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działać w systemie, a my mamy kilka spraw organizacyjnych jak zawsze na początku sesji. A i 

panie i panowie bardzo proszę. Czy panów z tyłu mogę prosić o wyciszenie, a jak się pan tylko 

patrzy milcząco to dobrze. Szanowni państwo czy do protokołów z Sesji XLVIII i XLIX tj. z 

29 czerwca i L tj. 6 lipca są uwagi? Jeżeli nie ma protokoły zostaną podpisane. Przypominam 

o obowiązku elektronicznego zgłaszania interpelacji przez tych państwa radnych, którzy 

zamierzają zgłosić na dzisiejszej sesji oraz o obowiązku doręczenia przewodniczącemu tez 

swojej interpelacji na piśmie. Szanowni państwo informacje międzysesyjne. Po pierwsze 

dzisiaj zostanie dostarczone do państwa do skrytek przez Stowarzyszenie najnowsze wydanie 

Głosu Seniora oraz zaproszenia na 3 Ogólnopolskie Senioralia w Krakowie, która są 

organizowane tutaj w mieście. Stąd uprzejmie państwa proszę, nie ma pana Salwarowskiego, 

więc taka informacja jest dla państwa. Kto chce oczywiście bierze w nich udział. Szanowni 

państwo uprzejmie informuje, że do przewodniczącego rady wpłynęły pisma. Informacja od 

Ministra Infrastruktury i Budownictwa oraz od Ministra Spraw Wewnętrznych Administracji 

dotyczące rezolucji Rady Miasta z 6 lipca w sprawie konsultacji projektu ustawy o związku 

metropolitalnym w woj. Śląskim. Z Ministerstwa Ochrony Środowiska dotyczące rezolucji z 8 

czerwca w sprawie zmian prawnych umożliwiających samorządom skuteczną walkę z hałasem. 

Z Ministerstwa Energii dotyczącej rezolucji Rady Miasta w sprawie planowanych zmian w 

strukturze organizacyjnej Polskiej Spółki Gazownictwa. Wszystkie te informacje państwo 

otrzymaliście także drogą mailową. Chciałem także państwa poinformować w związku z 

postulatem także pana radnego Rachwała z ostatniej sesji. Otrzymaliśmy pismo z Urzędu 

Miasta od pani dyrektor magistratu informującej, że zakres prac związanych z realizacją 

zadania inwestycyjnego pod nazwą klimatyzacja sali obrad i pomieszczeń reprezentacyjnych 

w budynku mieszczącym się na placu Wszystkich Świętych 3-4 obejmuje niżej wymienione 

prace. Wykonanie pomieszczeń technicznych na strychu, zasilenie elektryczne centrali, 

instalacja kanałów wentylacyjnych, wykonanie instalacji klimatyzacji, wykonanie czerpni i 

wyrzutni na dachu budynku cokolwiek by to nie znaczyło, prace związane z podłączeniem 

instalacji klimatyzacji pomieszczeń reprezentacyjnych z centralą klimatyzacyjną. Obecne 

zaawansowanie prac to jest z 8 września informacja jest na poziomie 95%. Termin zakończenia 

określony jest na 30 września i nie ulegnie przedłużeniu. To apropo klimatyzacji. Szanowni 

państwo teraz sprawy porządku obrad. Zgodnie z par. 34 ust. 2 dla projektów, które będą dzisiaj 

rozpatrywane w trybie jednego czytania wyznacza się termin autopoprawek do czasu 
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rozpoczęcia czytania, a termin zgłaszania poprawek do czasu zakończenia dyskusji. Na 

dzisiejszej sesji dotyczy to następujących jednoczytaniowych projektów uchwał. Druk: 

1096 – ustalenie kierunków działań dla Prezydenta w sprawie utworzenia nowego parku 

miejskiego Bulwary Białuchy. 

1097 – ustalenie kierunków działań dla Prezydenta dotyczących przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Ogród Kombatantów.  

1098 – skarga na działanie zarządu infrastruktury komunalnej i transportu w Krakowie. 

1106 – zmiany w Budżecie Miasta Krakowa na rok 2016. 

Na podstawie par. 34 ust. 3 Statutu, pisemny wniosek przynajmniej 1/10 ustawowego składu 

rady, 5 radnych lub Prezydenta zawierający uzasadnienie najpóźniej do końca dyskusji. Rada 

może zdecydować o rozpatrzeniu wyżej wymienionych projektów uchwał w trybie dwóch 

czytań. Informacja dotycząca skarg. Od ostatniej informacji na LI Sesji Rady Miasta to jest z 

31 sierpnia wpłynęła jedna skarga. Skarga będzie przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej Rady, 

która zdecyduje o sposobie dalszego jej rozporządzenia. Porządek obrad dzisiejszej LII Sesji 

Rady został uzgodniony z Komisją Główną w dniu 5 września. Informuję państwa, że w trybie 

art.20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym do obrad zostały włączone projektu uchwał 

Prezydenta wg. druków:  

1106 – zmiany w Budżecie Miasta. 

1107 – zmiany w Budżecie. 

1108 – zmiany w Budżecie. 

1109 – zmiany w Budżecie dotyczące zadania dzielnic. 

I teraz ewentualne zmiany w porządku obrad. Czy w imieniu pana Prezydenta są jakieś wnioski 

o zmianę w porządku obrad? Nie ma. Czy komisje mają jakieś wnioski o zmianę porządku 

obrad? Nie widzę. Czy w imieniu Grupy Radnych? Pan radny Pietrus bardzo proszę. Pan radny 

Pietrus był pierwszy.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent. Zgłaszam wniosek o zmianę, znaczy o wprowadzenie 

do porządku obrad druk 1099. Dotyczy zmiany w Komisji Głównej, stosowna liczba podpisów, 

15 podpisów.  
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Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Pan Radny Stawowy bardzo proszę. Potem Pan radny Gilarski.  

 

Radny – p. Grzegorz Stawowy: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Szanowni Państwo. Proszę wysoką radę o 

wprowadzenie projektu uchwały wg. druku 1113 w sprawie ustalenia kierunku dla Prezydenta 

dotyczących przystąpienia do prac nad sporządzaniem miejscowego planu dla rejonu ul. 

Łuczanowickiej i Wadowskiej. To są zmiany przeznaczenia terenów w studium, które powinny 

być usankcjonowane nowym planem miejscowym. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Ale Panie Radny nie mamy w tej sprawie opinii prawnej, a zgodnie ze statutem. 

 

Radny – p. Grzegorz Stawowy: 

 

To przepraszam. 

     

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Po prostu w trakcie sesji Pan to wprowadzi, niestety bez opinii prawnej zgodnie ze statutem nie 

możemy tego wprowadzać. Pan Radny bardzo proszę.  

 

Radny – p. Mirosław Gilarski: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Chciałbym prosić o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały, to jest rezolucja w sprawie poszanowania prawa własności spólnot 

religijnych oraz odrzucenia komunistycznej spuścizny w tej dziedzinie. To jest projekt Grupy 

Radnych wg. druku 1048-R. Dziękuję.  
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Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czyli w imieniu tak naprawdę autorów, bo Pan jest też współautorem. Ja wiem, tak, 

tak. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych składa jakieś wnioski do porządku obrad? Nie widzę. 

Mamy w związku z tym 2 wnioski. Pierwszy. Szanowni Państwo wniosek pierwszy Grupy 

Radnych o wprowadzenie do porządku obrad z odstąpieniem wymogu 14-dniowego terminu 

doręczenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji 

Głównej. Jest to wniosek Przewodniczącego Rady Miasta w związku z wnioskiem Klubu 

Radnych PiS po spotkaniu prezydium na wniosek Klubu Radnych PiS proponowana jest 

zmiana w miejsce Pana Radnego Gilarskiej w Komisji Głównej wchodzi Pan Kękuś. I to jest 

wniosek Grupy Radnych, który możemy dzisiaj wprowadzić do porządku obrad. Nie mógł być 

wcześniej wprowadzony, no bo nie minął termin 14-dniowy. Głos za, głos przeciw temu 

wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. Ktoś z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego 

punktu do porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? 

Jeszcze mamy tutaj u Pana Radnego. Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę. Zamykamy, proszę 

o wynik. 

30 osób za, 1 przeciw, 0 się wstrzymało, 1 nie brała udziału w głosowaniu. 

Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. Wydruk? No bardzo proszę, no. Dobra. 

Drugi wniosek Grupy Radnych o zdjęcie z porządku obrad rezolucji w sprawie poszanowania 

praw własności wspólnot religijnych oraz odrzucenie komunistycznej spuścizny w tej 

dziedzinie. Jest to wniosek Grupy Radnych, w tym części autorów tej rezolucji. Głos za, głos 

przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

tego wniosku o zdjęcie tego projektu rezolucji z porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę o wynik. 

32 osoby za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. 

Rada zdjęła ten punkt z porządku obrad. I to jest tyle co do porządku obrad. Ewentualny 

wniosek Pana Radnego Stawowego może być w trybie nadzwyczajnym kiedy będzie opinia 

prawna. Bardzo proszę, proszę bardzo wydruk tego ostatniego głosowania. Szanowni Państwo 

to tyle z porządku obrad. 

 

Interpelacje Radnych. 
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Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Teraz interpelacje i wnioski Radnych. Pan Radny Kosior pierwszy i proszę zgłaszać się 

elektronicznie. Ale Pan Radny Kosior był pierwszy. Bardzo proszę Państwa Radnych o 

zgłaszanie się elektroniczne, ojojoj. Ale wywołałem. O rany. Proszę bardzo Pan Kosior.  

 

Radny – p. Bolesław Kosior: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Szanowni Państwo. Ze względu na tą ilość ja tylko 

krótko z opisem wystąpie, a więc interpelacje dotyczą przede wszystkim mieszkalnictwa. 

Chodzi o podanie wykazu pustostanów i stanu remontów prowadzonych w nich, jak również 

sprawy dotyczące sprowadzenia rodzin z Kazachstanu i Uzbekistanu. Pozostałe do protokołu. 

Dziękuję bardzo.   

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Pani Małgorzata Jantos. Przepraszam Pan Radny Rachwał był w kolejności, 

przepraszam Pani Małgosiu. Pan Radny Rachwał. Dobrze.  

 

Radny – p. Stanisław Rachwał: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Ja mam dwie interpelacje, pierwsza interpelacja to 

chciałem się zwrócić się do Pana Prezydenta o budowę przystanku komunikacji MPK na 

wysokości Zalewu Nowohuckiego. Państwo wszyscy doskonale wiedzą jest to teren 

rekreacyjny od wielu, wielu lat. Dużo osób tam ostatnio przebywa, chyba jest taka potrzeba aby 

zrobić przystanek na żądanie na wysokości tego zalewu. Jest to chyba możliwe, ponieważ jest 

duża odległość pomiędzy tymi następnymi przystankami to skrótowo. I druga prośba jest do 

Pana Prezydenta aby po prostu zbudował przejście dla pieszych na ul. Malczewskiego w 

dzielnicy VII na wysokości przystanku MPK 101, 102 w kierunku Kopca Kościuszki. Tam jest 

ogród działkowy Rot Zwierzyniec, wiele osób starszych, dzieci przechodzi z bramy, która jest 

przy ul. Malczewskiego do przystanku. Samochody przejeżdżające bardzo szybko stwarzają 

zagrożenie dla tych osób pieszych, dlatego proszę aby tam co najmniej namalować przejście 
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dla pieszych. Również może zastanowić się i wprowadzić ograniczenie prędkości 30 km/h. 

Bardzo proszę o rozważenie i po prostu ułatwienie właśnie nie tylko działkowiczom ale ich 

rodzinom i znajomym bezpieczne przejście do przystanku MPK linii autobusowej nr. 100 i 101. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, będę prosił wersję pisemną. Pani Radna Jantos, potem Pan Radny Gilarski.  

 

Radna – p. Małgorzata Jantos: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Panie Skarbniku. Ja składam jedną interpelację ale 

wydaje mi się dość istotną. Mianowicie dzisiaj rano zresztą słyszałam Pana Prezydenta w Radio 

Kraków, który wypowiedział się w tej sprawie, która jest przedmiotem. Mianowicie szanowni 

państwo ja wracam do budżetu obywatelskiego, w dalszym ciągu bardzo mi się nie podoba 

ingerencja władz w budżet obywatelski, ponieważ uważam że jeżeli budżet obywatelski z samej 

istoty swojej nazwy jest budżetem obywatelskim to władze miasta nie powinny się do tego 

włączać. Dzisiaj Pan Prezydent rano w radiu powiedział, że RIO, która była podstawą, że tak 

powiem wycofania wniosku dotyczącego Skrzydlatego Krakowa, że RIO wyraziło swoje 

zastrzeżenia i dzisiaj rano w radiu powiedział, że na propozycję i na prośbę wyżej 

wspomnianych osób, które składały projekt Rio wypowiedziało się troszkę inaczej. W związku 

z tym ta sprawa nie jest ostatecznie załatwiona i w związku z tym składam interpelację, 

ponieważ no to wydaje się jednoznacznie powiązane ze sprawą. Szanowny Panie Prezydencie 

uprzejmie proszę o odpowiedź. Kto kupuje sprzęt np. do Krakowskiego Klubu Kajakowego? 

Kto wyposaża tor kajakarstwa górskiego? Kto płaci za wyposażenie obiektów sportowych w 

sprzęt. Proszę o konkretne dane z okresu 2 lat. Zobaczymy tutaj jak sytuacja wygląda, czy 

rzeczywiście jest tak, że Kraków nie zakupuje żadnego sprzętu do innych klubów, a tutaj no 

wydarzyła się rzecz moim zdaniem bardzo niedobra. To znaczy władze zaingerowały w dobór 

poza odpowiednią, zasadami konkursowymi zareagowała ingerencja władz w budżet 

obywatelski i uważam, że jest to kolejny etap grzebania budżetu obywatelskiego. Na koniec 

chciałam jeszcze jedno powiedzieć rzecz. Proszę Państwa musimy wszyscy jak tutaj jesteśmy 

zrozumieć, że jeżeli kolejne władze nie wejdą. W ogóle nie wyobrażam sobie władz w 
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jakimkolwiek państwie europejskim także i w Polsce, które nie szanuje budżetu 

obywatelskiego, czytaj pieniędzy, które dostajemy od obywateli. To oni mają prawo 

wskazywać nam swoje własne potrzeby, nie będę rozwijała wątku, ponieważ robię to wszędzie.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Pan Radny Gilarski bardzo proszę. Potem Pan Radny Słoniowski.  

 

Radny – p. Mirosław Gilarski: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Szanowni Państwo. Chciałbym zgłosić dwie 

interpelacje, one są wynikiem moich spotkań na dyżurze z mieszkańcami. Pierwsza z nich 

dotyczy interwencji w sprawie przedszkola nr. 179 przy ul. Sanockiej to jest dzielnica XI czyli 

Podgórze Duchackie. Wiem, że to jest ta część Krakowa, gdzie brakuje miejsc w przedszkolach. 

Sprawa dotyczy zaadaptowania budynku, który. Znaczy nie budynku tylko pomieszczenia, 

które kiedyś było mieszkaniem służbowym, zostało odzyskane czy też pozyskane na 

zaadaptowanie na powiększenie pomieszczeń na potrzeby przedszkola. W związku z tym 

wzrosłaby ilość miejsc dla dzieci w tymże przedszkolu. No jednak w związku z tym, że Rada 

Dzielnicy XI w zeszłym roku wyłożyła 30 tyś. na przyszły rok zaplanowała 40tyś. Wiemy, że 

Rady Dzielnic nie dysponują zbyt dużymi środkami do dyspozycji i tu jest prośba żeby w 

ramach prac przygotowujących już budżet na rok 2017, a te prace jak wiemy już trwają, aby 

wydział edukacji, a ostatecznie Prezydent przyjął takie zadanie do realizacji. Tak, żeby można 

było zrealizować tą inwestycję, tak jak powiedziałem adaptację mieszkania służbowego na cele 

przedszkola w przyszłym roku. Nie da się tego zadania etapować, bo należałoby wtedy 

przynosić dzieci, dlatego też proszę o przyjęcie tego zadania do budżetu na rok 2017. Myślę, 

że jest ono uzasadnione. Druga sprawa to też sprawa interwencyjna, mieszkańcy ul. 

Grzegorzewskiej i Dietla zgłosili u mnie sprawę intensywnego ruchu samochodów, ale na ul. 

Grzegorzewskiej w stronę ronda Grzegorzewskiego ale konkretnie pojazdów o ciężarze 

całkowitym powyżej 7 ton. O ile jest taki znak ograniczający od strony mostu Grunwaldzkiego, 

czy ronda Dąbrowskiego. No natomiast od strony ronda Grzegorzewskiego czyli Kotlarskiego 

nie ma takiego znaku, no nawet pomimo istnienia takiego ograniczenia jest ten przepis 

nagminnie łamany. W związku z tym tu jest prośba przede wszystkim o kontrolę i sprawdzenie 
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tego ruchu. Tak żeby te pojazdy powyżej ciężaru całkowitego 7 ton nie wjeżdżały w ul. Dietla 

od strony ronda Grunwaldzkiego w ul. Grzegorzewską i ewentualnie postawienie kolejnego od 

strony ronda Grzegorzewskiego czyli Kotlarskiego. To tyle, tutaj jako załączniki na razie na 

interpelacji składam Panu Przewodniczącemu. Dziękuję.   

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Bardzo proszę, Pan Radny Słoniowski. Bardzo proszę.  

 

Radny – p. Łukasz Słoniowski: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Panie Skarbniku, Szanowni Państwo. Ja mam jedną 

interpelację, niedawno wpłynął do nas druk w sprawie ogłoszenia o podjęciu prac nad 

utworzeniem parku kulturowego pod nazwą: „Park Kulturowy Nowa Huta”. I w związku z tym 

chciałem zapytać kiedy wpłynie projekt o podobnym początku nazwy. Natomiast pod nazwą: 

„Park Kulturowy Stare Podgórze”. Rada Dzielnicy XIII podjęła uchwałę w tej sprawie, 

stowarzyszenia lokalne popierają tą koncepcję. W związku z tym chciałem prosić o odpowiedź 

na jakim etapie są obecnie prace nad tą uchwałą i kiedy możemy spodziewać się oficjalnego 

projektu, który ogłosi podjęcie prac nad utworzeniem parku kulturowego pod nazwą: „Stare 

Podgórze”. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, Pani Rada Patena z tego co wiem do protokołu. Pan Radny Krzysztonek do protokołu, 

Pani Radna Fijałkowska do protokołu, Pani Radna Dziedzic do protokołu, Pan Radny 

Chrzanowski do protokołu i proszę Pana Radnego Koska. Potem Pan Radny według tej listy 

Mazur. 

 

Radny – p. Jakub Kosek: 

 

Pani Prezydent, Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący. Mam kilka interpelacji. Pierwszy 

temat to jest problem z plagą szczurów w Krakowie. To znaczy to jest temat, który się zdarza 
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powszechnie już, coraz większa ilość sygnałów. To nie jest tak, że to jest jedno, dwa zgłoszenia. 

Po prostu sygnały o tym, że tych szczurów jest mnóstwo dobiegają już w zasadzie z 

przeróżnych miejsc Krakowa. Ja podam taki jeden znamienny przykład, gdzie pracownik MPO 

musiał gonić szczura, bo on wbiegł na plac zabaw w przedszkolu podczas opróżniania 

śmietnika i to są już sytuacje, które zaczynają być mało śmieszne i zaczynają być groźne 

mówiąc wprost. Bo w pewnym momencie tego nie opanujemy już i trzeba podjąć jakieś 

działania wykraczające poza apel o coroczną deratyzację, bo to jest oczywiście robione ale to 

jest za mało i to może skutkować sytuacją naprawdę trudną, a może nawet w przyszłości jak 

będzie dalej tak postępowało być problem epidemiologiczny. Kolejna sprawa to chciałbym 

prosić o przeanalizowanie możliwości zmiany pierwszeństwa kierunku ul. Łokietka na 

skrzyżowaniu z Pachońskiego. W tym momencie Pachońskiego jest uprzywilejowana, a 

główny ruch jest przez ul. Łokietka i być może trzeba byłoby to zmienić tak żeby tam ten 

przepływ był sprawniejszy i trochę odkorkować okolicę parku Krowoderskiego. Następnie 

seria tematów związanych z ul. Fieldorfa Nila, tam był oczywiście remont nakładkowy, bardzo 

fajnie ale po tym remoncie zostały zniszczone płotki, zieleńce, itd. Nie mówię, że wszystkie w 

następstwie remontu, bo niektóre działania miały charakter, no widać że to wandale robili, a 

nie pracownicy. Natomiast trzeba byłoby się przyjrzeć i to naprawić. I ostatnie sprawa, którą 

chciałem Państwu przedstawić to temat oznaczeń ul. Siewnej między Mackiewicza, a 

Dożynkową tam jest taki potok Bibiczanka i mostek na nim. Tam jest ograniczenie do 10ton, 

natomiast mało kto jest respektuje, bo na skrzyżowaniach doprowadzających ruch w to miejsce 

informacji o tym brak. Wiec już ciężko jest już cofnąć się, czasem dochodzi do sytuacji że 

samochód jest już tak ciężki, że wie że nie przejedzie i musi cofać po prostu po ul. Siewnej 

która jest wąska. Proszę o interwencję w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, Pan Radny Mazur bardzo proszę. Potem Pan Radny Miszalski. 

 

Radny – p. Andrzej Mazur: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Szanowni Państwo. Ja mam 3 interpelacje. Pierwsza 

dotyczy wielu pytań mieszkańców na temat przystanku autobusowego dla pasażerów 
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wysiadających przy ul. Węgrzynowieckiej w Dzielnicy 17. Chodzi o zarurowanie rowu 

odwadniającego i wykonanie nawierzchni o długości 15m. ZIKiT w Krakowie odpowiedział 

na pismo i twierdzi na dzień dzisiejszy nie posiada środków na to zadanie. Ja bym prosił jednak 

o interwencję w tej sprawie. Nadchodzi jesień i zima, wysiadanie z autobusu do rowu od wielu 

już lat jest niebezpieczne tym bardziej, że często wysiadają tam matki z wózkami oraz z tego 

co wiem to pani z córką na wózku inwalidzkim, oczywiście wtedy jeżeli nie ma innego środka 

transportu. Otrzymałem również informację o skręceniu nogi przez jedną z pasażerek, także 

uważam że ta sprawa jest ważna, troszkę może jeśli chodzi o wielkość miasta Krakowa mała 

ale bardzo ważna bo może dojść do następnego jakiegoś nieszczęśliwego wypadku. Następna 

sprawa dotyczy zapytań mieszkańców z którymi się spotykam i chciałbym poruszyć sprawę 

słabej widoczności ekranu w automatach krakowskiej karty miejskiej. Automat biletowy 

pikomat 945. Proszono abym poruszył ten problem na Radzie Miasta Krakowa więc to robię. 

Mieszkańcy Nowej Huty dokonując zakupu biletu, lub przedłużając bilet okresowy narzekają 

na słabą widoczność ekranu zwłaszcza gdy mocno świeci słońce. Ten problem dotyczy 

urządzeń ustawionych przy rondzie Kocmyrzowskim obok Tomexu, skrzyżowania ul. 

Kocmyrzowskiej naprzeciwko bazaru Bieńczyce, a także na pętli tramwajowej Wzgórza 

Krzesławickie. Z tego co wiem tam automat wcale nie obsługuje kart płatniczych tylko 

gotówkę. Ja myślę, że te sprawy, te automaty w wielu miejscach stwarzają taki problem, więc 

prosiłbym żeby się temu tematowi bardziej przyjrzeć. Ostatnia interpelacja dotyczy planowanej 

budowy przez Spółdzielnię Budowy Domków Jednorodzinnych Zgoda pawilonu usługowego 

przy ul. Zawiejskiego. Mieszkańcy Dzielnicy 15, a w szczególności mieszkańcy ul. 

Budziszyńskiej oraz Srebrnych Orłów zwracają się z prośbą o poparcie protestu przeciwko 

planu budowy wysokiego i szerokiego pawilonu usługowego w miejsce aktualnie niskiej 

zabudowy garażowej. Zwłaszcza, że tam jest niska zabudowa, tam są domki jednorodzinne. 

Taki wysoki budynek na terenie graniczącym od stronu południowej z działkami na których 

stoi szereg domków jednorodzinnych zasłoni światło od strony południowej i zaburzy naturalny 

kanał wentylacyjny powietrza na tym terenie. Nadmieniam, że sporna sprawa planu budowy 

pawilonu toczy się od lutego 2012r. i pomimo protestu w listopadzie 2013 wydano decyzję o 

ustaleniu warunków zabudowy dla wyżej wymienionego pawilonu. Po złożonym przez 

mieszkańców pismach i protestach decyzja została uchylona przez Samorządowe Kolegium 

Odwoławcze w Krakowie 24 lutego 2014r. Niestety Samorządowe Kolegium Odwoławcze w 

Krakowie bez uwzględnienia wskazówek z poprzedniej decyzji wydało kolejną decyzję tym 
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razem korzystną dla inwestora. Temat budowy pawilonów usługowych w wyżej wymienionym 

miejscu oraz przy zajezdni autobusowej był poruszany na zebraniach mieszkańców podczas 

spotkań, a zgłaszane postulaty przez mieszkańców naszej dzielnicy wyrażały brak akceptacji 

rozbudowy pawilonów usługowych na tym terenie, gdyż ilość ich jest wystarczająco duża, a 

nowa zabudowa powoduje pomniejszanie terenów zielonych. Mieszkańcy protestują przeciwko 

takim działaniom, nie wyrażają zgody na budowę pawilonu. Planowana budowa również 

spowoduje utrudnienia komunikacyjne w pasie ul. Ks. Jancarza i newralgicznego skrzyżowania 

Parlickiego i ul. Zawiejskiego. Także uważają mieszkańcy, że ul. Zawiejskiego powinna być 

jednokierunkowa, a każde dodatkowe nasilenie ruchu komunikacyjnego skrzyżowania z ul. 

Parlickiego zagraża większej ilości wypadków w tym rejonie na co pewnie miałby wpływ 

dodatkowo wzmożony ruch do pawilonu usługowego. Dodatkowo usytuowanie terenu z 

wysoką skarpą od ul. Zawiejskiego stanowi zagrożenie osuwania się terenu i zjazdu 

przejeżdżającego pojazdu po skarpie po znacznie niżej położonych ogrodów przy domach. Taki 

wypadek miał miejsce przy oblodzonej nawierzchni w 2003r. Proszę o poparcie składanego 

protestu w imieniu mieszkańców. Dziękuję.    

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Pan Radny Miszalski proszę, potem Pani Radna Kwiatkowska.  

 

Radny – p. Aleksander Miszalski: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Państwo Radni. Ja mam 2 interpelacje, które dotyczą 

troszkę pokrewnych tematów. Pierwsza to mianowicie sprawa punktów sprzedaży alkoholu. 

Ponad rok temu podjęliśmy uchwałę, która ogranicza o pewną ilość, zarówno ilość sklepów jak 

i restauracji. Ta uchwała miała po roku wejść w życie, ja chciałbym uzyskać w tej chwili 

informację co stało się w związku z wejściem w życie tej uchwały, a mianowicie czy. Po 

pierwsze czy są punkty, którym wygasła koncesja i nie została odnowiona ze względu na limity 

obowiązujące. Jeżeli można prosić o przedstawienie listy takich punktów. Po drugie prosiłbym 

o przedstawienie kolejki kolejnych punktów, które będą zamykane w związku z tym, że nie 

złapią się w tym limicie i chciałbym tez dowiedzieć się czy jest już kolejna punktów 

oczekujących. Już dawno żeśmy zgłaszali ten problem, wydaje się, że nie w ten sposób 
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powinniśmy rozwiązywać problem punktów z alkoholem, które są uciążliwe dla mieszkańców, 

ponieważ w tej chwili po prosty kolejne punkty będą tracić koncesję i oczekiwać. No ciekawi 

nas po prostu ile punktów ważnych restauracji chociażby zniknie w każdej dzielnicy z mapy. 

A druga interpelacja dotyczy tego samego problemu od drugiej strony. Mianowicie jakiś czas 

temu w referendum mieszkańcy opowiedzieli się za wprowadzeniem, za rozszerzaniem 

monitoringu miejskiego, który między innymi miał właśnie no likwidować, przeciwdziałać 

problemowi tego, że wokół punktów ze sprzedażą alkoholu czasami dochodzi do różnego 

rodzaju niemiłych zdarzeń. Natomiast od ponad 2 lat niewiele w tej materii dzieje, znaczy nie 

widzimy nowych kamer, nie widzimy integracji, nie widzimy budżetu na to, nie widzimy 

centrum monitoringu. Pytanie co z tym projektem? Jakie są plany na najbliższy rok? Czy może 

my się spodziewać tego, że rzeczywiście sieć monitoringu w Krakowie zostanie poszerzona i 

faktycznie coraz kolejne miejsce będziemy mogli obejmować tego typu dozorem. Dziękuję 

bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, Pani Radna Kwiatkowska bardzo proszę.  

 

Radna – p. Teresa Kwiatkowska: 

 

Panie Skarbniku, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Ja mam 2 interpelacje. Jedna 

dotyczy drzew i ja od razu mówię, że nie chcę żadnych drzew wycinać, jestem za drzewami w 

mieście ale są takie drzewa, które rosną na chodnikach i blisko jezdni, a to są drzewka tak 

zwanej jabłoni rajskiej i takie śliwki morelki. To na wiosnę pięknie kwitnie, bardzo ładnie 

wygląda ale pod koniec lata wydają owoce i to spada i te spady nikt nie zbiera, nie jest to jakoś 

zamiatane, zbierane i stwarzają te owoce, które leża na chodnikach no zagrożenie dla 

przechodniów, a poza tym to nieestetycznie wygląda. Takie rozjechane, rozdeptane jabłka, no 

tak jak w tych dniach przyjdzie słońce no to trochę to fermentuje, nie tylko trochę ale dużo. 

Więc trzeba się zastanowić, żeby takie drzewa sadzać w innych miejscach, a tutaj no coś z tym 

trzeba zrobić bo nie wygląda to ani ładnie ani estetycznie ani no tak zapachowo. Jak mówię 

wiosną pięknie kwitnie ale na jesień, na koniec lata nie za bardzo ładnie to wygląda. Ja się 

przepraszam powtarzam no ale chciałbym żebyście władze miasta tym problemem zajęły, żeby 
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co raz ładniej nasze miasto wyglądało i też wśród drzew. Natomiast druga interpelacja jest taka 

trochę ja bym powiedziała dziwna ale tu przede mną mój kolega Jakub Kosek wspominał o 

grasujących po mieście szczurach. Ja rok temu składałam też interpelację w sprawie tych 

gryzoni i dostałam odpowiedź, że wszystko jest w porządku odpowiednie służby dbają o to, nie 

wiem jak dbają jak się znów szczury pojawiają. A to w kontekście mówię o tych szczurach, że 

rok temu też składałam interpelację bo ta druga moja interpelacja jest jakby powtórka mojej z 

kwietnia a dotyczy reklam na komunikacji miejskiej zwłaszcza na tramwajach. W kwietniu 

składałam interpelację, że w tramwajach reklamuje się parabanki tak zwane chwilówki. 

Dostałam odpowiedź, że to wszystko jest etyczne, moralnie i w ogóle nie stwarza żadnych jakiś 

takich dla społeczeństwa niemiłych odzwierciedleni. W lipcu przeczytałam w prasie, że patia 

razem złożyła taki protest do Pana Prezydenta i MPK uwzględniło to, że już nie będzie dalej 

reklamować jak się ta umowa skończy. Ja jeszcze w tej ponownej interpelacji napisałam, że 

jest taki tramwaj linii nr. 16 on kursuje przez Nową Hutę i mi się mieszkańcy zapytali. Czym 

zawiniła władzom miasta dzielnica Nowa Huta szeroko rozumiana, że tramwaj reklamuje salon, 

sklep firmowy Militaria.pl z ul. Dietla. Naprawdę jak ktoś chce sobie kupić strzelbę, jakąś 

pukawkę inna do strzelania na kaczki czy na jakiś obóz przetrwania, znajdzie w internecie, a 

nie można mieszkańców czarnym tramwajem z koszmarną grafiką straszyć. Ja korzystam z 

komunikacji miejskiej i jedna pani mi się na przystanku zapytała, stałyśmy obie. A pani to w 

tej Radzie Miasta nie może powiedzieć, że to nie łanie wygląda? Więc mówię i proszę o jakieś 

takie bardzo wnikliwe rozpatrzenie obydwóch spraw. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję bardzo. Pani Radna Dziedzic złożyła do protokołu, Pan Chrzanowski do protokołu. 

Pani Radna Szybist proszę i potem Pan Grelecki. 

 

Radna – p. Anna Szybist: 

 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Chciałabym się zwrócić do Pana 

Prezydenta z uprzejmą prośbą o możliwość sfinansowania ze środków miejskich remontu 

polegającego na adaptacji pomieszczeń gospodarczych w przychodni przy ul. Tetmajera 2 na 

gabinet dziecka chorego z osobną poczekalnią oraz z odrębnym wejściem. Obecnie w 
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przychodni przy ul. Tetmajera 2 są trudne warunki lokalowe z powodu zbyt małej liczby 

pomieszczeń. Załączam pismo w tej sprawie skierowane do rady zarządu dzielnicy Bronowice 

rzeczywiście tam się zwiększa znacząco ilość mieszkańców i byłoby naprawdę dużym 

komfortem dla pacjentów żeby te pomieszczenia zostały rozbudowane. Dziękuję bardzo. Druga 

do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Bardzo proszę, Pan Radny Grelecki i potem Pani Radna Maliszewska. 

 

Radny – p. Adam Grelecki: 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Prezydencie. Dotyczy remontu parkingu i 

chodnika. W związku z wielokrotnymi pismami i interwencjami w sprawie remontu i budowie 

chodników, a szczególności parkingów w naszych osiedlach, szczególnie w dzielnicy 15, czy 

ruchliwa ul. Powstańców to tylko niektóre z pilnych zadań w naszym mieście. Zwracam się o 

pilny remont parkingu przy ul. Korfantego i ul. Dmowskiego. Ponadto wnioskuję o remont 

chodnika ul. Powstańców od strony południowej wykonania przejścia dla pieszych. 

Uzasadnienie: mając na uwadze wielokrotne rozmowy z mieszkańcami naszego miasta 

szczególnie zaniedbanych terenów wschodnich w dzielnicy 15 Miestrzejowie. Biorąc pod 

uwagę ich zgłoszenia oraz własne obserwacje, uznaję za stosowane przedstawić te problemy w 

interpelacji do naszego Prezydenta Miasta na forum Rady Miasta Krakowa. Parking przy ul. 

Korfantego nieremontowany od 25 lat zagraża uszkodzeniom samochodu i obciążeniem gminy 

odszkodowaniami. Wąska ul. Dmowskiego wymaga poszerzenia lub innego remontu parkingu, 

gdzie samochody tarasują ulicę narażając na ich uszkodzenie.  Natomiast ul. Powstańców 

została wykonana nakładka, a zapomniano o wykonaniu chodnika i przejścia dla pieszych. Na 

wysokości parkingu naprzeciw firmy dystrybucji wody, mieszkańcy jadąc do hurtowni z wodą 

narażają się na niebezpieczeństwo potrącenie przez samochody przechodząc na parking 

hurtowni. Zważając na bardzo ruchliwą ulicę Powstańców wnioskuję jak wyżej. Chciałbym 

powiedzieć, że te problemy dotyczą całego miasta Krakowa ale musimy stopniowo te tematy 

regulować. Szczególnie chodzi o parkingi, niejednokrotnie oponowałem, że problem 

parkowania w mieście jest nadal i nadal będzie. Dlatego powinniśmy podjąć działania 
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szczególnie w zakresie parkingów, szczególnie w osiedlach gdzie jest bardzo gęsta zabudowa. 

Szczególnie w starych osiedlach Nowej Huty, gdzie samochody parkują na chodnikach, 

remontujemy chodnik, a za pół roku on jest zniszczony ze względu na to, że nie mamy 

odpowiedniej ilości parkingów. W związku z powyższym apeluję jak wyżej. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pani Radna Maliszewska i jeszcze Pan Radny Jałocha. Czy 

jeszcze ktoś z państwa? Widzę, że nie ma końca ale dobrze.  

 

Radna – p. Teodozja Maliszewska: 

 

Szanowny Panie Przewodniczący, Państwo goście i wysoka Rado. Na poprzedniej sesji 

złożyłam interpelację w sprawie miejskiej spółki MPC. Otrzymałam dzisiaj odpowiedź, która 

mówiąc delikatnie obraża moją inteligencję. Na trzech stronach dostałam wywód dotyczący 

umowy, którą to ja właśnie załączyłam do tej interpelacji, porozumienia które też tam 

podpięłam, a konkluzja była następująca i ponawiam dzisiaj po raz drugi to zapytanie. Proszę 

o przedstawienie wszystkich przypadków obciążeń odbiorców kosztami przesyłu w całości wg. 

wyceny wydziału skarbu. Nie dostałam na to odpowiedzi, dostałam tylko informację ile takich 

umów zawarto. Jeśli jeden inwestor otrzymał do zapłaty nawiasem mówiąc czegoś czego nie 

było w umowie na zasadzie porozumienia pod presją czasu, bo trzeba było podać ciepło do 

domu i musiał do bloków i musiał to zrobić. To ja chcę wiedzieć czy to jest incydent. Czy tak 

się dzieje zawsze? Nie mógł się odwołać od wyceny przeprowadzonej przez uprawnionego 

pracownika wydziału skarbu ale musiał ją w całości zapłacić. Nie mógł się odwołać bo nie był 

stroną. Ja chcę wiedzieć i ponawiam to pytanie. Ile razy MPC obciążył w całości inwestora tym 

co wyliczył wydział skarbu? Ja, proszę nie traktować mniej jak Radnej specjalnej troski.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Pan Radny Jałocha. Czy jeszcze ktoś z Państwa? No to proszę, chyba Pan Radny 

będzie ostatni w tej kolejce.  
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Radny – p. Józef Jałocha: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Panie Skarbniku, wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Jak zwykle nie miałem czasu, w związku z czym wygłoszę, a później dostarczę. Pierwsze 

interpelacja dotyczy interpelacji, którą zgłosiłem w dniu 29.06.2016r. dotyczy to pism 

mieszkańców dzielnicy Stwoszowice. Ja mam prośbę do Pana Prezydenta, żeby te pisma 

umieścił na stronie bipu przy w odpowiedzi na moją interpelację. W związku z tym, że w tych 

pismach są takie sformułowania no uwłaczające godności ludzi. Jeżeli ktoś pisze do Urzędu 

Miasta, podpisuje się to powinien wiedzieć o tym, że to może zostać ujawnione. Kwestia 

następna, wiąże się to też z tym co Pani Teodozja tutaj wygłosiła przed chwilą. Ja mam prośbę 

do Pana Prezydenta aby przy odpowiedziach na interpelacje pojawiło się nazwisko Urzędnika, 

który sporządza odpowiedzi na interpelacje, ponieważ w przeciągu tego półtora roku czasu 

spotkałem się z takimi rzeczami, że dotyczące tego samego tematu, że po prostu są odpowiedzi, 

które korelują ze sobą, są niezgodne z przepisami prawa. To jest kolejna i teraz kwestia Centrum 

Ekologicznego Barycz. Dla mnie to jest składowisko komunalne. Ja mam pytanie do służba 

Pana Prezydenta. Nastąpiły zgłoszenia, w poniedziałek zgłoszono mi, że w dniu 10-11 zapachy 

z Baryczy, ze składowiska komunalnego dotarły aż na ul. Golkowicką, ul. Nad Fosą. 

Mieszkańcy pytają się dlaczego tak się dzieje skoro podobno są zamontowane kurtyny i jeszcze 

jedna kwestia. W dniu 10 o godz. 19 potężne kłęby, myślałem, że to dymu ale to się okazuje, 

że prawdopodobnie są opary z kontenerów, przysłoniły całą Barycz i doszły w kierunku 

Grabówek. Ja stawiam pytanie czy tak to się powinno odbywać, że gwałtowanie robi się w ten 

sposób, że otwiera się wszystkie kontenery. I jeszcze jest kwestia jednej interpelacji mojej z 

dnia 2 marca 2016 roku. Proszę też o ujawnienie załącznika, który dostałem dotyczący 

dokumentów, bo te dokumenty nie są dla mnie tylko dla mieszkańców i dla rodziców tej szkoły, 

o której tą interpelację pisałem. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję bardzo, to była ostatnia osoba zgłaszająca interpelację. Bardzo proszę o informacje, 

to tyle jeśli chodzi, to było 18 osób, około 50 interpelacji. Jeszcze Pan Adam Migdał, a to 

przepraszam, no rzeczywiście. To znaczy, że 19 osoba.  
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Wiceprzewodniczący Klubu Radnych Przyjazny Kraków – p. Adam Migdał: 

 

Ale ja bardzo krótko. Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Ja mam tylko dwie 

krótkie interpelacje, poinformuję tylko krótko. Przycięcie suchych konarów nad przejściem 

przy ul. Goryczkowej. I druga interpelacja to mieszkańcy ponownie, no właśnie. Czy ponownie 

to nie wiem, w maju składałem interpelację o usunięcie znaku 30km przy ul. Żywieckiej. Była 

odpowiedź, że oczywiście zostanie usunięty i 2 dni temu mieszkaniec mnie zapytał. Co z moją 

interpelacją bo odpisałem mu, że będzie usunięta? A nie jest. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, bardzo proszę. Czyli było 19 osób, około 55 interpelacji.  

 

Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

I bardzo proszę odpowiedzi na interpelacje i wnioski Radnych. W imieniu Pana Prezydenta, 

Pan Dyrektor. Bardzo proszę o informacje.  

 

Dyrektor: 

 

Panie przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Tytułem takiej statystki zwyczajowej, o 

której tutaj zawsze przedstawia w imieniu Prezydenta Miasta Krakowa, Pan Sekretarz chciałem 

Państwa poinformować, że na ostatniej sesji tej pierwszej po wakacyjnej sesji zostało zgłoszone 

50 interpelacji. Na 8 z nich Pan Prezydent już udzielił odpowiedzi, na pozostałe termin upływa 

21 września. Również Państwo Radni od 1 września do 13 złożyli 8 tak zwanych 

międzysesyjnych interpelacji. Na 3 już udzielono odpowiedzi, termin na udzielenie pozostałych 

to przedział między 23, a 26 września. Jeszcze korzystając z okazji, Panie Przewodniczący. W 

związku z wypowiedzią Pana Radnego Jałochy odnośnie przekazywania danych osoby 

urzędnika, który przygotowuje, niejako kompiluje odpowiedzi na interpelacje. Chciałem 

zwrócić uwagę, że proszę mieć też na uwadze, że niejednokrotnie Państwa zapytania dotyczą 
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dosyć mocno skomplikowanych branżowo tematów. Pracownik, który jest pracownikiem 

wydziału Organizacji i Nadzoru w Urzędzie Miasta Krakowa niejednokrotnie nie ma aż tak 

pogłębionej wiedzy żeby wychwycić te niuanse, o których mówi Pan Radny czy Pani Radna. 

Także w takich sytuacjach musimy się opierać na stanowisku merytorycznym stanowisku, które 

przysyła czy to miejska jednostka organizacyjna, czy też spółka miejska, także to jest też taki 

aspekt, że niejednokrotnie trudno weryfikować bardzo szczegółowy, bardzo branżowy i 

merytoryczny informacje, które przekazują miejskie jednostki, czy spółki. Sprawdzimy 

oczywiście tej informacje, o których Pani Radna Maliszewska i Pan Radny Jałocha tutaj zgłosili 

i oczywiście w odpowiedzi ustosunkujemy się do tych kwestii. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję bardzo. Czy w sprawie odpowiedzi na interpelacje radnych ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś uwagi? Nie widzę, w takim układzie dziękuję za udzielenie odpowiedzi. Bardzo 

proszę w kwestii formalnej Pan Radny Pietrus.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Panie Przewodniczący w imieniu klubu wnoszę o 15 min. przerwę, a Radnych PiS-u zapraszam 

do pokoju klubowego. 15 minut.   

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Na wniosek Klubu Radnych PiS, przerwa do godz. 11:20. Tak na okrągło.  

Panie i Panowie bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Bardzo proszę o zajmowanie miejsc i 

kiedy wznowimy obrady będzie okazja do ewentualnie wprowadzenia projektów uchwał, które 

były sygnalizowane. Pan Radny Stawowy sygnalizował i Pan Radny Drewnicki, z tego co wiem 

w jednym i w drugim przypadku są opinie prawne, więc można będzie za chwilę wznawiać. 

Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Bardzo proszę o sprawdzenie kworum. Sprawdzanie 

kworum czyli sprawdzenie obecności de facto, tylko napisane sprawdzenie kworum. Bardzo 

proszę Państwa Radnych o udział w sprawdzeniu kworum i bardzo proszę osoby ewentualnie 

zainteresowane, czyli Pan Radny Stawowy, Pan Radny Drewnicki, jeżeli jesteście Państwo 
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gotowi możecie zgłosić projekty uchwał, teraz do wprowadzenia. Jeszcze nie, no mało nas, 

mało nas. Jeszcze nie no to trudno ale Pan Stawowy chyba ma już. Aha, no nie to Pan Stawowy 

miał opinię prawną ale ma opinię prawną, więc sekundkę, sekundkę bo to jeszcze musimy się. 

Bardzo proszę Państwa Radnych o udział w sprawdzeniu kworum. Panie i Panowie Radni 

bardzo proszę o udział w sprawdzeniu kworum, czyli wciśnięcie przycisku. Panie i Panowie 

bardzo proszę o udział w sprawdzeniu kworum. No więcej nas jest niż jest wyliczone. Bardzo 

proszę o udział w sprawdzeniu kworum. Kworum mamy, proszę o zajęcie miejsc. Pan Radny 

stawowy gotów. Bardzo proszę, z tym że. Bardzo proszę Państwa, będziemy głosowali za 

chwilę wprowadzenie do porządku obrad, więc musi być. Ty, może zrobić później. Chcesz 

teraz? Bo jest mało ludzi, jest. No to proszę, proszę. 

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dot. przystąpienia do 

sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Rejon ulic 

Łuczanowickiej i Wadowskiej” /projekt Grupy Radnych – druk nr 1113 – tryb jednego 

czytania – referuje Grzegorz Stawowy; Wojciech Krzysztonek - opiniująca Komisja 

Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

 

Radny – p. Grzegorz Stawowy: 

 

Szanowni Państwo, sprawę już referowałem. Chodzi o uchwałę kierunkową w sprawie 

przystąpienia do planu miejscowego dla rejonu ul. Łuczanowickiej i Wadowskiej w dzielnicy 

17. Na wniosek właścicieli gruntów, którzy mają przyrosty terenów i zmiany terenów w 

przeznaczeniu w nowym studium. Uprzejmie proszę Państwa o poparcie, uchwała ma charakter 

kierunkowy i niezbędna liczba podpisów jest zebrana.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

I druk numer? Czekaj tu jest. 

 

Radny – p. Grzegorz Stawowy: 

 

1113. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Rejon ulicy jakiej? A, Łuczanowickiej i Wadowskiej. Szanowni Państwo, bardzo proszę o 

zajęcie miejsc. Jest wniosek w trybie nagłym o wprowadzenie i rozpatrzenie jako sprawę nagłą 

projektu uchwały w sprawie ustalenia kierunku działania dla Prezydenta dotyczących 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejon ul. 

Łuczanowickiej i Wadowskiej. Głos za, głos przeciw tej sprawie? Nie widzę, Szanowni 

Państwo. Tak, dzwonek. Szanowni Państwo głosujemy wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały zgłoszonego przez Pana Radnego Stawowego dotyczącego kierunków 

działania dla Prezydenta w sprawie sporządzenia miejscowego planu ul. Łuczanowicka i 

Wadowska. Nie było głosu za, głosu przeciw. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za 

wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? Przypomnę przystąpienie, uchwała 

kierunkowa w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu ul. Łuczanowicka i 

Wadowska. Kto za? Kto przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Wszyscy 

Państwo? Wygląda, że wszyscy. Bardzo proszę wynik.  

29 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. Już gotów, bardzo proszę. No jak jest Pan 

gotów. Czyli to wprowadziliśmy, Pan Radny Drewnicki bardzo proszę.  

Ustalenie kierunków działań dla Prezydenta Miasta Krakowa, w zakresie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla osiedli 

Dywizjonu 303 i 2-go Pułku Lotniczego – „Czyżyny – osiedla Dywizjony 303, 2-go Pułku 

Lotniczego” /projekt Grupy Radnych – druk nr 1112 – tryb jednego czytania – referuje Michał 

Drewnicki - opiniująca Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

 

Radny – p. Michał Drewnicki: 

 

Proszę o wprowadzenie w trybie nagłym uchwały sprawie przystąpienia kierunków działań dla 

Prezydenta dotyczące sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

os. Dywizjonu 303 i 2-go Pułku Lotniczego. Tam jest autopoprawka już złożona wynikająca z 

opinii prawnej, projekt uzyskał opinię prawną. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Podpisy bardzo proszę. Numer, numer tu jest. A jaki jest numer? 1112. Widzisz, no bo to musi 

być porządek. 1112, dobra. Szanowni Państwo i drugi wniosek o wprowadzenie i rozpatrzenie 

jako sprawy nagłej projektu uchwały w sprawie ustalenia kierunków działań dla Prezydenta 

dotyczących przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla os. Dywizjonu 303 i 2-go Pułku Lotniczego, bo jest 8 Pułk Ułanów, więc to 

musi być lotniczy. Dobra, druk nr. 1112. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, 

głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Przypomnę bez względu na 

większość ustawowego składu Rady, czyli 22 Radnych. Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, 

zamykamy, proszę o wynik.  

30 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad.  

Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru „Bagry” /projekt Prezydenta Miasta Krakowa– druk nr 1037 – II czytanie – referuje: 

Bożena Kaczmarska-Michniak - opiniująca Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony 

Środowiska/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Czy są jeszcze jakieś wnioski? Nie widzę, w takim układzie proszę Państwa teraz odbędą się 

drugie czytania, blok kilkunastu, kilkudziesięciu drugich czytań. Potem odbędziemy pierwsze 

czytania i głosowanie całości. Jest tego trochę. Pierwszy druk. Przystąpienie do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru „Bagry”. Projekt Prezydenta, 

druk nr. 1037. Dzisiaj odbywamy drugie czytanie, pierwsze czytanie odbyliśmy 31 sierpnia. 

Jest pozytywna opinia planowania przestrzennego i ochrony środowiska. Nie ma poprawek, 

bardzo proszę w imieniu Pana Prezydenta informacje o poprawkach.  

 

Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego – p. Bożena Kaczmarska-Michniak: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Szanowni Państwo. Do druku 1037, przystąpienie do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru „Bagry” nie 

wpłynęły żadne poprawki ani autopoprawki. 
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Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję Pani. 

 

Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego – p. Bożena Kaczmarska-Michniak: 

 

Proszę o poddanie do głosowania.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie widzę, 

stwierdzam odbycie drugiego czytania. Przechodzimy do następnego. Przypomnę zawsze mam 

obowiązek udzielić głosu, bo ktoś może zgłosić wniosek formalny o odesłanie nawet jeżeli nie 

ma poprawek. Zostało to rozstrzygnięte wielokrotnie, więc do tego się stosujemy. 

Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru „Mogiła II” /projekt Prezydenta Miasta Krakowa– druk nr 1038 – II czytanie – 

referuje: Bożena Kaczmarska-Michniak - opiniująca Komisja Planowania Przestrzennego i 

Ochrony Środowiska/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt uchwały. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru „Mogiła II”. Projekt Prezydenta, druk 1038. Dziś odbywamy drugie 

czytanie, pierwsze czytanie odbyło się 31 sierpnia. Mamy pozytywną opinię Komisji 

Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska. Pani Dyrektor bardzo proszę o informację 

na temat poprawek. Już bez czytania nazwy druku, numeru, itd. tylko czy są poprawki, czy nie.  

 

Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego – p. Bożena Kaczmarska-Michniak: 

 

Szanowni Państwo, do druku 1038 nie wpłynęły żadne poprawki ani autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania, głosowanie za chwilę w bloku głosowań.  

Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru „Rajsko – rejon ulicy Szczawnickiej” /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk 

nr 1039 – II czytanie – referuje: Bożena Kaczmarska-Michniak - opiniująca Komisja 

Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Druk 1039. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru „Rajsko – rejon ulicy Szczawnickiej”. Projekt Prezydenta, druk 1039. 

Jest opinia Komisji Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska pozytywna z poprawką. 

Czyli mam poprawkę, czyli de facto mamy poprawkę. Tak bo to, dokładnie. Tak, mamy 

poprawkę. Bardzo proszę, otwieram dyskusję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych? Pan 

Radny Stawowy, ewentualnie w imieniu Pana Prezydenta Pani Dyrektor za chwilę.  

 

Radny – p. Grzegorz Stawowy: 

 

Szanowni Państwo. Poprawka, która jest zgłoszona przez komisję i później ja jeszcze napisałem 

w imieniu komisji poprawkę to one dotyczą tego samego jest wynikiem spotkania, które odbyło 

się w Rajsku z mieszkańcami osiedla. Na tym spotkani było ok. 50, może 60 osób i 

zdecydowanie wszyscy chcieli aby plan miejscowy był opracowywany w granicach planu 

miejscowego, który dzisiaj obowiązuje, który nazywa się Rajsko. Pomimo tego, że ja 

mieszkańców poinformowałem, że po pierwsze zmiana granic spowoduje zatrzymanie 

procedury podjęcia planu miejscowego i niezbędne prace planistyczne, koncepcyjne na temat 

tego czy jest uzasadnienie dla nowej granicy. To potrwa 2-3 miesiące i pomimo tego, że na 

terenie tego planu są stwierdzone czynne i aktywne i nieaktywne osuwiska, co może 

spowodować sposób znaczący odwleczenie w czasie możliwości uchwalenia planu 

miejscowego. Mieszkańcy w zdecydowanej większości chcieli tej zmiany mając świadomość 

tego, że to co chcą może spowodować, że ten plan będzie uchwalony zdecydowanie później niż 

propozycja przedłożona przez Prezydenta. Z racji chociażby takiego oczekiwania mieszkańców 

jest propozycja tych poprawek ażeby granice nowego przystąpienia były zbieżne z granicami 

planu miejscowego Rajsko, a żeby już nie robić zamieszania z nazwami to proponuje się nazw 
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Rajsko II, które jednoznacznie będzie się kojarzyła z tym osiedlem w Krakowie. Tylko 

chciałem podkreślić, że ta poprawka powoduje wstrzymanie dzisiejszego głosowania i potrzebę 

analiz planistycznych dla większego obszaru. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, w imieniu Pana Prezydenta bardzo proszę i przepraszam, że wcześniej Panią nie 

poprosiłem. Proszę właśnie o stanowisku o tym i o stanowisku Prezydenta do tej poprawki 

jeżeli jest.  

 

Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego – p. Bożena Kaczmarska-Michniak: 

 

Szanowni Państwo, ponieważ właśnie wpłynęła do druku 1039 poprawka Komisji Planowania 

Przestrzennego, którą tu omówił Pan Przewodniczący. Przegłosowanie tej poprawki wymusza 

sporządzenie nowej analizy zasadności przystąpienia do sporządzenia planu i przegłosowanie 

jej będzie powodowało przedłużenie prac przed przystąpieniem do sporządzenia tego planu. 

Dziękuje bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Czy mamy stanowisko Prezydenta? Czy nie? 

 

Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego – p. Bożena Kaczmarska-Michniak: 

 

Nie mamy opinii Prezydenta.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Nie mamy. Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, 

stwierdzam iż odbyliśmy drugie czytanie. Najpierw odbędzie się głosowanie oczywiście 

poprawki i jeżeli ta poprawka zostanie przyjęta to wstrzymanie zostanie głosowanie nad 

całością druku do czasu kiedy urząd przygotuje stosowną analizę.  
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Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru „Skotniki i Kostrze – Obszar Łąkowy” /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk 

nr 1055 – II czytanie – referuje: Elżbieta Koterba; Bożena Kaczmarska-Michniak - opiniująca 

Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru „Skotniki i Kostrze – Obszar Łąkowy”. Druk 

nr. 1055, dzisiaj odbywamy drugie czytanie. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji 

Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska. Bardzo proszę Panią Dyrektor o informację 

na temat poprawek, potem dyskusja na temat poprawek. 

 

Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego – p. Bożena Kaczmarska-Michniak: 

 

Szanowni Państwo, do druku 1055 przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru „Skotniki i Kostrze – Obszar Łąkowy” wpłynęła 

poprawka Pana Radnego Grzegorza Stawowego o treści. Wyznacza się nową granicę 

opracowania biegnącą wzdłuż ul. Winnickiej i jednocześnie teren zgodny z dotychczasowym 

opracowaniem znajduje się między ul. Winnicką i Skotnicką i Tyniecką. Otrzymuje nową 

nazwę obszar Łąkowy rejon ul. Tynieckiej. Uwzględnienie tej poprawki nie skutkuje 

koniecznością sporządzenia nowej analizy zasadności przystąpienia do sporządzenia planu 

miejscowego. Jednocześnie chciałam też powiedzieć, że do tej poprawki nie ma opinii 

Prezydenta. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie? Bardzo proszę Pan Radny Stawowy. 

 

Radny – p. Grzegorz Stawowy: 

 

Proszę Państwa tylko jedno zdanie uzasadnienia. Kiedy w 2013 roku i 2014 pracowaliśmy nad 

studium w Skotnikach była duża ilość wniosków, które rozszerzały tereny budowlane w tereny 

łąk w tym obszarze i ja się spodziewam, że tam będzie dość spory protest mieszkańców. Dlatego 
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proponuję, żeby część terenu, który dotychczas nie był objęty żadnymi protestami szedł w 

osobnym planie miejscowym bo to daje szansę na przynajmniej częściowo uchwalanie planu 

na tym obszarze i ten plan nowy i ten który by powstał w wyniku poprawki będą planami stricte 

ochronnymi.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Mamy poprawkę Pana Radnego Stawowego, która nie skutkuje wstrzymaniem 

głosowania. Czy ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie widzę, 

stwierdzam odbycie drugiego czytania. Głosowanie poprawki w bloku głosowań. 

Przyjęcie Programu „Otwarty Kraków” /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 

1041 – II czytanie – referuje Jan Żądło – opiniująca Komisja Rodziny, Polityki Społecznej i 

Mieszkalnictwa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejna sprawa. Przyjęcie Programu „Otwarty Kraków”. Druk nr. 1041. Dzisiaj odbywamy 

drugie czytanie. Mamy w tej sprawie opinię Komisji Rodziny, Polityki Społecznej i 

Mieszkalnictwa pozytywną. Bardzo proszę Pana Dyrektora o przedstawienie poprawek, 

ewentualnie stanowisko Prezydenta do nich. Pan Dyrektor Żądło proszę bardzo.  

 

Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych – p. Jan Żądło: 

 

Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Wysoka Rado. Do projektu uchwały zostały zgłoszone 

poprawki przez Pana Radnego Drewnickiego i przez Pana Radnego Łukasza Słoniowskiego. 

Zacznę od poprawek, które zgłosił Pan Radny Słoniowski. To są cztery poprawki, Pan Radny 

Słoniowski zgłosił poprawki do harmonogramu realizacji programu, czyli do rozdziału 4 do 

pkt.4 i to są poprawki, które dotyczą. Po pierwsze wykreślenia powołania kapituły, która będzie 

przyznawała logo wielokulturowości. Następnie zmianę zapisu dotyczącego informowania o 

możliwości inicjowania procesu dodawania nazw ulic, placów, itd. na popularyzację wiedzy o 

istniejących miejscach, ulicach i placach będących świadectwem wielokulturowości historii i 

dziedzictwa Krakowa pośród przyjezdnych oraz dotychczasowych mieszkańców Krakowa. 

Kolejna poprawka dotyczy zastąpienia sformułowania wspieranie organizacji, na współpracę z 
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organizacjami pozarządowymi i jedna poprawka dotyczy wprowadzenia nowego zadania w 

harmonogramie, które ma polegać organizacji pilotażowych kursów nauki języka polskiego da 

dorosłych obcokrajowców z zamiarem osiedlania się w Krakowie. Otóż do tych 4 poprawek, 

nie mamy pisemnej opinii Pana Prezydenta, ponieważ poprawki wpłynęły wczoraj, w związku 

z czym ta formuła pisemna nie była możliwa do realizacji. A uzgodniłem to z Panem 

Prezydentem Andrzejem Kuligiem, że opinia Prezydenta jest negatywna. Z jakiej przyczyny? 

Otóż z takiej przyczyny, znaczy z formalnej przyczyny, bo już nie nawiązując do 

merytorycznych kwestii. Mianowicie Pan Radny Słoniowski wprowadził poprawki do 

harmonogramu realizacji programu. Natomiast nie wprowadził poprawek do treści programu. 

W związku z czym jeżeli Państwo przegłosujecie te poprawki, no to program będzie nie spójny, 

ponieważ w dalszym ciągu Pan Prezydent będzie realizował te zapisy programowe bo one są 

w treści programu, czyli będzie współpraca, a nie wspieranie, czyli będzie logo 

wielokulturowości dalej zdaniem do realizacji. Jedynie pojawi się nowe zadanie, którego nie 

ma w programie, a będzie w harmonogramie realizacji, polegające na organizacji kursów języka 

polskiego, bo takiego zadania w programie nie ma. Natomiast pojawi się w harmonogramie 

tego typu zadanie, czyli wyrzucenie czegoś z harmonogramu, czy zmiana harmonogramu, no 

nie wpłynie na treść programu. Szanowni Państwo, więc tutaj apeluję ewentualnie do Pana 

Radnego Słoniowskiego o wycofanie tej poprawki, bo ona rzeczywiście wprowadza tutaj 

wyraźną niespójność i sprzeczność w harmonogramu, który pokazuje jakie są terminy. Czemu 

służy harmonogram? No pokazywaniu jakie terminy sobie założyliśmy, żeby osiągnąć zadania, 

czy zrealizować zadanie i jakie będziemy mieć produkty w tym programie. Jeżeli chodzi o 

poprawkę Pana Radnego Drewnickiego to z kolei ta poprawka, no jest w taki dziwny sposób 

sformułowana, bo jeżeli byśmy ją czytali literalnie Szanowni Państwo. To zdania realizowane 

w ramach programu są w treści programu, Pan Radny tych zadań nie zmienia. W związku z 

czym Państwo podejmując tą uchwałę zobowiązujecie Prezydenta żeby te zadania realizować, 

a Pan Radny pisze, że muszą one każdorazowo pozytywnie być zaopiniowane przez właściwą 

komisję merytoryczną. No właściwa komisja merytoryczna już taką pozytywną opinię 

wyraziła, bo program był na komisji Rodziny, Polityki Społecznej i Mieszkalnictwa 

prezentowany i opinia komisji jest pozytywna, czyli ona zawiera również co do tych zadań. 

Jeżeli byśmy tą poprawkę Pana Radnego jeszcze jakoś inaczej interpretowali, być może Pan 

Radny powinien tu wpisać nie zadania ale działania, które są podejmowane przy realizacji tych 

zdań. Czyli chciałby żeby Pan Prezydent był poddany takiej ścisłej kontroli komisji właściwej 
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do tego, czyli rodziny, no to tutaj mamy też pewną sprzeczność wynikającą z przepisów prawa. 

No bo Szanowni Państwo jeśli Pan Radny tutaj mówi o konkursach, czy grantach to jak Państwo 

wiecie na gruncie ustawy o porządku publicznym, jeżeli Pan Prezydent ogłasza konkurs to 

wyłaniamy projekty w tym konkursie, to opiniuje te projekty komisja konkursowa, którą 

powołuje Pan Prezydent. Rada Miasta nie ma żadnych kompetencji, czy komisja rady żeby 

opiniować tego typu projekty i to jeszcze warunek. Opinia, jakby była opinia to jest nie wiążąca, 

tu jest zapis Pana Radnego, opinia pozytywna bezwzględnie. Więc Szanowni Państwo, no jeżeli 

uchwałę realizuje Pan Prezydent Miasta, no to realizuje, jeżeli Państwo chcecie mieć wpływ na 

to z punktu widzenia finansowego, to jeżeli chodzi o konkursy grantowe, tak zwane grantowe 

bo jest takie pojęcie, które już nie istnieje, to się mówi konkurs ofert generalnie. Takie to jest 

sformułowanie. To proszę Państwa jest coś takiego jak roczny program współprac, który 

corocznie Państwu na tej Sali prezentujemy i Państwo ten program współpracy podejmujecie 

uchwałę, czyli możecie zaakceptować te projekty, które tam są wpisane, a możecie nie 

zaakceptować, możecie wprowadzić zmiany, poprawić i tutaj nie ma żadnego problemu żeby 

to w tej formule, żeby to podlegało kontroli. Jeżeli Państwo chcecie kontrolować Pana 

Prezydenta z jego wydatków, no to też możecie przez Komisję Rewizyjną tego typu działania 

jakby realizować. Więc poprawka Pana Radnego Drewnickiego w moim przekonaniu i z punktu 

widzenia merytorycznego i z punktu widzenia formalnego no jest nie do zaakceptowania przez 

Pana Prezydenta i jest opinia negatywna. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, rozumiem że Pan Dyrektor przedstawił stanowisko wobec poprawek zgłoszonych 

przez Państwa Radnych no i teraz odbędzie się dyskusja w sprawie poprawek. Pan Radny 

Słoniowski bardzo proszę. Zgłaszajcie się Państwo też elektronicznie, żeby był porządek. No 

jakoś nie zadziałało. 

 

Radny – p. Łukasz Słoniowski: 

 

Panie Przewodniczący, Panie Dyrektorze, Panie Skarbniku, Szanowni Państwo. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Przepraszam, Panie i Panowie bardzo proszę troszkę ciszej, bo ja kolegi nie słyszę, a co dopiero 

inni.  

 

Radny – p. Łukasz Słoniowski: 

 

Szanowni Państwo Radni. Odniosę się pokrótce do tego o czym mówił Pan Dyrektor. Zgłosiłem 

4 poprawki, rzeczywiście idąc od końca. Czyli poprawka nr. 4, tutaj Pan Dyrektor pomylił ten 

sam błąd, który też popełnił Pan Radny Drewnicki. To znaczy Pan przedstawił ją jako dopisanie 

nowego zadania, tymczasem poprawka postuluje dopisanie nowego działania. Czyli 

rzeczywiście w języku potocznym te słowa są tak bliskoznaczne, że trudno je rozróżnić i stąd 

można zrozumieć, że Pan Radny Drewnicki też niewłaściwego słowa w terminologii 

projektowej użył. Otóż poprawka nr. 4 ona postuluje dopisania działania i być może jest 

najmniej kontrowersyjna ze wszystkich dlatego od niej zacznę. Nowego działania o 

następującej treści. Organizacja pilotażowych kursów nauki języka polskiego dla dorosłych 

obcokrajowców z zamiarem osiedlenia się w Krakowie. Ja podaję w uzasadnieniu, to działanie 

wynika z diagnozy, która też jest częścią programu. Rzeczywiście nie zmieniam treści samego 

programu poza harmonogramem, jednakże w diagnozie jest napisane, że jest to jeden z czterech 

głównych postulatów zgłoszonych przez obcokrajowców. Oni chcieliby właśnie takie kursy, 

bo nie ma dostępnych kursów dla osób dorosłych, które po pracy czy w jakiś godzinach dla 

nich dogodnych, a także przystępnych cenowo warunkach mogliby doskonalić, czy w ogóle 

nabywać umiejętność posługiwania się językiem polskim. Stąd ten postulat właściwie wynika 

z samego programu, no i zmienia harmonogram. Harmonogram, który przecież też jest częścią 

programu, także mam wrażenie, że wprowadzenie tego zadania do harmonogramu, pomimo 

tego że byłoby logicznie lepiej, gdyby było zawarte w samym programie, no będzie 

wystraczającą podstawą do tego, żeby te działanie wprowadzić. Kolejne trzy poprawki, no 

mają, wyglądają następująco. Poprawka nr. 1 to jest rzeczywiście taka kwestia słów ale 

zwracam uwagę, tam było napisane wspieranie organizacji pozarządowych jako konkretne 

działanie. Moim zdaniem tym zajmuje się program, o którym Pan Dyrektor też mówił, czyli 

program o współpracy z organizacjami pozarządowymi, a celem tego programu o którym 

dyskutujemy „Otwarty Kraków” nie jest wspieranie organizacji pozarządowych. Stąd 

zakładam, że każde prowadzone działanie powinno mieć na celu realizację celów programu 

„Otwarty Kraków” i wspieranie obcokrajowców. W związku z tym proponuję zastąpienie 
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wspierania organizacji pozarządowych treścią współpraca z organizacjami pozarządowymi w 

realizacji celów programu. Uważam, że nawet jeżeli to zostanie zmienione tylko w 

harmonogramie to będzie to wyraz dbałości Państwa Radnych o realizację celów programu i z 

tego powodu apeluję o uchwalenie tej poprawki. Kolejna sprawa poprawka nr. 2 również nie 

zawarta w treści programu, jednakże proponuję zastąpienie informowania cudzoziemców o 

możliwości nadawania nazw ulic, placów odnoszących się do cudzoziemców. Po prostu 

promowaniem, popularyzacją wiedzy o istniejących miejscach, ulicach i placach będących 

świadectwem wielokulturowej historii dziedzictwa Krakowa wśród przyjezdnych oraz 

dotychczasowych mieszkańców Krakowa. Dlaczego zgłaszam tą poprawkę? Chodzi mi o to, że 

po pierwsze bank nazw, który już istnieje, do którego wszyscy mieszkańcy mogą zgłaszać 

nazwy jest na tyle duży, że zgłaszanie nowych propozycji tak naprawdę jest prawem każdego 

mieszkańca ale jest takim prawem dość pustym, bo to Rada Miasta decyduje i wyobrażam 

sobie, że jeżeli z dużym zapałem będziemy, Urzędnicy będą realizować to zadanie i każdy 

obcokrajowiec poczuje, że ma prawo zgłosić nazwę do banku nazw. To będzie oczekiwał 

uchwalenia tej nazwy no i tu spotka go prawie, że nieuchronne rozczarowanie bo będzie musiał 

na to albo bardzo długo czekać albo nigdy to nie nastąpi. W związku z tym postuluję 

nierozbudzanie pewnych nadziei w tym zakresie i stąd zmiana proponowana zapisów w 

harmonogramie, rzeczywiście no błąd powinna też być zmiana w treści programu. Tego 

niestety no już nie mogę zrobić bo minął termin zgłaszania poprawek. Ostatnia trzecia 

poprawka, kierowałem się tym, żeby gdzieś znaleźć środki na zadanie dotyczące kursów języka 

polskiego, w związku z tym proponuję wykreślenie z harmonogramu zdania o powołaniu 

kapituły, która będzie przyznawała logo wielokulturowości instytucjom działającym na rzecz 

tolerancji oraz przeciwdziałaniu incydentom w charakterze dyskryminacyjnym w Krakowie. 

Wydaje mi się, że konkretne skierowane do obcokrajowców działanie będzie miało większą 

wartość niż.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Panie Radny bo tu koledzy zwracają uwagę i ja też, że 5 minut i 14 sekund.  

 

Radny – p. Łukasz Słoniowski: 
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Przepraszam, dobra, już. W związku z tym. Tak jest. Wiem, że to zadanie nie pozostanie w 

programie ale Pan Prezydent może je wtedy realizować w dowolnym terminie i nie będzie 

musiał się tak spieszyć, być może będzie mógł to odłożyć w czasie. Stąd również apeluję o 

poparcie poprawki. Przepraszam za przekroczenie czasu, rzeczywiście się rozgadałem. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję bardzo, Pan Radny Drewnicki, bardzo proszę. Potem Urynowicz i Pietrus.  

 

Radny – p. Michał Drewnicki: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Ja się zastanawiałem czy zgłaszać poprawki czy 

nie. Miałem w pierwszej wersji zgłosić ich 15, natomiast ostatecznie się wycofałem i zgłosiłem 

tylko jedną taka bardzo łagodną poprawkę, która nie mówi nic innego jak tylko to, żeby te 

programy, te działania, które będą podejmowane w wyniku tego programu zostały po prostu 

przedstawione na komisjach merytorycznych. Czy to będą te projekty związane z edukacją, to 

znaczy w szkołach, czy to będą jakieś te projekty związane z. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Przepraszam Panie i Panowie Radni, proszę o cieszę bo świnka też musi coś jeść. Bardzo 

proszę. 

 

Radny – p. Michał Drewnicki: 

 

Są związane z tymi festiwalami, no ponieważ ostatnio tutaj padały takie słowa, że ten program 

nie ma nic wspólnego z ideologią, no po prostu tylko i wyłącznie da szanse Radnym i komisjom 

zapoznać się wcześniej z tymi projektami. Moim zdaniem nie ma tu nic kontrowersyjnego, 

temat jest bardzo łagodny i każda komisja będzie mogła w swoim gronie przedyskutować, 

poznać dany temat no i wtedy wydać opinię, więc to jest naprawdę bardzo łagodna poprawka, 

zachęcam do jej przyjęcia. Dziękuję.  
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Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, Pan Radny Urynowicz, bardzo proszę.  

 

Radny – p. Tomasz Urynowicz: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Po wysłuchaniu Pana Dyrektora Żądło nikt z nas 

nie powinien mieć wątpliwości co do merytorycznej wagi tych poprawek i w moim przekonaniu 

te poprawki nie poprawiają, a co najwyżej służą tylko temu żeby zatrzeć złe wrażenie po 

ostatniej debacie na ten temat. Bo jak możemy się im bliżej poznać to okazuje się, że nie tylko 

są sprzeczne i niespójne ale tak naprawdę służą temu aby ten program wywrócić do góry 

nogami. No i powiem szczerze, że bardzo żałuję, że Pan Radny Drewnicki nie zdecydował się 

złożyć tych wielu 15 czy iluś poprawek, bo mielibyśmy wtedy czytelny podział na tej sali, a 

tak to mamy z jednej strony dobry i przygotowany i wydyskutowany przez merytoryczne 

komisje Rady Miasta Krakowa program i przypomnę, że podczas głosowań na posiedzeniu 

komisji wszyscy Radni jak jeden mąż, bez względu na to, czy byli z platformy czy z PiS-u 

poprali ten projekt. W związku z tym nie ma tutaj żadnych obaw co do niewypracowania tego 

projektu uchwały i to cieszy bo to jest dobry kierunek. Szkoda to psuć jakąś zabawą i pseudo 

polityką uprawianą przez kolegów. Tym bardziej, że w dyskusji merytorycznej te postulaty 

odbijają się, rozbijają się z wielkim hukiem. Cóż, pozostaje mi tylko powiedzieć, Szanowni 

Państwo, że dobrych rzeczy psuć nie należy, w związku z powyższym Klub Radnych PO będzie 

głosował za przyjęciem programu, a to znaczy, że będziemy głosować przeciwko wszystkim 

zgłoszonym poprawką. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, Pan Radny Pietrus. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Ja odnoszę się tylko do jednej poprawki Pana 

Drewnickiego i uważam, że tutaj strona Prezydenta jest niekonsekwentna w działaniach, bo 
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oczywiście jak jest pasuje to wprowadzamy jeden mechanizm, a jak nie pasuje to inny. Wydaje 

mi się, że wprowadzenie tego kontrolnego mechanizmu jest najbardziej słuszne, ponieważ ono 

nie jest sprzeczne z żadną procedurą. Po prostu, komisja może wydać opinię, że zgadza się, czy 

nie zgadza, jeżeli mamy do czynienia z kontrowersyjnymi sprawami, ponieważ to Radni PiS-u 

nie będą brać odpowiedzialności za decyzje w tym zakresie. Natomiast jeśli chodzi już o 

konkrety to podam ostatnie dwa przynajmniej przypadki, nie chcę już sięgać głęboko, że 

procedury są stosowane dowolnie, bo przypomnijmy sobie choćby budżet obywatelski, gdzie 

wygrało jedno z zadań i to zostało jedno z zadań wyeliminowane. Mimo, że zgodnie z prawem 

wszystko się odbyło, a na końcu jednak jedno z zadań zostało wyeliminowane. Chodzi o 

szybowce. Drugi przypadek, też który się w tej chwili dzieje. Mamy do czynienia z 

rozstrzygniętym konkursem na Zakrzówek, gdzie są wybrane podmioty, nagrody i poddaje się 

kolejnej procedurze wyboru dodatkowej poprzez mieszkańców i jest to propozycja prezydenta. 

W związku z tym Panie Dyrektorze, jeżeli Pan tutaj stawia weto do naszej poprawki to musi 

Pan wcześniej złożyć weto do działań poprzednich, które wymieniłem. Dziękuję.   

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, Pan Radny Hawranek. Bardzo proszę.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Obywatelska – p. Andrzej Hawranek: 

 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowne Panie i Panowie Radni. Po dyskusji, która odbyła 

się z tej mównicy dwa tygodnie temu dotyczącej tego programu, gdzie padały bardzo ostre 

sformułowania ze strony kolegów PiS-u, konkretnie Pana Radnego Drewnickiego zmierzające 

do tego, że ten program jest w ogóle do niczego nie potrzebny, ponieważ tak naprawdę no cele 

trego programu nie powinny być realizowane bo nie ma takiej konieczności i nie ma takiej 

potrzeby. Po następnie krytyce, która przetoczyła się przez media, odnoszę wrażenie, że te 

poprawki, które zostały złożone przez Pana Radnego Drewnickiego jak również Pana Radnego 

Słoniowskiego. Tak naprawdę zmierzają tylko i wyłącznie do tego żeby ten przekaz medialny 

rozmiękczyć. Pomijając już kwestie formalne, o których mówił już Pan Dyrektor tutaj, tego że 

te poprawki są niespójne, że te poprawki nie wpływają na kształt programu, bo wpływanie tylko 

i wyłącznie na harmonogram nie wpływa na kształt programu, który w przyjętej wersji będzie 
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realizował Prezydent. Odnoszę wrażenie że np. poprawka Pana Radnego Drewnickiego wynika 

z tego, że Pan Radny w ogóle nie przeczytał, ani programu, ani uzasadnienia do programu. 

Dlatego bo poprawka zmierzająca do tego, żeby każdorazowo zadanie opiniowała komisja 

merytoryczna jest sprzeczne z tym co czytamy tutaj w uzasadnieniu przystąpienia do programu, 

gdzie czytamy że wszystkie zadania realizowane w ramach programu będą corocznie 

planowane w budżecie Miasta Krakowa, a harmonogram realizacji poszczególnych zdań wraz 

z kosztami będzie precyzowany przed rozpoczęciem każdego roku budżetowego na etapie 

projektowania budżetu, a jego realizacja będzie uzależniona od przyjętych stosownych uchwał 

przyjmowanych corocznie przez RMK. Podsumowując odnoszę wrażenie, że Radny Drewnicki 

składa poprawkę, a tak naprawdę nie wie co jest w programie, bo w programie jest wyraźnie 

napisane, że ten harmonogram będzie przyjmowany uchwałami Rady Miasta Krakowa. 

Uchwały RMK są opiniowane przez komisje merytoryczne jak również przez Komisję 

Budżetową jeżeli dotyczy to spraw budżetowych. Czyli krótko mówiąc poprawka zmierza do 

tego co już jest i to tylko potwierdza moją tezę, że tu nie chodzi o to żeby zmienić ten program, 

tylko żeby zmiękczyć przekaz medialny polegający na tym, żeby nie wychodziło, że Pan Radny 

jest tak wrogo nastawiony do pewnego rodzaju wspierania obcokrajowców. Podobnie rzecz się 

ma z częścią poprawek Pana Radnego Słoniowskiego, o czym mówił pan dyrektor Żądło już 

przede mną. Pomijając już to, że odnoszę wrażenie, że te poprawki wykraczają częściowo poza 

kompetencje Rady i wkraczają w kompetencje Pana Prezydenta co jest niezgodne z prawem. 

Podsumowując jak tutaj powiedział mój przedmówca Pan Radny Urynowicz, Klub PO podjął 

decyzję, że będzie głosował przeciwko wszystkim poprawką. Jesteśmy konsekwentni w swojej 

decyzji i uważamy, że program został dobrze napisany, dobrze przygotowany, skonsultowany 

ze wszystkimi częściami sceny politycznej w RMK jak również, ze wszystkimi organizacjami, 

którego dotyczy, przepracowany przez komisję. Ta praca trwała długo, a poprawki Radnych 

PiS-u zmierzają tylko i wyłącznie do zmiękczenia niekorzystnego wrażenia jakie narodziło się 

w stosunku do nich po poprzedniej sesji. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, Pan Radny Miszalski. Proszę. 

 

Radny – p. Aleksander Miszalski: 
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Panie Przewodniczący, Państwo Radni. Ja jeszcze chciałem rozszerzyć to co mówił Radny, 

Przewodniczący Hawranek. Faktycznie jest to zapisane, że corocznie opiniujemy całość tego 

harmonogramu, a w nim wszystkie zadania i to czy one będą realizowane wynika jasno z tego 

czy zostanie budżet przegłosowany. Dodatkowo każda komisja dostaje do opiniowania budżet 

w ramach swoich kompetencji merytorycznych, więc wtedy do takiego harmonogramu i do 

tych zadań można się odnieść, a to co Państwo próbujecie zrobić tą poprawką Radnego 

Drewnickiego, a mianowicie próbować opiniować każdy kurs, konkurs, grant, itd. to tak 

jakbyśmy chcieli opiniować każdy festiwal, który robi KBF osobno, a na komisji infrastruktury 

budowę i remont każdej drogi, chodnika z osobna. No to, to jest troszeczkę absurd, chyba 

komisje nie do tego zostały powołane, żeby tak szczegółowo w to wnikać, bo też każdorazowo 

można zaprosić Pana Dyrektora na komisję, żeby przedstawił ten harmonogram i sobie 

wspólnie o nim podyskutować, a nie wałkować każdy osobne działanie na komisji. Ja mam po 

prostu podejrzenie, że Panu Radnemu Drewnickiemu jak i PiS-owi zależy na tym żeby po 

prostu przy okazji każdego osobnego kursu, grantu, czy konkursu robić awanturę polityczną, a 

w mediach sprzedawać przekaz, że platforma zaprasza do Krakowa uchodźców. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Pan Radny Migdał. 

 

Wiceprzewodniczący Klubu Radnych Przyjazny Kraków – p. Adam Migdał: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Ja chciałbym tylko zwrócić uwagę na dwie 

rzeczy w tych poprawkach. Jednej Pana Radnego Słoniowskiego, który no sam stwierdził, że 

owszem dał w jednej części poprawkę, nie zrobił drugiej ale i tak namawia żeby za nią głosować 

pozytywnie. Jest tu pewna niespójność, niekonsekwencja o czym zresztą Pan o tych zasadzkach 

powiedział Pan Dyrektor Żądło. A w drugiej poprawce Pana, znaczy w drugiej poprawce tak to 

nazwijmy Pana Radnego Drewnickiego. Proszę Państwa to, że zaopiniować ten program 

musiałaby każda komisja to oczywiście jak tu kolega przed chwilą mówił, musielibyśmy 

wszystkie programy, może i festiwale zaopiniować ale tu pisze zaopiniować pozytywnie. W 

związku z powyższym pytanie. Czy my ten programy mamy w ogóle przyjmować? Bo jeżeli 
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komisje będą miały dowolność w pewnym sensie, no bo mogą zdecydować, że negatywnie. To 

może szkoda zajmować się tym programem, chociaż on jest potrzebny. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, Pani Radna Szybist. Bardzo proszę. 

 

Radna – p. Anna Szybist: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Nie zabierałam głosu w poprzedniej debacie, 

ponieważ miałam nadzieję, że ten program zostanie przyjęty bez kłopotów. Natomiast gdyby 

nie to czego wysłuchałam przez ostatnie dwa tygodnie z ust Radny PiS-u w mediach, nie 

wszystkich Radnych to muszę zaznaczyć. No postanowiłam dzisiaj zabrać głos w dyskusji, 

ponieważ nie może być tak, że to co zostaje powiedziane w mediach przez osoby, które siedzą 

na tej samej sali, które siedzą ty dziś. Między tym jest tak duży rozdźwięk, tu jesteśmy łagodni 

i wspaniali i wspaniałomyślni, natomiast w mediach mówiło się. Z resztą tutaj na sali też 2 

tygodnie temu, że w ogóle nie ma ksenofobii, że w otoczeniu Radni PiS-u nie zauważają takich 

zachowań rasistowskich. Proszę Państwa gdybyśmy robili prawo na podstawie tego co sami 

zauważamy w swoim otoczeniu lub na podstawie tego czego nie chcemy widzieć to daleko nikt 

z nas by nie zaszedł, ponieważ nie znamy się na wszystkim i nie każdą rzecz chcemy zobaczyć. 

Proszę Państwa w ostatnich dwóch tygodniach sytuacja spektakularnie się zmieniła i nie ważne 

czy to miało miejsce w Krakowie, w Warszawie, czy na terenie Unii Europejskiej. W ciągu 

ostatnich dwóch tygodni wywieszono na Alei Solidarności o ironio w Warszawie z okna 

transparent, który wrzuciła Pani z innego kraju, która mieszka w Polsce od 12 lat 

zbulwersowana i zmartwiona. Było tam napisane obcokrajowcy do domu, Polska dla Polaków 

i ten transparent wisiał sobie z okna na ulicy. Pobito profesora, który w tramwaju mówił po 

niemiecku i o ile trzech ministrów pojechało bronić Polaków w Anglii. Tam oczywiście doszło 

do gorszej tragedii ale dokładnie na tym samym tle, zaczęło się od utarczek słownych o tyle nie 

widzę żądnej reakcji, ani Rządu ani Pana Prezydenta na to, że pobito profesora za mówienie po 

niemiecku w tramwaju. Na szczęście intelektualiści i obywatele Krakowa się zmobilizowali, 

jeździli tramwajem i czytali w różnych językach teksty żeby pokazać, że solidaryzują się z 

profesorem. Wczoraj dziewczyna, która miała zaplecione warkoczyki była mocno opalona 
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doznała bardzo nie miłego zdarzenia w postaci zniszczenia samochodu, ponieważ ktoś uznał, 

że jest być może muzułmanką. Proszę Państwa to się wszystko dzieje obok nas, to się dzieje w 

naszym kraju, wiem też że w Myślenicach obok Krakowa w czasie festiwalu folkloru. Tam 

przyjechali artyści z różnych krajów, również padały różne wyzwiska w stronę obcokrajowców 

i sama słyszałam w piaskownicy na wakacjach kiedy dzieci wyzywały się. Trudno to nazywać 

wyzywaniem, bo to nie jest obelga ale mówiły do siebie, odejdź ty imigrancie. W związku z 

tym, jeśli nie zaczniemy edukować młodzieży w szkołach, a na to miasto ma wpływ to za chwilę 

myślę, że każdy z nas może doświadczyć takich sytuacji jakie działy się ostatnio w Anglii, a 

zaczyna się od utarczek słownych. Zaczyna się od postów na Facebooku, zaczyna się od obelg 

w kampanii wyborczej i proszę Państwa nie możemy wobec tego przejść obojętnie i nie 

rozumiem schizofrenii i innego przekazu w mediach i innego przekazu na tej sali. PiS niestety 

wypowiadało się w mediach w innym tonie, tak jak powtarzam nie wszyscy Radni ale w innym 

tonie nieco niż dzisiaj. W związku z tym nie będziemy udawać, że tego nie widzimy. Dziękuję 

bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Bardzo proszę Pan Jakub Kosek. 

 

Radny – p. Jakub Kosek: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Ja chciałem zapytać przewodniczącego Pietrusa, 

bo w swojej wypowiedzi uzasadniając poprawkę dotyczącą opiniowania użył słów, że 

kontrowersyjne rzeczy chcemy opiniować, bo inaczej nie chcemy brać za to odpowiedzialności 

i o ile rozumiem, że kontrowersyjne rzeczy chcemy opiniować, wymagają dyskusji. O tyle nie 

wiem co tutaj widzimy kontrowersyjnego w tym programie Panie Przewodniczący bardzo 

prosiłbym o odpowiedź, bo wydaje mi się, że ten program jest oczywisty. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Jeśli można ja się zgłosiłem. Pan Radny Słoniowski będzie następny w kolejności. 

Proszę Państwa, ponieważ dyskutujemy na temat poprawek, więc tylko na temat poprawek będę 
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mówił. Poprawki Pana Radnego Słoniowskiego być może merytorycznie gdyby były spójne 

byłby słuszne, bo współpraca organizacji pozarządowych, bo ten pomysł kwestionuje być może 

jest to kwestia zasadna i jeszcze parę innych tutaj propozycji. Tylko, że to jest formalnie 

niespójne, to co wykazał przez chwilą Pan Dyrektor Żądło. Jest to wpisane w harmonogramie, 

nie jest wpisane w zadaniach i w części głównej programu. Myślę, że gdzieś w przyszłości 

możemy to zmienia ale teraz już wyczerpaliśmy możliwości formalnych zmian tej uchwały 

poza autopoprawką Prezydenta, na którą jak widać się nie zanosi bo to stanowisko było jasno 

powiedziane. Natomiast poprawka Pana Radnego Drewnickiego to jest założenie, że 

przyjmiemy program, a potem na każdym etapie będziemy każde działanie jeszcze pozytywnie 

opiniować. To jest no paraliż, my nie stosujemy czegoś takiego praktycznie w żadnej rzeczy. 

Nie ma tutaj porównania to o czym mówił Pan Radny Pietrus, że sprawa Zakrzówka. No 

zauważcie Państwo tam są konsultacje, był rozpisany konkurs, wyłoniono finalistów i 

mieszkańcom dało się szansę na jakby wybór tego. Myślę, że to, no naprawdę nie możemy 

doprowadzić do tego bo to jest też kwestia na ile my mamy zaufanie do siebie i do ludzi, którzy 

tworzą te programy, a potem je realizują. Ja rozumiem, że pozytywna opinia komisji, dyskusja 

na poprzednim posiedzeniu wskazywała, że takie zaufanie mamy, że uważamy że ten program 

jest i symbolicznie i merytorycznie potrzebny w Krakowie. Symbolicznie bo dzieją się dziwne 

rzeczy i powinniśmy jasno i wyraźnie wyrazić nasze stanowisko i właśnie przyjmując taki 

program wyrażamy je. I merytorycznie bo ten program wyraża szereg działań, które spowodują, 

że ci mieszkańcy i przyjeżdżający do Krakowa z różnych państw będą się lepiej czuli, a jest ich 

dość sporo. Stąd nie psujmy proszę Państwa co zostało przygotowane, zaufajmy tym, którzy to 

przygotowali, zawsze możemy to weryfikować po jakimś okresie i pewnie będziemy. Ale dziś 

taka niespójność i takie wprowadzenie na wszystkich etapach kontroli, programu który nazywa 

się „Otwarty Kraków” to jest wewnętrzna sprzeczność, albo on jest otwarty albo on jest 

kontrolowany wszędzie i na każdym etapie. Stąd podzielam zdanie, które było wcześniej 

powiedziane, że właśnie z tych względów z jednej strony niespójności choć zasadności 

projektów ale z drugiej strony ze względu na pewne zaufanie, które powinniśmy mieć wobec 

autorów i wobec realizatorów tego projektu. Powinniśmy go przyjąć w tej wersji jaka została 

zgłoszona, ponieważ te poprawki albo, że tak powiem rozspójnią ten projekt, spowodują 

nieczytelność albo spowodują takie kontrolowanie, które no nie ma miejsca przy innych 

rzeczach. Ten program nie powinien być aż taki kontrowersyjny. Przepraszam 3 minuty, więc 

się zmieściłem. Pan Radny Słoniowski. 
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Radny – p. Łukasz Słoniowski: 

 

Od początku, tak jest. Nie, ja krótko. Ja mam, zgłosiłem 4 poprawki ale chciałem Państwa 

jeszcze raz namówić do poparcia jednej z nich, która ma podstawę w programie. Na stronie 5 

jeśli Państwo spojrzeli to wśród najczęściej pojawiających się problemów związanych z 

integracją zaliczyć należy dostępność kursów językowych 4 z punktów. I w związku z tym 

dopisanie punktu z kursami językowymi wyłącznie do harmonogramu również może być, 

przecież harmonogram jest częścią uchwały i on jeżeli jest uchwałą jest też prawem, w związku 

z tym też może być podstawą do prowadzenia tego działania. Tym bardziej, że proponuję 

bardzo łagodnie jedynie pilotażowy wymiar tego działania, co pozwoliłoby jakoś ocenić czy 

rzeczywiście jest takie zainteresowanie, czy miasto jest w stanie wywiązać się z tych 

zobowiązań, czy też nie ma co tego kontynuować. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Pan Radny, bardzo proszę. Włączyłeś 

się? Nie, a jest, dobra. 

 

Radny – p. Michał Drewnicki: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Ja chciałem odpowiedzieć Pani Radnej Annie 

Szybist bo podała tutaj przykład ksenofobii pobicia w tramwaju, w komunikacji miejskiej 

Polaka. Rozumiem, że to jest jakiś, mamy do czynienia z nowym rodzajem ksenofobii, gdzie 

Polak bije Polaka. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Pani Radna Maliszewska zawsze. Może Pani Radna, a potem Pani Radna Szybist. Proszę 

bardzo Pani Radna Maliszewska.  

 

Radna – p. Teodozja Maliszewska 



LII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

14 września 2016 r. 

 
 

 48 

 

 

Szanowny Panie Radny. On nie został pobity jako Polak tylko dlatego, że mówił po niemiecku 

i ten kto mu to zrobił nie wiedział, że to Polak. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Pani Radna Szybist bardzo proszę. Rzeczywiście ruszyła nowa tura. 

 

Radna – p. Anna Szybist: 

 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Radny Michale Drewnicki. Trzy dni po Światowych 

Dniach Młodzieży, trzech Kameruńczyków zostało pobitych w Krakowie, zapomniałam o tym 

powiedzieć. Myślę, że może to dla Pana będzie argument. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Pan Radny Urynowicz, bardzo proszę. Przypominam drugie wystąpienie tylko 2 

minuty. 

 

Radny – p. Tomasz Urynowicz: 

 

Ja bardzo krótko Panie Przewodniczący, Szanowna Rado Miasta. W naszej 25-letniej historii 

na tej Sali byli Radni reprezentujący różne poglądy. Wielokrotnie zgadzaliśmy się, nie 

zgadzaliśmy się, wdawaliśmy się w różnego rodzaju spory, sprzeczki i debaty i dyskusje. Ale 

Pan Radny Drewnicki swoją postawą jest gotów widać stanąć poza tą tradycją, bo nie tylko 

opowiada haniebne i gorszące rzeczy ale mówi także po prostu głupoty. Niech Pan wreszcie 

coś doczyta Panie Radny, a nie drwi sobie z pobicia, bez względu na to czy mówiącego po 

polsku, hiszpańsku, niemiecku, w jakimkolwiek języku człowieka. Niech Pan z tego nie drwi. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 



LII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

14 września 2016 r. 

 
 

 49 

 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Nie widzę, w takim układzie. Nie widzę 

żeby się ktoś zgłosił. Zamykam. Szanowni Państwo w takim układzie stwierdzam drugiego 

czytania. Mamy do przegłosowania 4 poprawki Pana Radnego Słoniowskiego i poprawkę Pana 

Radnego Drewnickiego. Znaczy najpierw Pana Drewnickiego, potem Słoniowskiego no i 

głosowanie w bloku głosowań. Dziękuję bardzo. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ½ cz. zwaloryzowanej kwoty 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży udziału 18/1000 cz. w nieruchomości gruntowej, 

związanego z prawem własności lokalu mieszkalnego nr [wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 1 i 6 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych 

osobowych (Dz. U. z 2015 r. poz. 2135 z późn. zm.); jawność wyłączyła: Aneta Kargul – 

inspektor Referat ds. Spółdzielni Mieszkaniowych, Trwałego Zarządu i Użytkowania/Wydział 

Skarbu Miasta] w budynku położonym przy ul. Nad Sudołem 24 w Krakowie /projekt 

Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1020 – II czytanie – referuje Marta Witkowicz – 

opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Przechodzimy do następnego druku. Druk 1020. To odbyliśmy drugie czytanie, teraz będzie 

głosowanie w bloku głosowań. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ½ cz. 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty udzielonej przy sprzedaży udziału 18/1000 cz. w 

nieruchomości gruntowej, związanego z prawem własności lokalu mieszkalnego w budynku 

położonym przy ul. Nad Sudołem 24 w Krakowie. Projekt Prezydenta, druk 1020. Mamy 

pozytywną opinię Komisji Budżetowej, Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Prosimy o 

informacje o poprawkach. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki 

ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 
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Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu zwaloryzowanej kwoty bonifikaty 

udzielonej od ceny lokalu mieszkalnego nr [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 1 i 6 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych 

osobowych (tekst jednolity Dz. U. z 2016 r., poz. 922); jawność wyłączył: Artur Pakuła - 

inspektor Referat Regulacji Stanów Prawnych Nieruchomości Zabudowanych Budynkami 

Wielolokalowymi i Garażami oraz Kontroli Wtórnego Obrotu Lokalami/Wydział Skarbu 

Miasta] usytuowanego w budynku mieszkalnym nr 53 położonym przy ulicy Prądnickiej 

w Krakowie /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1056 – II czytanie – referuje 

Marta Witkowicz – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Następna sprawa, podobna. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty udzielonej od ceny lokalu mieszkalnego usytuowanego w 

budynku mieszkalnym nr 53 położonym przy ulicy Prądnickiej w Krakowie. Projekt 

Prezydenta, druk 1056, drugie czytanie. Pozytywne opinie Komisji Mienia i Budżetowej. 

Bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Szanowni Państwo. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 26 usytuowanego w budynku na os. Szkolnym 8 w Krakowie na rzecz najemców z 

zastosowaniem 33% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1058 – II 

czytanie – referuje: Marta Witkowicz, Anna Trembecka, Zofia Kuryśko – opiniujące Komisje: 

Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Kolejna sprawa. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 26 usytuowanego w budynku na os. Szkolnym 8 w Krakowie na rzecz najemców z 

zastosowaniem 33% bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 1058. Mamy pozytywną opinię 

Komisji Mienia i Komisji Budżetowej. Bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki 

ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 91 usytuowanego w budynku na os. II Pułku Lotniczego 46 w Krakowie 

na rzecz najemców z zastosowaniem 19% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – 

druk nr 1059 – II czytanie – referuje: Marta Witkowicz, Anna Trembecka, Zofia Kuryśko – 

opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Lećmy dalej. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 91 usytuowanego w budynku na os. II Pułku Lotniczego 46 w Krakowie 

na rzecz najemców z zastosowaniem 19% bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 1059. Dziś 

odbywamy 2 czytanie. Mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Budżetowej. Bardzo proszę Pani Dyrektor.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Szanowni Państwo. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. 

Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 9 usytuowanego w budynku przy ul. Ujejskiego 9 w Krakowie na rzecz najemcy z 

zastosowaniem 50% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1060 – II 

czytanie – referuje: Marta Witkowicz, Anna Trembecka, Zofia Kuryśko – opiniujące Komisje: 

Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejna sprawa. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 9 usytuowanego w budynku przy ul. Ujejskiego 9 w Krakowie na rzecz najemcy z 

zastosowaniem 50% bonifikaty. Druk nr. 1060, dziś odbywamy drugie czytanie, mamy 

pozytywną opinię Komisji Mienia oraz Komisji Budżetowej. Proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki 

ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 131 usytuowanego w budynku przy ul. Elsnera 24 w Krakowie na rzecz najemcy z 

zastosowaniem 66% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1061 – II 

czytanie – referuje: Marta Witkowicz, Anna Trembecka, Zofia Kuryśko – opiniujące Komisje: 

Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 131 usytuowanego w budynku przy ul. Elsnera 24 w Krakowie na rzecz najemcy z 

zastosowaniem 66% bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 1061, dziś odbywamy drugie 

czytanie. Mamy pozytywną opinię Komisji Mienia oraz Komisji Budżetowej. Panie Dyrektor 

Witkowicz bardzo proszę.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Szanowni Państwo. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1/2 części zwaloryzowanej kwoty 

bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr [wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 1 i 6 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997r. o ochronie 

danych osobowych (tekst jednolity Dz. U. z 2016 r., poz. 922); jawność wyłączyła: Wioletta 

Krzemińska – Główny Specjalista Referat Regulacji Stanów Prawnych Nieruchomości 

Zabudowanych Budynkami Wielolokalowymi i Garażami oraz Kontroli Wtórnego Obrotu 

Lokalami/Wydział Skarbu Miasta] położonego w budynku nr 1 na os. Szklane Domy w 

Krakowie /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 1066 – II czytanie – referuje Marta 

Witkowicz – opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1/2 części zwaloryzowanej kwoty 

bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w budynku nr 1 na 

os. Szklane Domy w Krakowie. Projekt Prezydenta, druk 1066, dziś odbywamy drugie 

czytanie. Mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Budżetowej. Pani Dyrektor Witkowicz o poprawkach.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 
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Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki 

ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1/2 części bonifikaty udzielonej od 

ceny lokalu mieszkalnego nr [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 1 i 6 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997r. o ochronie danych osobowych (Dz. U. z 

2016r. poz. 922 późn. zm.); jawność wyłączyła: Agnieszka Latos - inspektor Referat Regulacji 

Stanów Prawnych Nieruchomości Zabudowanych Budynkami Wielolokalowymi i Garażami 

oraz Kontroli Wtórnego Obrotu Lokalami/Wydział Skarbu Miasta] usytuowanego w budynku 

nr 5 położonym przy ul. Zyblikiewicza w Krakowie /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – 

druk nr 1067 – II czytanie – referuje Marta Witkowicz – opiniujące Komisje: Budżetowa; 

Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejna sprawa. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1/2 części bonifikaty 

udzielonej od ceny lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku nr 5 położonym przy ul. 

Zyblikiewicza w Krakowie. Druk nr. 1067, teraz odbywamy drugie czytanie. Pozytywna opinia 

Komisji Mienia oraz Komisji Budżetowej. Proszę Pani Dyrektor o informacje o poprawkach.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki 

ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 
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Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kraków, zabudowanej 

budynkiem mieszkalno-gospodarczym przy ul. Tetmajera /projektodawca Prezydent 

Miasta Krakowa – druk nr 1069 - II czytanie - referuje Marta Witkowicz – opiniujące Komisje: 

Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kraków, zabudowanej budynkiem 

mieszkalno-gospodarczym przy ul. Tetmajera. Projektodawca Prezydent Miasta Krakowa, druk 

1069. Dziś odbywamy drugie czytanie. Mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Komisji Budżetowej. Bardzo proszę Pani Dyrektor o informacje o 

poprawkach.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Szanowni Państwo. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1 części zwaloryzowanej bonifikaty 

udzielonej od ceny lokalu mieszkalnego nr [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 1 i 6 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych 

osobowych (tekst jednolity Dz. U. z 2016 r., poz. 922); jawność wyłączył: Artur Pakuła - 

inspektor Referat Regulacji Stanów Prawnych Nieruchomości Zabudowanych Budynkami 

Wielolokalowymi i Garażami oraz Kontroli Wtórnego Obrotu Lokalami/Wydział Skarbu 

Miasta] położonego w budynku nr 16 przy ulicy Teligi w Krakowie /projekt Prezydenta 

Miasta Krakowa - druk nr 1072 - II czytanie - referuje Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: 

Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Kolejna sprawa. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1 części zwaloryzowanej 

bonifikaty udzielonej od ceny lokalu mieszkalnego położonego w budynku nr 16 przy ulicy 

Teligi w Krakowie. Projekt Prezydenta, druk 1072. Dziś odbywamy drugie czytanie. Jest 

pozytywna opinia Komisji Mienia i Rozwoju oraz Komisji Budżetowej. Pani Dyrektor 

Witkowicz bardzo proszę.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Szanowni Państwo. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 51 

usytuowanego w budynku na os. II Pułku Lotniczego 46 w Krakowie na rzecz najemcy z 

zastosowaniem 77% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1073 - II 

czytanie – referuje: Marta Witkowicz, Zofia Kuryśko, Anna Trembecka - opiniujące Komisje: 

Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejna sprawa. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 51 usytuowanego w budynku na os. II Pułku Lotniczego 46 w Krakowie na rzecz najemcy z 

zastosowaniem 77% bonifikaty. Jest to projekt Prezydenta, druk nr 1073. Dziś odbywamy 

drugie czytanie. Pozytywna opinia Komisji Mienia oraz Komisji Budżetowej. Bardzo proszę 

Pani Dyrektor o informacje o poprawkach.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki 

ani też autopoprawki. Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Przyjęcie Programu wspierania Rodzinnych Ogrodów Działkowych funkcjonujących na 

obszarze Gminy Miejskiej Kraków /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1070 - II 

czytanie - referuje Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

I kolejny projekt. Druk nr. 1070. Przyjęcie Programu wspierania Rodzinnych Ogrodów 

Działkowych funkcjonujących na obszarze Gminy Miejskiej Kraków. Projekt Prezydenta, druk 

nr. 1070. Dziś odbywamy drugie czytanie. Mamy opinie Komisji Mienia i Rozwoju oraz 

Komisji Budżetowej pozytywne. Bardzo proszę o informacje na temat poprawek.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki 

ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? 

Nie widzę, stwierdzam odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. I to pierwsza 

teczka, około kilkunastu projektów poszło. Teraz teczka nr 2. 

Wprowadzenie opłaty prolongacyjnej /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 

– druk nr 1063 – II czytanie – referuje Piotr Jędrzejczak – opiniująca Komisja Budżetowa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Proszę Państwa, kolejny projekt uchwały. Wprowadzenie opłaty prolongacyjnej. Projekt 

Prezydenta Miasta, druk nr 1063. Dziś odbywamy drugie czytanie. Mamy pozytywną opinię 

Komisji Budżetowej. Bardzo proszę w imieniu Prezydenta. Kto referuje? Pan Dyrektor, bardzo 

proszę. Proszę o informacje na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat – p. Piotr Jędrzejczak 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 

autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa – druk nr 1065 –II czytanie – referuje Piotr Jędrzejczak – opiniująca Komisja 

Budżetowa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Bardzo proszę, kolejny projekt. Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Projekt Prezydenta. Druk nr. 1065. Dziś odbywamy drugie czytanie. Jest pozytywna opinia 

Komisji Budżetowej. Bardzo proszę o informacje na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat – p. Piotr Jędrzejczak 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 

autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 
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Przyjęcie Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Gminie Miejskiej 

Kraków na lata 2016 – 2018 /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 

– druk nr 1068 – II czytanie – referuje: Witold Kramarz; Jolanta Chrzanowska; Katarzyna 

Kadela – opiniująca Komisja Rodziny, Polityki Społecznej i Mieszkalnictwa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt uchwały. Przyjęcie Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w 

Gminie Miejskiej Kraków na lata 2016 – 2018. Jest to projekt Prezydenta, druk 1068, dziś 

odbywamy drugie czytanie. Jest pozytywna opinia Komisji Rodziny, Polityki Społecznej i 

Mieszkalnictwa. Bardzo proszę w imieniu Pana Prezydenta Pan Dyrektor Kramarz. 

 

Dyrektor MOPS – p. Witold Kramarz: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Do projektu uchwały nie wpłynęły żadne 

poprawki ani autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Nadanie nazwy parku i przyjęcia regulaminu parku /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - 

druk nr 1074 - II czytanie – referuje Łukasz Pawlik - opiniujące Komisje: Kultury i Ochrony 

Zabytków; Infrastruktury/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Nadanie nazwy parku i przyjęcia regulaminu parku. Rzecz dotyczy Bagrów Wielkich. Druk nr. 

1074, dziś odbywamy drugie czytanie. Jest pozytywna opinia Komisji Infrastruktury oraz 

Komisji Kultury i Ochrony Zabytków. Bardzo proszę o informacje na temat potencjalnych 

poprawek. Bardzo proszę.  

 

Zastępca Dyrektora Zarządu Zieleni Miejskiej w Krakowie – p. Łukasz Pawlik: 
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Szanowny Przewodniczący, Szanowni Państwo. Do projektu uchwały wpłynęła poprawka 

Radnego Miasta Krakowa Adama Migdała. Poprawka ta dotyczy zastąpienia określenia 

operator infrastruktury sportowej określeniem zarządcy infrastruktury sportowej. Poprawka ta 

wynika z tego, że statut zarządu infrastruktury sportowej nie posługuje się pojęciem operator, 

a pojęciem zarządca i w związku z tym żeby zachować zgodność używanych pojęć w 

podejmowanych przez Radę Miasta Krakowa uchwałach ta poprawka była konieczna. Zatem 

w par. 1 statutu operator infrastruktury sportowej zastępuje się słowami zarządcy infrastruktury 

sportowej i analogicznie par. 5 statutu otrzymuje brzmienie. Na terenie parku za zgodą 

zarządców mogą funkcjonować obiekty i być prowadzone działania regulowane odrębnymi 

przepisami porządkowymi lub wewnętrznymi regulaminami nie ujętymi w niniejszym 

regulaminie. Przy czym regulacje dotyczące użytkowania obiektów infrastruktury sportowej w 

tym miejsc wykorzystywanych do kąpieli wymagają zgody zarządcy infrastruktury sportowej. 

Do tej poprawki należy się przychylić. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Rozumiem, że jest pozytywna opinia Prezydenta do poprawek. Natomiast nie ma 

autopoprawek. Czyli będziemy w głosowaniu. Dziękuję i to jest jedna poprawka rozumiem? 

Tak bo została złożona jako jedna poprawka. Otwieram dyskusję. Czy w tej sprawie ktoś z 

Państwa Radnych chce zabrać głos? Pan Radny Miszalski.  

 

Radny – p. Aleksander Miszalski: 

 

Panie Przewodniczący, Państwo Radni. Ja w sprawie tego regulaminu, ponieważ utworzenie 

nowego parku z regulaminem jest bardzo pożądane i trzeba się cieszyć, że kolejny park 

powstaje. Natomiast w ostatnim czasie otrzymałem również zgłoszenie od mieszkańców, że 

tam wcześniej również obowiązywał regulamin. Był to regulamin wywieszony na wielkich 

takich czerwonych tablicach. Nazywał się „Terenów rekreacyjnych nad zalewem Bagry” i 

między innymi zabraniał niszczenia zieleni, zakłócenia spokoju, kąpieli poza wyznaczonymi 

miejscami, pływania łodziami motorowymi. No i teraz jakby czytamy regulamin nowy, który 

jest dużo bardziej restrykcyjny i zabrania wielu rzeczy jak pokazałem to jednej mieszkance ten 

nowy regulamin, mieszkance Bagrów po północnej stronie to powiedziała mi „no pięknie 
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będzie jeżeli to wszystko będzie respektowane ”. Na dzień dzisiejszy jest łamany każdy punkt, 

ponieważ przyjeżdżają tam sobie mieszkańcy bloków jakiś okolicznych i dalszych. Niszczą 

zieleń, stają autami tam gdzie nie można stawać, łamią gałęzie, palą ogniska przez całą noc, 

hałasują, spożywają alkohol, palą papierosy. Wszystko robią, czego teoretycznie ten regulamin 

będzie zakazywał i ja się tylko zwracam z apelem takim, żeby Pan Dyrektor jakby zaapelował 

później do służb porządkowych żeby faktycznie przynajmniej w jakimś tam procencie ten 

regulamin respektować bo rzeczywiście tych mieszkańców niezadowolonych w tej chwili jak 

to funkcjonuje jest dosyć dużo. Parki są potrzebne i tereny rekreacyjne również ale tak żeby w 

miarę z kulturą z nich korzystać. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chce zabrać glos? Pan Radny Pietrus, 

bardzo proszę.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Wydaje mi się, że tam regulaminu nie ma, to znaczy 

może jest jakiś wywieszony w formie nieformalnej bo regulamin został dlatego dzisiaj 

uchwalony, ponieważ właśnie nie ma regulaminu i dopiero regulamin umożliwia jeżeli istnieje 

umożliwia interwencję służb porządkowych odwołując się do przepisów prawa i to jest 

pierwsza sprawa. Natomiast druga ja mam tylko pytanie. Czy te moje wątpliwości, które 

ponosiłem na poprzedniej sesji? Czy one zostały jak gdyby rozpoznane i nie ma jakiś 

niebezpieczeństw, że regulamin będzie czegoś zabraniał co z drugiej strony jest umożliwione 

dotychczas i żeby nie komuś nabytych praw nie cofnąć. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Za sekundkę Panie Dyrektorze, bo jeszcze widzę Pan Radny. No to proszę bardzo. 

Pan Dyrektor na końcu będziemy prosili o odniesienie się. 

 

Radny – p. Aleksander Miszalski: 
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Ad vocem odnośnie tego regulaminu. No na pewno nie ma regulaminu takiego jaki 

wprowadzamy, bo nie było tam ustanowionego parku. Natomiast jest na wielkich czerwonych 

tablicach napisane Regulamin Terenów Rekreacyjnych Nad Zalewem Bagry. Ktoś to tam 

postawił, jaką to ma formę prawną to nie wiem ale dla mieszkańców jest to jednoznaczne z 

tym, że jakiś regulamin tam obowiązuje i nie jest przestrzegany. Natomiast rzeczywiście 

prawnie nie wiem jak to jest. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie widzę, 

bardzo proszę Pana Dyrektora o odniesie się do tej kwestii. 

 

Zastępca Dyrektora Zarządu Zieleni Miejskiej w Krakowie – p. Łukasz Pawlik: 

 

Tak był poddany regulamin analizie prawnej pod kątem tych wątpliwości związanych z 

obowiązującą koncesją w jednym z lokali i takiego zagrożenia nie ma, to reguluje koncesja i w 

związku z wejściem tego regulaminu nie będzie to miało wpływu na to co się dzieje tam w 

lokalu.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Szanowni Państwo odbyliśmy dyskusję w drugim czytaniu. Jest złożona poprawka 

Pana Radnego Migdała. Jest pozytywna opinia do niej ale musimy ją głosować i potem sam 

projekt.  

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zmian planu dochodów w działach: 

756, 801, 851, 854, 900 i 926 oraz zmian planu wydatkóww działach: 700, 801, 851, 852, 

853, 854, 900 i 921) /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1083 – II czytanie - referuje 

Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Kolejna sprawa. Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016. Druk 1083. Dzisiaj 

odbywamy drugie czytanie. Jest pozytywna opinia Komisji Budżetowej. Proszę o informacje 

na temat poprawek do tego projektu.  

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. Małgorzata Okarmus: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Do projektu nie wpłynęły poprawki ani 

autopoprawki. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zmian w planie wydatków w działach: 600, 

750, 754, 801, 852, 853, 854, 900, 921 i 926 – zadania dzielnic) /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 

- druk nr 1084 – II czytanie - referuje Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 – zdania dzielnic. Druk nr 1084. Dziś odbywamy 

drugie czytanie. Jest pozytywna opinia Komisji Budżetowej. Panią Dyrektor proszę o informacje. 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. Małgorzata Okarmus: 

  

Szanowni Państwo. Do projektu nie wpłynęły poprawki ani autopoprawki. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań. 
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Zmiana uchwały Nr LXX/1013/13 Rady Miasta Krakowa z dnia 27 marca 2013 r. w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Krakowa (z późn. zm.) /projekt 

Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1085 – II czytanie - referuje Alina Kwaśniak - opiniująca 

Komisja Budżetowa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

I kolejna sprawa duża. Zmiana uchwały Rady Miasta w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Druk nr 1085. Dziś odbywamy drugie czytanie. Mamy pozytywną opinię Komisji 

Budżetowej. Bardzo proszę o informację na temat poprawek i autopoprawek.  

 

Dyrektor Biura Skarbnika – p. Alina Kwaśniak: 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Do tego projektu wpłynęła dość obszerna autopoprawka, 

także w sumie zmiany dotyczą 12 przedsięwzięć w ramach wydatków bieżących 

współfinansowanych ze środków unijnych. 19 tego typu projektów, jeżeli chodzi w ramach 

wydatków majątkowych, również pozostałe przedsięwzięcia w ramach wydatków bieżących 

zmian jest 17. W przypadku zaś inwestycji zmian 36. Chciałam zwrócić Państwu uwagę, że 

właśnie w załączniku nr 2 do autopoprawki te zmiany są bardzo czytelnie przedstawione, jeżeli 

Państwo zauważycie, że nie ma żadnych kwot przed zmianą oznacza, że jest to zadanie, które 

jest zadaniem nowo wprowadzonym. Takich zadań właśnie jeżeli chodzi o projekty unijne jest 

5, jeżeli właśnie Państwo nie widzicie żadnej zmiany w planowanych wydatkach w latach 

oznacza to, że zmianie uległ limit zobowiązań, to jest pozycja w ostatniej kolumnie przy danym 

przedsięwzięciu. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. W tej sprawie jak mówiłem mamy pozytywną opinię Komisji Budżetowej. Pani 

Dyrektor przedstawiła też główne założenia autopoprawki. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 

zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam odbycie drugiego czytania. Głosowanie w bloku głosowań.  
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Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie utworzenia 

nowego parku miejskiego Bulwary Białuchy /projekt Grupy Radnych – druk nr 1096 – tryb 

jednego czytania – referuje Dominik Jaśkowiec - opiniująca Komisja Planowania 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Przechodzimy dalej. Proszę Państwa Przechodzimy teraz do druków jednoczytniowych. Mamy 

projekt uchwały w trybie jednego czytania. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta 

Miasta Krakowa w zakresie utworzenia nowego parku miejskiego Bulwary Białuchy. Jest to 

Grupy Radnych. Druk 1096. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu do projektu uchwały 

wg tego druku minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek 

wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o składanie do 

przewodniczącego prowadzącego obrady. Bardzo proszę w imieniu wnioskodawców Pan 

Jaśkowiec.  

 

Radny – p. Dominik Jaśkowiec: 

 

Panie Skarbniku, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Uchwałę niniejszą przedkładam zaś jako 

odpowiedź na wnioski mieszkańców w sprawie ochrony terenów zielonych wzdłuż koryta rzeki 

Białuchy oraz w nawiązaniu do uchwały Rady Dzielnicy 3 Prądnik Czerwony z dnia 24 

listopada 2015r. Podjęcie uchwały ma na celu rozpoczęcie prac projektowych, a w 

konsekwencji realizację parku linearnego Bulwary Białuchy. Park linearny będzie drugim obok 

Młynówki tego typu projektem w Krakowie, wykaz nazw wód płynących wskazuje nazwę 

Białucha, jako właściwą nazwę rzeki Prąnik poniżej ujścia potoku Koszkiewka stąd nazwa 

parku nawiązuje do nazwy własnej rzeki. Projekt uchwały określa w paragrafie 1 szczegółowe 

zasady na jakich powinien być realizowany nowy park. Na uwagi na przedmiot zagadnienia i 

stan własnościowy gruntów stanowiących w przyszłości teren parku przy uzyskaniu 

niezbędnych pozwoleń i prawa do terenu należy zastosować tryb działania w oparciu o 

inwestycje celu publicznego czyli art. 6 ust. 9c ustawy o gospodarce nieruchomościami. Przy 

opracowaniu programu funkcjonalno-użytkowego parku należy wziąć pod uwagę śródmiejski 

charakter terenu przez który przepływa rzeka Białucha oraz jego atrakcyjność dla przyszłych 

użytkowników. Tomku przeszkadzasz mi. Dziękuję. Koniecznym jest także zapewnienie 

należytych warunków siedliskowych dla roślin i zwierząt występujących na obszarze parku. 
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Takie też stanowisko wydział kształtowania środowiska do tego projektu uchwały dostarczył 

mi i zwracają uwagę na to że przyszłe prace projektowe, które będzie prowadził zarząd zieleni 

miejskiej powinny tą kwestię objąć. Zgodnie z prowadzoną zasadą w Krakowie zasadą 

projektowania partycypacyjnego należy zapewnić jak najszerszy udział mieszkańców w 

tworzeniu założeń parkowych co też postuluje niniejsza uchwała. Ja tyle, jeżeli będą jakieś 

pytania to oczywiście na nie odpowiem. Dziękuję.   

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, jest jeszcze autopoprawka przyjmująca uwagi z opinii prawnej i jest pozytywna 

opinia Komisji Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska, którą głosując 8 za 

jednomyślnie przyjęła taką opinię. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych w tej 

sprawie chce zabrać głos? Też z Państwa przedstawicieli Prezydenta. Nie widzę, zgodnie z 

odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania 

projektu w trybie statutowym złożono autopoprawkę wynikającą z opinii prawnej. To tyle jeżeli 

chodzi o druk. Głosowanie w bloku głosowań.  

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa 

dot. przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Ogród Kombatantów” /projekt Grupy Radnych – druk nr 1097 – tryb jednego czytania – 

referuje Dominik Jaśkowiec - opiniująca Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony 

Środowiska/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt uchwały. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa 

dot. przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Ogród Kombatantów”. Projekt Grupy Radnych, druk 1097. Jest to w trybie jednego czytania. 

Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu do projektu uchwały wg tego druku minął termin 

zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia 

dyskusji nad projektem. Proszę o składanie poprawek do przewodniczącego prowadzącego 

obrady. Bardzo proszę Pan Jaśkowiec w imieniu grupy Radnych. Druk 1097. 

 

Radny – p. Dominik Jaśkowiec: 
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Panie Przewodniczący, Panie Skarbniku, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Do tego projektu 

uchwały mamy pozytywną opinię Prezydenta, również jest autopoprawka, która wynika z 

opinii prawnej, to tak tytułem wstępu. Projekt uchwały przedkłada się z uwagi na konieczność 

objęcia ochroną planistyczną społecznie cennego terenu zielonego jakim jest położony przy ul. 

Seniorów Lotnictwa Ogród Kombatantów. Wyrok z dnia 6 maja 2016r naczelnego sądu 

administracyjnego oddalający skargę kasacyjną Gminy Miejskiej Kraków do wyroku 

wojewódzkiego sądu administracyjnego w Krakowie. Stwierdził nieważność uchwały Rady 

Miasta Krakowa z dnia 12 czerwca 2013r w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru Ugórek w części obejmującą działkę nr 755/1 obręb 

4 Śródmieście w Krakowie czyli właśnie teren Ogrodu Kombatantów. Oznacza to, że 

przedmiotowy teren został pozbawiony ustaleń planistycznych i może podlegać 

zainwestowaniu w oparciu o decyzję WZ. Takie działania mogą doprowadzić do zabudowy 

terenu ogrodu niezgodnego z interesem społecznym mieszkańców dzielnicy 3 Prądnik 

Czerwony oraz postanowieniami studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Krakowa. W ramach prac nad zmianą studium uwarunkowań i i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Krakowa został wypracowany 

kompromis pomiędzy wnioskami mieszkańców z zachowaniem ogrodu jak też władzami 

spółdzielni mieszkaniowej dążącymi do zabudowy przedmiotowego terenu. Miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego dla tego obszaru powinien odzwierciedlać ten kompromis i 

przenosić go na poziom prawa miejscowego. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję w tej sprawie mamy pozytywną opinię Prezydenta, autopoprawka przyjmującą uwagi 

z opinii prawnej oraz pozytywną opinię komisji planowania przestrzennego i ochrony 

środowiska, która głosując 7 za jednomyślnie przyjęła taką opinię. Otwieram dyskusję. Czy 

ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam odbycie 

dyskusji i w związku z tym zamykam dyskusję, która oznacza zakończenia czytania projektu. 

W trybie statutowym nie zgłoszono żadnych poprawek, jest zgłoszona jedna autopoprawka i 

ona nie będzie głosowana bo jest autopoprawką.  
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Skarga na działanie Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu 

w Krakowie /projekt Komisji Rewizyjnej – druk nr 1098 – tryb jednego czytania – referuje: 

Adam Kalita; Adam Migdał/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Druk 1098. Skarga na działanie Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu 

w Krakowie. Jest to projekt Komisji Rewizyjnej. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu 

do projektu uchwały wg tego druku minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania 

poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Bardzo proszę Pan Radny 

Kalita, Przewodniczący Komisji o zreferowanie tego projektu. 

 

Radny – p. Adam Kalita: 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Przedstawiam Radzie projekt uchwały wg. druku 1098. 

Projekt Komisji Rewizyjnej uznaje tą skargę za niezasadną, uzasadnienie w projekcie uchwały. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. W tej sprawie nie ma żadnych opinii komisji. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu zamykam 

dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie ma żadnych 

poprawek ani autopoprawek. Głosowanie w bloku głosowań.  

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zwiększenia planu dochodów w 

działach: 600, 801 i 854 oraz zwiększenia planu wydatków w działach: 600, 750, 801 i 854) 
/projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1106 – tryb jednego czytania - referuje 

Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Druk 1106. Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016. W trybie jednego czytania. 

Bardzo proszę Pani Dyrektor Okarmus o przedstawienie projektu. A ja informuję, że zgodnie  

z odpowiednim paragrafem statutu do projektu uchwały wg tego druku minął termin zgłaszania 
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autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad 

projektem. Proszę o składanie poprawek do przewodniczącego prowadzącego obrady. Bardzo 

proszę.  

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta– p. Małgorzata Okarmus: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Projekt uchwały zwiera zwiększenie planu 

dochodów i wydatków o kwotę 2 399 626 zł. Jest to związane z otrzymaniem środków 

pochodzących z funduszy europejskich oraz promesą z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 

Administracji na usuwanie skutków klęsk żywiołowych. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, w tej sprawie nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek. Mamy pozytywną opinię 

Komisji Budżetowej, która głosowała już powiem jednomyślnie 10 za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie 

widzę. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza 

zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek ani 

autopoprawek. Głosowanie w bloku głosowań.  

Zmiana uchwały nr IV/44/14 Rady Miasta Krakowa z dnia 17 grudnia 2014 roku w 

sprawie powołania Komisji Głównej Rady Miasta Krakowa /projekt Przewodniczącego 

RMK – druk nr 1099 – tryb jednego czytania – referuje: Bogusław Kośmider/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Druk 1099. Zmiana uchwały Rady Miasta w sprawie powołania Komisji Głównej Rady Miasta. 

Projekt Przewodniczącego. Zgodnie  z odpowiednim paragrafem statutu do projektu uchwały 

wg tego druku minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek 

wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Szanowni Państwo Klub Radnych 

PiS zgłosił propozycję zmiany w składzie Komisji Głównej w miejsce Pana Radnego 

Gilarskiego zaproponował Pana Radnego Mariusza Kękusia. Odbyło się spotkanie w tej materii 

i prezydium, które przeliczyło i ustaliło ten projekt uchwały. I ja ten projekt uchwały 

przedstawiam, nie mógł być złożony wcześniej, no bo są odpowiednie terminy, czyli w ramach 
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parytetu klubowego Klub Radnych PiS zmienia jednego ze swoich przedstawicieli i uprzejmie 

Państwa proszę o przegłosowanie tej uchwały. Tak to wynika ze statutu. To tyle z mojej strony. 

Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam iż zgodnie 

z odpowiednim par. statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. 

W trybie statutowym nie zgłoszono żadnych poprawek ani autopoprawek. 

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dot. przystąpienia do 

sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Rejon ulic 

Łuczanowickiej i Wadowskiej” /projekt Grupy Radnych – druk nr 1113 – tryb jednego 

czytania – referuje Grzegorz Stawowy; Wojciech Krzysztonek - opiniująca Komisja 

Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt uchwały. Ustalenie kierunków działań. Czy jest Pan Stawowy? To ja mam 

prośbę żeby ktoś w imieniu klubu ściągnął Pana Stawowego bo on jest referentem projekty 

uchwały, który wprowadził zresztą na dzisiejsze posiedzenie. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt uchwały. Jest Pan Drewnicki? To mam prośbę do kolegów z PiS-u o 

sprowadzenia Pana Radnego Drewnickiego bo ma właśnie referować punkt, który zgłosił do 

porządku obrad. Chyba, że ktoś jest w stanie. Przyjdzie, dobrze to te 2 projekty zawieszamy no 

bo nie ma referentów. Ale mamy inne, więc. 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zwiększenia planu dochodów w 

działach: 801 i 926, zwiększenia planu wydatków w działach: 801, 854 i 926 oraz zmian w 

planie wydatków w działach: 600, 700, 754, 801, 854, 900, 921 i 926) /projekt Prezydenta 

Miasta Krakowa - druk nr 1107 – I czytanie - referuje Małgorzata Okarmus - opiniująca 

Komisja Budżetowa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Proszę Państwa mamy projekt uchwały w trybie dwóch czytań. Zmiany w budżecie Miasta 

Krakowa na rok 2016. No teraz Pan Radny Stawowy i Pan Radny Drewnicki za chwilę jak 

przejdziemy blok spraw budżetowych bo doszliśmy do waszych projektów uchwał. No ale za 
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chwilę, za chwilę. Teraz budżetowe. Projekt uchwały w trybie dwóch czytań. Zmiany w 

budżecie Miasta Krakowa na rok 2016. Druk 1107. Projekt zgłoszony w trybie art. 20 ust. 5 

ustawy o samorządzie gminnym. Bardzo proszę Pani Dyrektor Okarmus o przedstawienie 

projektu.  

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta– p. Małgorzata Okarmus: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Pasństwo. Projekt uchwały zawiera po pierwsze zwiększenie 

planu dochodów i wydatków o kwotę 1 686 125 zł. Jest to związane ze zwrotem kosztów za 

zniszczone podręczniki, nadpłata wynikającą z rozliczenia termomodernizacji oraz zwrotem 

środków przez okręgową komisję egzaminacyjną, zwiększoną odpłatnością za wyżywienie 

uczniów, zawarciem umów sponsorskich z przeznaczeniem na organizację imprez sportowo-

rekreacyjnych, przyznaniem odszkodowania. Kolejna zmiana dotyczy przeniesienia z planu 

wydatków bieżących na wydatki inwestycyjne 43 984zł. na adaptację budynków będących w 

zarządzie ZIKiT-u. Kolejna zmiana przeniesienie z planu wydatków inwestycyjnych 50 tyś z 

zadania dofinansowania budowy policyjnego systemu łączności cyfrowej, bezprzewodowej 

Tetra na zadanie bieżące zabezpieczenie ruchu. Kolejna zmiana dotyczy przeniesienia w 

ramach planu wydatków bieżących na zabezpieczenie ruchu oraz utrzymanie i remont dróg, 

kwota 875 tyś. Następne zmiany dotyczą przeniesienia w ramach planu wydatków bieżących 

360 tyś. z przeznaczeniem na dotacje dla instytucji kultury. Kolejne zmiany to jest przeniesienie 

w ramach planu wydatków inwestycyjnych kwota 1 611 910 zł. na zadanie rozbudowa linii 

tramwajowej KST etap 2b, na zadanie zagospodarowanie parku Dochackiego, na zadanie 

staromiejskiego centrum kultury 1 mln zł. oraz w ramach zadania konserwacja pomników i 

kapliczek na terenie miasta jest to zmiana miedzy działami dostosowanie do klasyfikacji 

budżetowej. Pozostałe zmiany dotyczą zmian w planie dochodów, rachunków dochodów i 

jednostek budżetowych. Jest to zgodne z załącznikiem 4 do uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję Pani Dyrektor. W tej sprawie mamy pozytywną opinię komisji Budżetowej, która 

głosując 9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się przyjęła taką opinię. I otwieram dyskusję. Czy 

ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Na zdrowie. Nie widzę głosów. Stwierdzam odbycie 
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pierwszego czytania. Ustalam termin autopoprawek na 20 września godz. 15:00, ostateczny 

termin składania poprawek 22 września godz. 15:00. 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zwiększenia planu dochodów w 

działach: 750 i 756, zmniejszenia planu dochodów w dziale 851 oraz zwiększenia planu 

wydatków w działach: 750, 851, 852, 853, 900, 921, 925 i 926) /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa - druk nr 1108 – I czytanie - referuje Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja 

Budżetowa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

W takim układzie przechodzimy kolejnego projektu uchwały. Zmiany w budżecie Miasta 

Krakowa na rok 2016. Druk nr. 1108. Bardzo proszę Pani Dyrektor o przedstawienie tych 

projektów. Przejdziemy cały blok druków budżetowych, a potem Pan Drewnicki i Pan Stawowy 

będą przedstawiali swoje projekty uchwał. Bardzo proszę.  

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta– p. Małgorzata Okarmus: 

 

Szanowni Państwo. Projekt uchwały zawiera po pierwsze zwiększenie planu dochodów 

bieżących o kwotę 10 720 000 zł. jest to związane ze zwiększonymi wpływami z tytuły opłaty 

komunikacyjne, wydawania uprawnień do kierowania pojazdami oraz podatku od 

nieruchomości. Kolejna zmiana to zwiększenie planu wydatków bieżących 9 020 000 zł. z 

przeznaczeniem na dostawę praw jazdy oraz z druków komunikacyjnych, opłatę za druk 

kopertowanie i doręczenie przesyłek wymiaru podatków od nieruchomości, podpisanie umowy 

z operatorem pocztowym, opłaty sądowe, regulacje wynagrodzeń w miejskim centrum 

profilaktyki uzależnień i DPS przy ul. Rozrywki 1, na aneksowanie umów związanych z 

przedłużeniem terminu udzielania dotacji przez gminę dla dzieci objętych opieką w żłobkach 

niepublicznych, na wydatki związane ze współpracą wymiany kulturalnej, na dotacje dla 

instytucji kultury oraz na realizację zdania kształtowanie środowiska przyrodniczego. Kolejna 

zmiana zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych 1 700 000zł. na realizację zadania 

wymiana dźwigu osobowego przy ul. Krakowskiej, budowa przeciwpowodziowa pali 

cumowniczych oraz modernizacja hali sportowej ul. Ptaszyckiego 4. Pozostałe zmiany dotyczą 

zmian w planie dochodów i wydatków inwestycyjnych, jest to związane ze zmianą źródła z 



LII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

14 września 2016 r. 

 
 

 73 

 

finansowania zadania zakup sprzętu medycznego dla potrzeb szpitala Miejskiego 

Specjalistycznego im. Gabriela Narutowicza w Krakowie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję Pani Dyrektor. W tej sprawie mamy pozytywną opinie Komisji Budżetowej, która 

głosując 8za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się przyjęła taką opinię. Czy ktoś z Państwa 

Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Otwieram dyskusję. Nie widzę, stwierdzam iż Rada 

odbyła pierwsze czytanie. Ustalam termin zgłaszania autopoprawek na 20 września godz. 

15:00, ostateczne termin zgłaszania poprawek na 22 września godz. 15:00. 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2016 (dot. zmian w planie wydatków w 

działach: 600, 750, 754, 801, 853, 900 i 921 – zadania dzielnic) /projekt Prezydenta Miasta 

Krakowa - druk nr 1109 – I czytanie - referuje Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja 

Budżetowa/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt budżetowy w trybie dwóch czytań. Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 

2016 – zdania dzielnic. Druk 1109. Dzisiaj odbywamy pierwsze czytanie, bardzo proszę Pani 

Dyrektor o przedstawienie projektu. 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta– p. Małgorzata Okarmus: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Projekt uchwały zawiera zmianę w planie 

wydatków bieżących inwestycyjnych w wysokości 130 449 zł. jest to w ramach środków 

wydzielonych do dyspozycji dzielnic zgodnie z uchwałami Rad Dzielnic: 7, 8, 9, 14 i 17. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. W tej sprawie mamy opinię Komisji Budżetowej, 8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

się. Proszę Państwa otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych w sprawie tego projektu 

uchwały chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam iż odbyliśmy pierwsze czytanie. Ustalam 
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termin autopoprawek na 20 września godz. 15:00, ostateczny termin zgłaszania poprawek 22 

września godz. 15:00. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 15 usytuowanego w budynku przy ul. Salwatorskiej 13 w Krakowie na rzecz najemcy 

z zastosowaniem 71% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1079 - I 

czytanie – referuje: Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt uchwały dotyczy spraw skarbowych. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie 

bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 15 usytuowanego w budynku przy ul. Salwatorskiej 

13 w Krakowie na rzecz najemcy z zastosowaniem 71% bonifikaty. Jest to projekt Prezydenta, 

druk 1079. Dziś odbywamy pierwsze czytanie. Panią Dyrektor Witkowicz proszę o 

przedstawienie projektu. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Projekt uchwały dotyczy wyrażenie zgody 

na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu, który jest położony w Krakowie przy ul. 

Salwatorskiej 13 nr lokalu to 15 z zastosowaniem bonifikaty w wysokości 71%. Sprawa ta była 

szczegółowo omawiana przed przygotowaniem projektu tej uchwały na posiedzeniu Komisji 

Mienia i Rozwoju Gospodarczego 16 lutego 2016r. oraz na Komisji Budżetowej w dniu 1 marca 

2016r. i obie te komisje zaopiniowały możliwość wystąpienia tutaj z państwem z tym projektem 

pozytywnie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Rzeczywiście w tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Budżetowej 7 za, 0 

przeciw, 1 osoba się wstrzymała i pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego 

9 osób za, brak przeciwnych i brak wstrzymujących. Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam iż Rada odbyła pierwsze czytanie projektu. 
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Ustalam termin autopoprawek na 20 września godz. 15:00, ostateczny termin zgłaszania 

poprawek 22 września godz. 15:00. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 

nr 17 usytuowanego w budynku na os. Górali 10 w Krakowie na rzecz najemców z 

zastosowaniem 77% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1080 - I 

czytanie – referuje: Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt w trybie dwóch czytań. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

lokalu mieszkalnego nr 17 usytuowanego w budynku na os. Górali 10 w Krakowie na rzecz 

najemców z zastosowaniem 77% bonifikaty. Projekt prezydenta, druk nr 1080. Dzisiaj 

odbywamy pierwsze czytanie. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 17 usytuowanego w budynku na 

os. Górali 10 z zastosowaniem indywidualnej bonifikaty w wysokości 77% od ceny lokalu oraz 

ceny sprzedaży związanego z tym lokalem udziału w gruncie. Ta sprawa przed wystąpieniem 

tutaj do Państwa, przed przygotowaniem tego projektu uchwały zgodnie z naszą procedurą i 

ustaleniami była przedmiotem analiz na Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego 31 marca 

2015r. oraz na Komisji Budżetowej w dniu 14 kwietnia 2015r. Obie te Komisje zaopiniowały 

pozytywnie możliwość udzielenia indywidualnej bonifikaty w takiej wysokości stąd dzisiaj 

przygotowany projekt uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję i rzeczywiście mamy pozytywną opinię Komisji Budżetowej, 7 za, 0 przeciw, 1 

wstrzymująca się i pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących się. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie 

chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam iż odbyliśmy pierwsze czytanie. Ustalam termin 
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autopoprawek na 20 września godz. 15:00, ostateczny termin zgłaszania poprawek 22 września 

godz. 15:00. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego lokalu 

mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków oznaczonego Nr 11, 

położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Sebastiana Nr 15 wraz z oddaniem w 

użytkowanie wieczyste udziału w nieruchomości gruntowej, na której położony jest 

budynek /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1081 - I czytanie – referuje: Marta 

Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Trzeci, kolejna sprawa, już trzecia, czwarta. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej 

Kraków oznaczonego Nr 11, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Sebastiana Nr 

15 wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału w nieruchomości gruntowej, na której 

położony jest budynek. Druk 1081, dziś odbywamy pierwsze czytanie. Pani Dyrektor 

Witkowicz proszę bardzo.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Szanowni Państwo. Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej 

Kraków oznaczonego Nr 11, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Sebastiana Nr 

15. Powierzchnia tego lokalu to 29 metrów 40 cm. a udział gruncie, który będzie przedmiotem 

ustanowienia prawa użytkowania wieczystego to 0,044 części. Nieruchomość lokalowa 

położona jest pierwszym piętrze oficyny i tak jak już wspomniałam powierzchnia tego lokalu 

to 29 m i 40 cm. składa się z 5 pomieszczeń: przedpokoju, przedpokoju z łazienką, pokoju, 

pomieszczenia WC i schowka. Cena wywoławcza za ten lokal będzie wynosiła 188 614 zł. to 

jest o 6415 zł i 44 gr. za metr kwadratowy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Budżetowej, 8 za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się i pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego 9 za, 0 



LII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

14 września 2016 r. 

 
 

 77 

 

przeciw, 0 wstrzymujących się. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos w tej sprawie? 

Nie widzę, stwierdzam odbycie pierwszego czytania projektu. Ustalam termin autopoprawek 

na 20 września godz. 15:00, ostateczny termin zgłaszania poprawek 22 września godz. 15:00. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego lokalu 

mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków oznaczonego Nr 10, 

położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Sebastiana Nr 15 wraz z oddaniem w 

użytkowanie wieczyste udziału w nieruchomości gruntowej, na której położony jest 

budynek /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1087 - I czytanie – referuje: Marta 

Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt uchwały w trybie dwóch czytań. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy 

Miejskiej Kraków oznaczonego Nr 10, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. 

Sebastiana Nr 15 wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału w nieruchomości 

gruntowej, na której położony jest budynek. Projekt Prezydenta, druk nr 1087. Pierwsze 

czytanie odbywamy. Bardzo proszę.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Szanowni Państwo. Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej 

Kraków oznaczonego Nr 10, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Sebastiana Nr 

15. Lokal o powierzchni użytkowej 27 m 30 cm wraz udziałem wynoszącym 0,040 części 

nieruchomości gruntowej na której budynek się znajduje. Nieruchomość została wyszacowana 

przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 173 025 zł. to jest po 6337 zł i 91 gr. za metr 

kwadratowy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

  



LII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

14 września 2016 r. 

 
 

 78 

 

Dziękujemy Pani Dyrektor. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Budżetowej, 8 za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących się i pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego 

9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 

zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, stwierdzam odbycie pierwszego czytania projektu. 

Ustalam termin autopoprawek na 20 września godz. 15:00, ostateczny termin zgłaszania 

poprawek 22 września godz. 15:00. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego lokalu 

mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków oznaczonego Nr 12, 

położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Sebastiana Nr 15 wraz z oddaniem w 

użytkowanie wieczyste udziału w nieruchomości gruntowej, na której położony jest 

budynek /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1088 - I czytanie – referuje: Marta 

Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt uchwały. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków 

oznaczonego Nr 12, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Sebastiana Nr 15 wraz 

z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału w nieruchomości gruntowej, na której położony 

jest budynek. Projekt Prezydenta, druk nr 1088. Dzisiaj odbywamy pierwsze czytanie. Proszę 

Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Szanowni Państwo. Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

ustnego nieograniczonego nieruchomości, która położona jest przy ul. Sebastiana nr 15, lokal 

oznaczony nr 12. Powierzchnia użytkowa tego lokalu to 32m 40cm wraz z udziałem w gruncie 

wynoszącym 0.048 części. Lokal został wyszacowany na kwotę 205 348 zł to jest po 6337 zł. i 

90 gr. za metr kwadratowy. dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Budżetowej, 8 za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się i pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego 9 za, 0 
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przeciw, 0 wstrzymujących się. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać 

głos w tej sprawie? Nie widzę, stwierdzam odbycie pierwszego czytania projektu. Ustalam 

termin autopoprawek na 20 września godz. 15:00, ostateczny termin zgłaszania poprawek 22 

września godz. 15:00. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kraków, zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym i budynkami gospodarczymi przy ul. Ułanów Nr 21 /projekt 

Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1089 - I czytanie – referuje Marta Witkowicz - 

opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejny projekt uchwały. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kraków, 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym i budynkami gospodarczymi przy ul. Ułanów Nr 21. 

Jest to projekt Prezydenta, druk nr 1089. Bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Szanowni Państwo. Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w trybie przetargu 

ustnego nieograniczonego nieruchomości, która położona jest na działce o powierzchni 730 m2 

i o powierzchni 228 m2 oraz o powierzchni 502 m2 bo to są trzy działki. Zabudowana ta 

nieruchomość jest budynkiem mieszkalnym i budynkami gospodarczymi, które położone są 

przy ul. Ułanów nr 21. Na tym terenie obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego obszaru Ugorek Wschód, opisana ta wyżej nieruchomość jest przeznaczona pod 

zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Jest to nieruchomość, które posiada dostęp do drogi 

publicznej z ul. Ułanów. Rzeczoznawca określił wartość tej nieruchomości na kwotę 323 444 

zł. to jest po 3051 zł i 36 gr. za m2 powierzchni użytkowej budynku. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję Pani. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Budżetowej, 8 za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się i pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego 9 za, 0 
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przeciw, 0 wstrzymujących się. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać 

głos w tej sprawie? Nie widzę, stwierdzam odbycie pierwszego czytania projektu. Ustalam 

termin autopoprawek na 20 września godz. 15:00, ostateczny termin zgłaszania poprawek 22 

września godz. 15:00.  

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego lokalu 

mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków, położonego w budynku 

mieszkalnym przy ul. Św. Jana Nr 14 wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału 

w nieruchomości gruntowej, na której położony jest budynek oraz ustalenia wysokości 

bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta Krakowa - druk nr 1090 - I czytanie – referuje Marta 

Witkowicz - opiniujące Komisje: Budżetowa; Mienia i Rozwoju Gospodarczego/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Proszę Państwa teraz będzie jeszcze jeden projekt dotyczący mienia, a potem dwa zaległe 

projekty dotyczące przystąpienia. Tu bardzo proszę Pan Drewnicki i Pan Stawowy o 

przygotowanie się i potem będzie krótka przerwa na zorganizowanie się blok głosowań, także 

Szanowni Państwo dość szybko nam to idzie. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej 

Kraków, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Jana Nr 14 wraz z oddaniem 

w użytkowanie wieczyste udziału w nieruchomości gruntowej, na której położony jest budynek 

oraz ustalenia wysokości bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 1090. Dzisiaj odbywamy 

pierwsze czytanie. Pani Dyrektor Witkowicz. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. Marta Witkowicz: 

 

Szanowni Państwo. Projekt uchwały dotyczy wyrażeni zgody na zbycie w drodze przetargu 

ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego położonego w Krakowie przy ul. Św. Jana nr 

14, lokal oznaczony jest nr 8. Powierzchnia użytkowa tego lokalu to 89m 88cm, wraz z 

oddaniem użytkowaniem wieczystym udziału, tutaj chciałam powiedzieć, że będzie 

autopoprawka, ponieważ wkradł się tutaj błąd ten prawidłowy udział tej nieruchomości to 0,221 

części, a nie tak jak jest tutaj w uchwale 22 stosowna autopoprawka jest już w drodze, że tak 

powiem. No i oczywiście również w związku z przyjętą naszą zasadą, że sprzedajemy takie 

lokale w centrum z mniejszą bonifikatą niż ustawowa, która wynosi 50%. Prośba jest tutaj też 
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o wyrażenie zgody na udzielenie 5% bonifikaty od tego celu, a nie 50%. Nieruchomość została 

wyszacowana na kwotę 836 728zł. to jest po 9309 zł i 40gr. za m2. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Budżetowej, 8 za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się i pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego 8 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących się. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać 

głos w tej sprawie? Nie widzę, stwierdzam odbycie pierwszego czytania projektu. Ustalam 

termin autopoprawek na 20 września godz. 15:00, ostateczny termin zgłaszania poprawek 22 

września godz. 15:00. 

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dot. przystąpienia do 

sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Rejon ulic 

Łuczanowickiej i Wadowskiej” /projekt Grupy Radnych – druk nr 1113 – tryb jednego 

czytania – referuje Grzegorz Stawowy; Wojciech Krzysztonek - opiniująca Komisja 

Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Teraz mamy dwie zaległe uchwały dotyczące przystąpienia. Projekt uchwały w trybie jednego 

czytania. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dot. przystąpienia do 

sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Rejon ulic 

Łuczanowickiej i Wadowskiej”. Projekt Grupy Radnych, druk 1113. Zgodnie z odpowiednim 

paragrafem do tego projektu uchwały minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin 

zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o 

składanie poprawek do Przewodniczącego prowadzącego obrady. Bardzo proszę Pan Radny.  

 

Radny – p. Grzegorz Stawowy: 

 

Panie Przewodniczący. Ja mam jeszcze pytanie formalne. Czy autopoprawka wynikająca z 

opinii prawnej może być jeszcze złożona? 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Tak do końca czytania. 

 

Radny – p. Grzegorz Stawowy: 

 

To prosiłbym, wydłużę odrobinkę. Dobrze? Proszę Państwa, sprawa jest dość prosta. Jest to 

zmiana w Studium, o którą wnioskowali mieszkańcy os. Łuczanowice i przy okazji jeszcze 

przy ul. Wadowskiej zostały zmienione tereny, które częściowo nie są objęte planami 

miejscowymi. Uchwała ma charakter kierunkowy i jest jakby odpowiedzią na pytania, wnioski 

i prośby, które płynęły z tej części miasta. Proszę o poparcie.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, ponieważ chcecie to ja, jeżeli nie będzie dyskusji to zawieszę dyskusję nad tym 

punktem, żebyście zdążyli piorunem zrobić poprawkę, czy tam autopoprawkę, rozumiem. 

Szanowni Państwo, czy ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie widzę, 

zawieszam dyskusję, a przepraszam. Bardzo proszę, przepraszam. Pan Radny Pietrus. 

Łuczanowicka i Wadowska. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Ja mam załącznik do tego projektu i za bardzo nie 

wiem gdzie są granice, bo jest albo niewyraźny. Być może jest na oryginale zaznaczone to 

wyraźniej, na pewno między Łuczanowicką a Wadowską jest to granica ale co więcej to, to nie 

ma tutaj sprecyzowanego. W związku z tym moje pytanie jest. Gdzie jest granica? A drugie to. 

Nie chciałbym tutaj wbrew występować też Prezydentowi bo jakieś plany może ma. Natomiast 

ja byłbym zainteresowany też przystąpieniem do planu miejscowego dla Łuczanowic, który 

swego czasu Rada Miasta Krakowa odrzuciła, a który w zasadzie można już realizować, 

ponieważ są zmiany w studium takie, które mieszkańcy zaakceptowali i jest tylko kwestia 

przystąpienia do planu miejscowego dla Łuczanowic, który w części się tutaj wg. mnie zahacza 

o ten obszar. Dobrze byłoby poznać jakieś stanowisko Prezydenta, ponieważ my już 

rozmawialiśmy na ten temat na ostatniej komisji, że no nie znamy tak do końca planów 
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Prezydenta w zakresie przystąpień do planów, a to jest jeden z elementów, który być może jest 

jakoś przygotowany. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Bardzo proszę, Pan Radny Stawowy i proszę pamiętać o poprawce, bo to muszę. No wiem ale. 

 

Radny – p. Grzegorz Stawowy: 

 

Znaczy jeśli chodzi o jakość załącznika, nie mam na niego wpływu bo to jest kopia. Natomiast 

to są trzy obszary, które nie są bezpośrednio ze sobą związane przy Łuczanowickiej teren PU 

ze Studium, przy Łuczanowickiej Skoczylasa oraz przy Wadowskiej i za ogrodem. Są takie trzy 

enklawy, które przyrastały przy okazji uchwalenia Studium. Natomiast ja nie ukrywam, 

zupełnie świadomie nie przedstawiłem propozycji objęcia planem całych Łuczanowic, dlatego 

że spora część Radnych Miasta mając możliwość uchwalania planu miejscowego dla 

Łuczanowic zagłosowała przeciwko temu planowi. I doszedłem do wniosku, że ważne jest o 

żeby tam gdzie są bezpośrednie wnioski te sprawy załatwiać, a resztę planu, resztę terenu nie 

wnioskowałem. Natomiast z punktu widzenia polityki planistycznej nie ma żadnego 

przeciwskazania, żeby kolejne części Łuczanowic obejmować planami miejscowymi i te, które 

są objęte są na zasadzie w 75% przyrostami stanu sprzed 2003 roku. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Proszę bardzo Pan Pietrus, a Pana Stawowego proszę żeby wykorzystał czas na 

zrobienie poprawki, czy autopoprawki. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

To znaczy ja nie rozumiem tej wypowiedzi, ponieważ jeszcze raz powtarzam. Bo mówiłem 

Panu Radnemu i może nie słuchał, że mieszkańcy Łuczanowic są zadowoleni z tych zmian w 

studium i w związku z tym nie ma przeciwskazań do przystąpienia już do planu miejscowego. 

Natomiast to, że odrzucone zostało to Pan Radny pamięta dlaczego zostało odrzucone, a między 
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innymi dlatego, że mieszkańcy inwestowali w infrastrukturę tworząc różne komitety i zostało 

to zupełnie nie uwzględnione w możliwościach zainwestowania. Co było to faktycznie 

irracjonalne z jednego strony się inwestuje, po to żeby nie można było wykorzystać tych 

inwestycji na potrzeby mieszkańców. Natomiast jeszcze jeżeli chodzi o wnioski to ja również 

wiem, że u Prezydenta bo mam niektóre do wiadomości, również spływają wnioski od 

mieszkańców Łuczanowic o przystąpienie do planu, więc to nie jest tak, że nie ma wniosków z 

terenu dawnego obszaru, przystąpienia do planu miejscowego Łuczanowice. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Pan Radny Stawowy, drugi raz. 

 

Radny – p. Grzegorz Stawowy: 

 

Panie Radny Wiceprzewodniczący Komisji Planowania. Dyskusja ta jest kompletnie 

bezsensowna, bo granice planu ustala Rada Miasta na etapie przystąpienia do planu 

miejscowego. To jest uchwała kierunkowa, która obejmuje konkretne tereny. Czy w wyniku tej 

uchwały kierunkowej będzie uchwała o przystąpieniu na te tereny? Czy na te tereny i 

Łuczanowice osobno? Czy łącznie w całości? To jest sprawa, którą zdecydujemy 

prawdopodobnie za 2-3 miesiące i Pan Radny wie doskonale, że uchwała kierunkowa wyznacza 

pewne obszary, które powinny być zainteresowaniu, które są w zainteresowaniu Grupy 

Radnych czy też później całej Rady Miasta, gdy to przegłosowujemy i do tego jest oczekiwanie 

sporządzenia analizy zasadności przystąpienia i oczekiwanych efektów, które będą na 

uchwalanym planie miejscowym. Natomiast same granice, wiemy wszyscy doskonale jak tutaj 

siedzimy, ustalimy podczas przystąpienia do planu miejscowego i wtedy te tereny mogą być 

traktowane osobno, mogą być łącznie z Łuczanowicami. Tam jest też propozycja zmiany części 

planu dla Grembałowa, który obowiązuje, a w studium się pozmieniał na inne zasady, na inne 

przeznaczenie, więc ta dyskusja, którą my w tej chili toczymy powinna się odbyć na etapie 

kiedy będziemy głosowali przystąpienie do planu miejscowego i wtedy zdecydujemy razem, 

pewnie jeszcze wcześniej na Komisji Planowania sobie to omówimy. Czy to będą osobne 

plany? Czy jeden duży plan. Przypomnę, że dzisiaj omawialiśmy poprawkę, którą żeśmy 

uzgodnili na Komisji Planowania Przestrzennego do planu części os. Rajsko, gdzie 
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stwierdziliśmy, że to co jest zaproponowane nam nie odpowiada i chcemy mieć plan w zupełnie 

innych granicach, jeżeli to przegłosujemy dzisiaj to Przewodniczący wstrzyma opublikowanie, 

czy też głosowanie ostateczne i Rada ustanowi nowe granice planu miejscowego. Zakładam, 

że w tej uchwale kierunkowej jak i w innych, które tutaj procedujemy dotyczące planowania 

przestrzennego to na etapie przystąpienia ustalamy granice planu, to są kierunki, które mówią 

o tym, że to jest obszar preferowany do analizy. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Szanowni Państwo czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Nie widzę, w związku z tym 

zawieszam dyskusję w celu możliwości złożenia poprawki do tego druku, bo tak żeśmy się w 

trakcie umówili. 

Ustalenie kierunków działań dla Prezydenta Miasta Krakowa, w zakresie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla osiedli 

Dywizjonu 303 i 2-go Pułku Lotniczego – „Czyżyny – osiedla Dywizjony 303, 2-go Pułku 

Lotniczego” /projekt Grupy Radnych – druk nr 1112 – tryb jednego czytania – referuje Michał 

Drewnicki - opiniująca Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

I bardzo proszę Pana Drewnickiego o przedstawienie projektu uchwały. W sprawie ustalenia 

kierunków działań dla Prezydenta Miasta Krakowa, w zakresie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla osiedli Dywizjonu 303 i 2-go Pułku 

Lotniczego – „Czyżyny – osiedla Dywizjony 303, 2-go Pułku Lotniczego”. To jest druk 1112. 

Zgodnie z odpowiednim paragrafem do tego projektu uchwały minął termin zgłaszania 

autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad 

projektem. Informuję też, że jest autopoprawka przyjmująca uwagi z opinii prawnej doręczona 

w dniu dzisiejszym. Bardzo proszę Pan Radny. 

 

Radny – p. Michał Drewnicki: 

 

Dziękuję. Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Prezentuje projekt uchwały kierunkowej 

do Prezydenta w celu wykonania analizy zasadności przystąpienia do sporządzenia 



LII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

14 września 2016 r. 

 
 

 86 

 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Czyżyn dla tej części tutaj osiedli 

dwóch największych osiedli to znaczy Dywizjonu 303 i 2-go Pułku Lotniczego. Tam w tej duej 

części był kiedy plan miejscowy w przeszłości, w zeszłym roku został decyzją sądu 

unieważniony i dlatego zasadnym wydaje się żeby w tym miejscu powstał nowy plan. 

Oczywiście w tym projekcie te granice zostały troszeczkę bardziej rozszerzone, chodzi o to że 

w tej chwili Czyżyny zostały w ostatnim czasie dość bardzo intensywnie zabudowane, bardzo 

mocno zabudowane. Powstało nowe osiedle, mieszkańcy obawiają się, że te ostatnie tereny, 

które mogą służyć zainwestowaniu również zostaną zabudowane. Pojawiają się też takie głosy, 

więc sądzę, że przystąpienie do tego planu pozwoli uporządkować tą przestrzeń, ten chaos 

budowlany w jakiś sposób zahamować, mimo że mleko się w większości już rozlało. Odnośnie 

tego planu były już wcześniej, były wnioski o sporządzenie tego planu, Rada Dzielnicy 14 

Czyżyny takie wnioski składała więc tutaj ta uchwała również idzie w tym duchu. Bardzo 

proszę o przyjęcie tej uchwały. Jeszcze dodam, że de facto poza zachodnią stroną z każdej 

strony albo jest plan miejscowy. To znaczy od północy, wschodu i południa albo w tej chwili 

trwa już procedura przygotowywania planu, więc jakby tutaj idąc tym planem wzdłuż na 

wschód od ul. Stella Sawickiego czy Dywizjonu 303, pas startowy Avia 2-go Pułku Lotniczego 

będzie po prostu takim uzupełnieniem tej dziury, który mogłaby powstać. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. W tej sprawie tak jak mówiłem mamy autopoprawkę przyjmującą uwagi z opinii 

prawnej i otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie 

widzę. Przepraszam, widzę. Widzę, Pan Radny Krzysztonek, bardzo proszę.  

 

Radny – p. Wojciech Krzysztonek: 

 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Tu jest jedna ważna rzeczy, o której 

powiedział Pan Radny Michał Drewnicki, że mleko już niestety zostało rozlane, bo tak 

naprawdę problem, który się pojawił mógł być rozwiązany na etapie uchwalania planu 

miejscowego Czyżyny Pas Startowy, a jak wiemy ten plan został unieważniony i tak na dobrą 

sprawę dzisiaj już większość Czyżyn w okół pasa startowego albo jest zabudowana albo 

niestety ma prawomocne pozwolenia na budowę więc jest to zasadniczy problem. Natomiast 
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być może poprzez tą uchwałę będziemy w stanie coś jeszcze uratować. Problem jest jeszcze w 

innym dokumencie, który obejmuje ten teren to jest studium uwarunkowań bo pamiętajmy o 

tym, że właśnie większość tego obszaru to jest mieszkaniówka wielorodzinna, a plan musi być 

zgodny ze studium no i tutaj jesteśmy ograniczeni w zakresie tak naprawdę manipulowania 

pewnymi współczynnikami, które mogą ograniczyć zagęszczenie ale niemniej myślę że jest to 

dobry kierunek, no ale tak jak mówię szkoda, że plan miejscowy upadł. Myślę, że to też jest 

ważne, szkoda że nie ma nikogo ze strony Pana Prezydenta ale to jest też problem, o którym 

powinniśmy pamiętać. Ja zwróciłem się do Prezydenta z interpelacją w sprawie miejscowego 

planu Czyżyny Pas Startowy jeszcze kilka miesięcy temu z prośbą o rozważenie możliwości 

ponownego przystąpienia. Uzyskałem wtedy taką odpowiedź, że są procedowane inne plany, 

bardziej priorytetowe natomiast te które zostały unieważnione do nich jakby miasto wróci. 

Myślę, że należałoby zastanowić się nad taką kwestią. Czy ten plany, które są unieważniane, 

czy miasto nie powinno jakoś szybko przystępować do ich ponownego uchwalania bo tam 

zazwyczaj jakieś kwestie formalne rozstrzygają o tym, że one upadają, żeby po prostu ta praca 

planistyczna, która już została wykonana nie poszła na marne. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie jeszcze ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, 

zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie 

czytania projektu. W trybie statutowym zgłoszono autopoprawkę wynikająca z opinii prawnej. 

Glosowanie będzie w bloku glosowań. 

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dot. przystąpienia do 

sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Rejon ulic 

Łuczanowickiej i Wadowskiej” /projekt Grupy Radnych – druk nr 1113 – tryb jednego 

czytania – referuje Grzegorz Stawowy; Wojciech Krzysztonek - opiniująca Komisja 

Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska/. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Wrócę jeszcze teraz do poprzedniego projektu uchwały, bo tam zawiesiliśmy dyskusję ze 

względu na konieczność złożenia poprawki. I informuję Państwa, że została złożona 

autopoprawka do projektu uchwały wg. druku 1113 dotyczącego ustalenia kierunków działania 
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dla Prezydenta Miasta Krakowa dot. przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Rejon ulic Łuczanowickiej i Wadowskiej”. Autopoprawka 

wynikająca z opinii prawnej została zgłoszona za chwilę zostanie Państwu rozdana. Zgodnie z 

odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania 

projektu. Zgłoszono tą autopoprawkę, głosowanie w bloku głosowań. 

Szanowni Państwo to jest koniec. Przynajmniej na razie. Ogłaszam no powiedzmy 3 minuty 

przerwy w celu zorganizowania. 10, tak? Dobrze to ogłaszam przerwę do godz. 13:30 i wtedy 

mamy blok głosowań. Ewentualnie jakieś inne sprawy, także o 13:30 bardzo proszę o obecność 

na sali. Dziękuję.  

Szanowni Państwo bardzo proszę o powrót na salę. Szanowni Państwo wznawiamy obrady i 

rozpoczynamy cały blok głosowań. W sprawach formalnych? Tak? No to bardzo proszę, to 

może przed tym, bardzo proszę. To nie będziemy głosować, tylko na razie sprawy formalne. 

Bardzo proszę. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Panie Przewodniczący, mam wnioski 4 o wprowadzenie i rozpatrzenie jako sprawy nagłej 

zmian w składzie komisji. Pierwsza dotyczy Innowacji. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Proszę o numer najpierw, a potem komisji. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

1114 dotyczy Komisji Innowacji. Druk nr 1115. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Moment, moment, wiem Pan ja to muszę zapisać. 1115, a dobra. Czyli po kolei, nie, dobra. 

Czyli 1114 Komisja Innowacji. Ok. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

1115 Komisja Zdrowia i Profilaktyki Uzdrowiskowej. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Komisja Zdrowia, tak. Zdrowia i Profilaktyki. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Druk nr 1116 Komisja Ekologii i Ochrony Powietrza. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Bardzo proszę. Tak. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

I druk 1117 Komisja Edukacji. 

Zmiana w składzie Komisji Innowacji i Wykorzystania Funduszy Unijnych Rady Miasta 

Krakowa /projekt Klubu Radnych PiS - druk nr 1114 – referuje: Włodzimierz Pietrus/.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Proszę Państwa zostały złożone. Bardzo proszę Pan Radny też w kwestii formalnej. 

Tak? A to jeszcze nie ma dyskusji, ani nie ma. Zaraz będziemy. Szanowni Państwo mamy 

wniosek Grupy Radnych o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały wg. druku 1114. 

W sprawie zmian w składzie Komisji Innowacji. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi. Pan 

Radny Hawranek bardzo proszę.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Obywatelska – p. Andrzej Hawranek: 
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Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowne Panie i Panowie Radni. Ja rozumiem potrzebę 

pracy nowego Radnego w Komisjach ale równocześnie przypominam Panu Przewodniczącemu 

Pietrusowi, że jakaś umowa od 2 lat obowiązuje. A umowa brzmiała, nie przeprowadzamy 

zmian w Komisjach w trybie nagłym. To była umowa wszystkich trzech klubów, klubu PiS, 

klubu PO i klubu Przyjazny Kraków, także fajnie byłoby jakby się własne uzgodnienia 

szanowało. Dlatego proszę traktować to jako głos przeciw, nie będę wychodził po raz drugi i 

po raz trzeci bo dotyczy to tak samo pozostałych druków. Po to się umówiliśmy i po to pewne 

uzgodnienia porobiliśmy, zakładam że pacta sunt servanda żeby po prostu takich rzeczy nie 

robić. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. To bardzo proszę ale to nie da się tak. Któryś z was. Który? Pan Radny Durek, Pan 

Radny Durek, więc ok. Trzech się nie da, to musi być jeden. 

 

Radny – p. Krzysztof Durek: 

 

Panie Przewodniczący, Panie Sekretarzu, Szanowni Radni. No oczywiście pacta sunt servanda 

ale wypadałoby też odrobinę przyzwoitości. Przecież wiadomą sprawą jest, że nowy Radny 

dzisiaj złożył ślubowanie i jeżeli nie weźmie udziału w komisjach, a jeżeli do nich nie zostanie 

powołany to nie weźmie. To nie otrzyma choćby diety. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dobra. Szanowni Państwo, był głos za, głos przeciw. Głosujemy. Ktoś z Państwa Radnych jest 

za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? Przepraszam? Co proszę? Druk nr 1114, 

zmiany w komisji innowacji. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze 

głosuje? Nie widzę, zamykam, proszę o wynik. Proszę krzyczeć jeżeli coś za szybko jest. Proszę 

wynik. 

29 za, 3 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Widzę, że głos Pana Durka przekonał. To mamy pierwszy wniosek. 
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Zmiana w składzie Komisji Zdrowia i Profilaktyki oraz Uzdrowiskowej Rady Miasta 
Krakowa /projekt Klubu Radnych PiS - druk nr 1115 – referuje: Włodzimierz Pietrus/.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Wniosek drugi Grupy Radnych o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały wg. 

druku 1115. Zmiany w składzie Komisji Zdrowia i Profilaktyki oraz Uzdrowiskowej. Głos za, 

głos przeciw. Bardzo proszę Pan Radny Hawranek. Teraz będzie za. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Obywatelska – p. Andrzej Hawranek: 

 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowne Panie i Panowie Radni. Miałem nie występować, 

niemniej jednak głos Pana Krzysztofa Durka mnie trochę przekonał żeby wystąpić. Znaczy 

wreszcie dowiedzieliśmy się wprost z tej mównicy po co do Rady Miasta przychodzą Radni 

Klubu PiS. Dla diety. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Głosujemy. Ktoś z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do 

porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, 

zamykamy, proszę o wynik. 

32 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. 

Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. Jeszcze mamy dwa spokojnie proszę Państwa, 

jeszcze mamy 2. 

Zmiana w składzie Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza Rady Miasta Krakowa /projekt 

Klubu Radnych PiS - druk nr 1116– referuje: Włodzimierz Pietrus/.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Wniosek Grupy Radnych o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmiany w składzie Komisji Ekologii i Ochrony Środowiska. Głos za, głos przeciw? Druk 1116. 

Nie widzę, głosujemy. Ktoś z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do 
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porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, 

zamykamy, proszę o wynik. 

35 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada wprowadziła ten punkt. 

Zmiana w składzie Komisji Edukacji Rady Miasta Krakowa /projekt Klubu Radnych PiS - 

druk nr 1117– referuje: Włodzimierz Pietrus/.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

I ostatni i tu możemy się wykazać. 1117, zmiany w składzie Komisji Edukacji. Druk 1117. 

Wprowadzenie w trybie nadzwyczajnym tego projektu uchwały. Kto jest za? Znaczy jeszcze 

nie. Kto jest za wprowadzeniem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze 

głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę o wynik. 

35 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada wprowadziła te punkty do porządku obrad. One będą jako ostatnie referowane, także. Nie 

od razu, bo od razu mamy całą stertę do głosowania i jest obojętne, a ty się przynajmniej 

rozpędzimy.  

 

BLOK GŁOSOWAŃ: 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Proszę Państwa przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru Bagry. Projekt Prezydenta, druk 1037. Nie było żadnych poprawek ani 

autopoprawek. Głosujemy druk w wersji pierwotnej. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, 

zamykamy, proszę o wynik. 

36 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Stwierdzam iż Rada podjęła tą uchwałę. 

 

Kolejne głosowanie. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru Mogiła II. Projekt Prezydenta, druk 1038. Nie było żadnych poprawek 
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ani autopoprawek. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę o wynik. 

37 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Stwierdzam iż Rada podjęła tą uchwałę. 

 

Kolejna sprawa, uchwała w sprawie przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru Rajsko rejon ul. Szczawnickiej. Jest to projekt 

Prezydenta, druk 1039. Mamy w tej sprawie poprawkę Komisji Planowania Przestrzennego i 

Ochrony Środowiska. Sygnalizuję Państwu, że jeżeli ta poprawka zostanie przyjęta to 

wstrzymam głosowanie projektu uchwały w celu do ustalenia szczegółów przygotowania tej 

uchwały, bo prawdopodobnie będzie musiało tam zostać przeprowadzona dodatkowa analiza o 

czym była mowa. Znaczy nie prawdopodobnie tylko na pewno będzie musiała być 

przygotowana analiza dodatkowa tej części projektu planu. No i teraz głosujemy. Jest poprawka 

Komisji Planowania. Kto z Państwa Radnych jest za ta poprawką Komisji Planowania? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę o 

wynik. Głosowaliśmy: 

37 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą poprawkę. W związku z tym wstrzymuję głosowanie całości projektu uchwały 

w celu przygotowania stosownych analiz przez biuro Planowania Przestrzennego. 

 

Kolejny projekt uchwały, 1055. Tutaj mamy przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru Skotniki i Kostrza obszar Łąkowy. Jest to projekt 

Prezydenta, druk 1055. Dzisiaj odbywamy drugie czytanie. W trybie statutowym została 

złożona poprawka przez Pana Radnego Stawowego i z dyskusji wynika, że ta poprawka nie 

wstrzymuje dalszego ciągu prac. Czyli jej przyjęcie lub nie przyjęcie i tak będzie skutkowało 

głosowaniem całości projektu uchwały. kto z Państwa Radnych jest za tą poprawką? Kto jest 

przeciw? ? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę o 

wynik. Głosowaliśmy: 

38 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Poprawka została przyjęta. Głosujemy projekt uchwały wraz z przyjętą poprawką. Proszę o 

przygotowanie głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze 

głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę o wynik.  
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33 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Stwierdzam podjęcie uchwały. 

 

Kolejny, no teraz to będzie ciekawie. Przyjęcie programu „Otwarty Kraków”. Dziś odbywamy 

drugie czytanie, mamy złożonych w sumie 5 poprawek. Mamy poprawkę Pana Radnego 

Drewnickiego oraz 4 poprawki Pana Radnego Słoniowskiego. Głosujemy pierwsze poprawki 

Pana Radnego Drewnickiego. Proszę o przygotowanie głosowania. Kto z Państwa Radnych jest 

za przyjęciem tej poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? 

Nie widzę, zamykamy, proszę o wynik.  

16 za, 21 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Poprawka została odrzucona. Pierwsza poprawka Pana Radnego Słoniowskiego. Głosujemy. 

Proszę o przygotowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej poprawki? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę o wynik.  

18 za, 21 przeciw. 

Poprawka odrzucona. Druga poprawka Pana Radnego Słoniowskiego. Proszę o przygotowanie. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę o wynik.  

18 za, 21 przeciw. 

Poprawka odrzucona. Kolejna poprawka Pana Radnego Słoniowskiego nr 3. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem tej poprawki? Kto jest przeciw? Jeszcze Pan Radny Zięba, no tak. 

Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, 

zamykamy, proszę. Jeszcze chwilę? Tak? Jeszcze chwilę przepraszam, bo coś tutaj technicznie 

nam zaszwankowało. Teraz trzecia poprawka Pana Radnego Słoniowskiego. Kto za? Kto 

przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, wynik proszę. 

18 za, 22 przeciw. 

Od razu zmienił się wynik jak przyszedł Pan Radny. I ostatnia poprawka Pana Radnego 

Słoniowskiego. Bardzo proszę o przygotowanie. Kto jest za tą poprawką? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, wynik proszę. 

19 za, 21 przeciw. 

Poprawka odrzucona. Wszystkie poprawki zostały odrzucone, głosujemy druk w wersji 

pierwotnej. Proszę o przygotowanie głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej 
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uchwały w wersji pierwotnej? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś 

jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, wynik proszę. Głosowaliśmy: 

28 za, 5 przeciw, 3 osoby się wstrzymały. 1 nie brała udziału. 

Stwierdzam iż Rada podjęła uchwałę i proszę o wydruk.  

 

Dobra, Szanowni Państwo. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu połowy części 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty udzielonej na sprzedaż udziału 0,018 części nieruchomości 

związanej z prawem własności lokalu mieszkalnego w budynku położonym Nad Sudołem 24. 

Druk nr 1020. Nie było żadnych poprawek ani autopoprawek. Głosujemy. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze 

głosuje? Zamykamy, wynik proszę.  

32 za, 0 przeciw, 3 osoby się wstrzymały. 

Stwierdzam iż Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Podobna sprawa, wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu zwaloryzowanej kwoty 

bonifikaty udzielonej od ceny lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku mieszkalnym nr 

53, położonym przy ul. Prądnickiej. Druk 1056. Nie było żadnych poprawek ani autopoprawek. 

Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, wynik 

proszę.  

34 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się. 

Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 26 

usytuowanego w budynku na os. Szkolnym 8 w Krakowie na rzecz najemców z zastosowaniem 

33% bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 1058. Żądnych poprawek ani autopoprawek nie było. 

Głosujemy. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie 

widzę, proszę wynik. 

34 za, 0 przeciw, 3 osoby wstrzymujące się. 

Stwierdzam iż Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 91 

usytuowanego w budynku mieszkalnym na os. 2-go Pułku Lotniczego 46 w Krakowie na rzecz 
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najemców z zastosowaniem 19% bonifikaty. Jest to druk 1059 i dzisiaj odbywamy drugie 

czytanie. Nie było żadnych poprawek ani autopoprawek. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych 

jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, wynik 

proszę. Głosowaliśmy: 

38 za, 0 przeciw, 2 osoby się wstrzymały. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 9 usytuowanego 

w budynku przy ul. Ujejskiego 9 w Krakowie na rzecz najemcy z zastosowaniem 55% 

bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 1060. Nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek. 

Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś 

jeszcze głosuje? Zamykamy. 

37 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Bardzo proszę, jeżeli w formalnej. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Panie Przewodniczący ja bym miał prośbę o opinię prawną czy myśmy nie wyprodukowali 

bubla prawnego jeżeli chodzi o uchwałę przystąpienia do planu miejscowego, bo 

przystąpiliśmy de facto do dwóch planów miejscowych równocześnie co chyba jest niezgodne 

z procedurą i żeby była jakaś opinia prawna do druku 1055. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Tysiąc ile? 55? 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

1055, dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dobrze, będę prosił żeby Biuro Prawne poinformowało nas albo w dniu dzisiejszym albo 

pisemnie na następna sesję dało odpowiedź na Pana stanowisko. Rozumiem, że nie dotyczy to 

tego tylko w ogóle. 

 

Przechodzimy do kolejnej sprawy. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

lokalu mieszkalnego nr 131 usytuowanego w budynku przy ul. Elsnera 24 w Krakowie na rzecz 

najemcy z zastosowaniem 66% bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 1066. 1061, przepraszam. 

Głosujemy. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? 

Zamykamy, proszę wynik. 

38 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Druk 1066, teraz. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu połowy części 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 

położonego w budynku nr 1 na os. Szklane Domy w Krakowie. Druk 1066, nie ma żadnych 

poprawek ani autopoprawek. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę 

wynik. 

33 za, 0 przeciw, 3 osoby wstrzymały się. 

Stwierdzam iż Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu połowy części bonifikaty udzielonej od 

ceny lokalu mieszkalnego nr tutaj ochrony danych osobowych usytuowanego w budynku nr 5 

położonego przy ul. Zybilkiewicza w Krakowie. Projekt Prezydenta, druk 1067, nie było 

żadnych poprawek ani autopoprawek. Głosujemy. Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

34 za. 0 przeciw, 2 osoby się wstrzymały. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 
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Kolejna sprawa. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

nieruchomości gruntowej stanowiącą własność Gminy Miejskiej Kraków zabudowanym 

budynkiem mieszkalno-gospodarczym przy ul. Tetmajera. Jest to projekt Prezydenta, druk 

1069, dzisiaj odbywamy drugie czytanie. Nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek. Proszę 

o przygotowanie głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

36 za. 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu jednej części zwaloryzowanej bonifikaty 

udzielonej od ceny lokalu mieszkalnego położonego w budynku nr 16 przy ul. Teligi w 

Krakowie. Projekt Prezydenta, druk 1072. Nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek. 

Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

32 za. 0 przeciw, 3 osoby się wstrzymały. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 51 

usytuowanego w budynku na os. 2-go Pułku Lotniczego nr 46 w Krakowie na rzecz najemcy z 

zastosowaniem 77% bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 1073, nie ma żadnych poprawek ani 

autopoprawek. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

38 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Kolejna sprawa. Przyjęcie programu wspieranie rodzinnych ogródków działkowych 

funkcjonujących na obszarze gminy miejskiej Kraków. Projekt Prezydenta, druk 1070. Nie było 

żadnych poprawek ani autopoprawek. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, 

zamykamy, proszę wynik. 

39 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 
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I to mamy tą część z głowy. Troszkę tego jest. Wprowadzenie opłaty prolongacyjnej. Projekt 

Prezydenta Miasta, druk 1063. Odbywamy drugie czytanie, nie było żadnych poprawek ani 

autopoprawek. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

36 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Określenie stawek podatku od nieruchomości. Projekt Prezydenta, druk 1065. Dziś odbywamy 

drugie czytanie, nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek. Głosujemy. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze 

głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

39 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Kolejna sprawa, przyjęcie powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej Gminy Miejskiej 

Kraków na lata 2016-2018. Projekt Prezydenta, druk 1068. Nie ma żadnych poprawek ani 

autopoprawek. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie 

widzę, zamykamy, proszę wynik. 

39 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Druk 1074. Nadanie nazwy parku i przejęcie regulaminu parku. Projekt Prezydenta, druk 1074. 

Jest w tej sprawie złożona poprawka Pana Radnego Migdała do której jest pozytywna opinia 

Prezydenta ale musimy ją głosować. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem poprawki Pana 

Radnego Migdała? Kto jest za? Kto przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie 

widzę, zamykamy, proszę wynik. 

40 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą poprawkę. Gratulujemy. A teraz sama uchwała. Kto jest za przyjęciem tej 

uchwały wraz z przyjętą poprawką? Kto jest za? Kto jest przeciw? ? Kto się wstrzymał? Czy 

ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

38 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 
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Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Kolejna sprawa. Zmiany w budżecie miasta Krakowa. Druk 1083. Nie ma żadnych poprawek 

ani autopoprawek. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

38 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. 

Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Zmiany w Budżecie Miasta Krakowa na rok 2016. Druk nr 1084. Odbywamy dzisiaj drugie 

czytanie, nie było żadnych poprawek ani autopoprawek. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych 

jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? 

Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

39 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Kolejny projekt. Zmiana uchwały Rady Miasta w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Druk nr 1085. W tej sprawie mamy autopoprawkę dołączoną 12 września i nie ma żadnych 

poprawek. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

22 za, 0 przeciw, 17 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Proszę Państwa teraz blok uchwał jednoczytniowych, które dzisiaj żeśmy rozpatrywali. 

Ustalenia kierunków działania dla Prezydenta w zakresie utworzenia nowego parku miejskiego 

Bulwary Białuchy. Projekt Grupy Radnych, druk 1096, w tej sprawie była autopoprawka 

przyjmująca uwagi z opinii prawnej. Głosujemy. I nie było żadnych poprawek. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze 

głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

39 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę.  
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Druk 1097. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Ogród Kombatantów. 

Druk nr 1097, była autopoprawka przyjmująca uwagi z opinii prawnej. Nie ma żadnych 

poprawek, poza tą autopoprawką. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, 

zamykamy, proszę wynik. 

40 osób za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Druk 1098, skarga na działanie Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu. Nie ma 

żadnych poprawek ani autopoprawek. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, 

zamykamy, proszę wynik. 

35 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. 

Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Kolejna sprawa. Zmiany w Budżecie Miasta Krakowa, druk 1116. Nie ma żadnych poprawek 

ani autopoprawek. 1106, przepraszam, no właśnie coś mi się tam. 1106, dziękuję. Głosujemy. 

Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję, proszę 

wynik. 

30 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

Druk 1099, to jest zmiana uchwały Rady Miasta w sprawie powołania Komisji Głównej Rady 

Miasta. Rzecz dotyczy zmian w parytecie Klubu Radnych PiS. Nie było żadnych poprawek ani 

autopoprawek. Głosujemy. . Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

38 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Kolejna sprawa. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta dotyczących przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejon ul. Łuczanowickiej i 
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Wadowskiej. Druk 1113, jest autopoprawka wynikająca z opinii prawnej dostarczona Państwu 

i złożona w stosownym terminie. Głosujemy projekt uchwały wraz z autopoprawką. Kto z 

Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy 

ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

39 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Stwierdzam iż Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Kolejna sprawa projekt uchwały w sprawie ustalenia kierunków zdziałania dla Prezydenta w 

zakresie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla os. Dywizjonu 303 i 2-go Pułku Lotniczego Czyżyny. Projekt Grupy Radnych, druk nr 

1112. Jest autopoprawka przyjmująca uwagi z opinii prawnej, doręczona w stosownym 

terminie, żadnych poprawek nie ma. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, 

zamykamy, proszę wynik. 

37 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

Proszę Państwa przed tym przeczytam formułkę, która jest przy tych sprawach dotyczących 

projektów dotyczących planowania przestrzennego. Zwracam się z uprzejmą prośbą do 

projektodawców projektów wg. druków nr: 1041, 1070, 1068, 1074, 1083, 1084, 1085, 1106, 

1055, o przygotowanie do piątku 16 września i przekazanie do Kancelarii Rady Miasta 

załączników do podjętych uchwał. Zgodnie z ustawą z dnia 6 września 2001 o dostępie do 

informacji publicznej.  

Zmiana w składzie Komisji Innowacji i Wykorzystania Funduszy Unijnych Rady Miasta 

Krakowa /projekt Klubu Radnych PiS - druk nr 1114 – referuje: Włodzimierz Pietrus/.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

I teraz mamy 4 projekty, które wprowadziliśmy. W związku z tym po kolei będą musiały być 

omawiane. Projekt uchwały w trybie jednego czytania dotyczy zmiany w składzie Komisji 

Innowacji wykorzystania funduszy unijnych Rady Miasta Krakowa. Zgodnie z odpowiednim 

paragrafem statutu do tego projektu minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania 
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poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Bardzo proszę Pam 

Włodzimierz Pietrus krótko o przedstawienie. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Projekt w imieniu Klubu PiS. Chodzi o powołanie do Komisji Innowacji i Wykorzystywania 

Funduszy Unijnych Pana Michała Drewnickiego. Jest projekt. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Proszę nie przeszkadzać bo będzie. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Projekt ma na celu uzupełnienie tej komisji, ponieważ Klub PiS proponuje Pana Michała 

Drewnickiego na Przewodniczącego tej komisji. Dotychczasowy Przewodniczący Pan Arkady 

Rzegocki przestał być Radnym i chcemy uzupełnić tą komisję. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Mamy powołanie Pana Michała Drewnickiego do komisji innowacji. Otwieram 

dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, w takim układzie 

stwierdzam odbycie czytania. W trybie statutowym nie złożono żadnych poprawek. Głosujemy 

projekt uchwały. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

34 za, 3 przeciw. 

Proszę wydruk. Rada przyjęła tą uchwałę. Proszę wydruk. Proszę. Dziękuję. 

Zmiana w składzie Komisji Zdrowia i Profilaktyki oraz Uzdrowiskowej Rady Miasta 
Krakowa /projekt Klubu Radnych PiS - druk nr 1115 – referuje: Włodzimierz Pietrus/.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 
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Kolejny projekt uchwały. Bardzo proszę Pan Radny. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Druk nr 1115 to jest projekt Grupy Radnych PiS. Jest 

wniosek o powołanie do składu Komisji Zdrowia i Profilaktyki Uzdrowiskowej Pana Radnego 

Dariusza Pichra, który dzisiaj został zaprzysiężony. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. W tej sprawie zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin zgłaszania 

autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad 

projektem. I proszę o składanie poprawek na moje ręce. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 

zabrać głos?  Pan Radny Durek bardzo proszę.  

 

Radny – p. Krzysztof Durek: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. No właśnie chciałbym zwrócić uwagę, że te zmiany 

nie powodują żadnych zmian parytetów. Dalej w tych komisjach macie większość, więc to była 

wyraźnie małpia złośliwość w celu pozbawienia kolegi diety. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Ale ja rozumiem, że właśnie. Szanowni Państwo czy jeszcze jakieś głosy są w tej sprawie? Nie 

widzę, zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza 

zakończenia czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono żadnych poprawek. 

Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

34 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 



LII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

14 września 2016 r. 

 
 

 105 

 

Zmiana w składzie Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza Rady Miasta Krakowa /projekt 

Klubu Radnych PiS - druk nr 1116– referuje: Włodzimierz Pietrus/.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Kolejna sprawa. Zmiana w składzie Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza Rady Miasta. W tej 

sprawie zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin zgłaszania autopoprawek, a 

termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. I proszę 

o składanie poprawek na moje ręce. I bardzo proszę Pan Radny Pietrus, druk 1116. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Również to jest projekt Klubu, który proponuje nowo 

powołanego Radnego skierować do prac w Komisjach Ekologii i Ochrony Powietrza Rady 

Miasta Krakowa. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie 

widzę, zamykam dyskusję. Nie zgłoszono żadnych poprawek ani autopoprawek w trybie 

statutowym. Głosujemy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

37 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę. 

Zmiana w składzie Komisji Edukacji Rady Miasta Krakowa /projekt Klubu Radnych PiS - 

druk nr 1117– referuje: Włodzimierz Pietrus/.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

I kolejna sprawa. Zmiana w składzie w Komisji Edukacji Rady Miasta. Panie i Panowie Radni, 

ostatni druk no bardzo proszę, bo szkoda czasu. Zmiana w składzie w Komisji Edukacji Rady 

Miasta, druk 1117. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin zgłaszania 
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autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad 

projektem. I proszę o składanie poprawek na moje ręce. Pan Radny Pietrus bardzo proszę. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – p. Włodzimierz Pietrus: 

 

Panie Przewodniczący, druk nr 1117. Projekt Klubu Radnych PiS wnosi o powołanie do składu 

Komisji nowego Radnego Dariusza Wichra w skład Komisji Edukacji. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

iż odbyliśmy czytanie. Zamykam dyskusję. A, jest, a przepraszam Pan Urynowicz. Bardzo 

proszę. Pan Urynowicz obecny i chce zabrać głos, więc bardzo proszę. W końcu mamy czas. 

 

Radny – p. Tomasz Urynowicz: 

 

Panie Przewodniczący od początku tych zmian w komisjach zastanawia mnie jedno i bardzo 

bym prosił Pana Radnego Durka o rozwinięcie tej złotej myśli dotyczącej diet. Bo nie chcemy 

być złośliwi i chcemy oczywiście poprzeć ale też chcielibyśmy uspokoić naszego nowego 

kolegę. Naprawdę wysokość diet nie zależy od liczby komisji, w których się zasiada, więc 

bardzo bym prosił żeby Pan Radny Durek zechciał nam poświęcić trochę czasu i rozwinąć tą 

myśl bo to jest bardzo interesujące.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? No nic Pan nie musi, Pan chce. Chyba myśmy to 

za szybko zrobili.  Tego się boimy. 

 

Radny – p. Krzysztof Durek: 
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No ja rozumiem, że Pan Przewodniczący jest strachliwy, no szanowny kolego Urynowicz 

należy się zapoznać ze statutem Rady Miasta Krakowa i wtedy Pan zrozumie o co mi chodziło. 

Pozwolę sobie go nie czytać tutaj z tejże mównicy. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Jeszcze raz Pan, proszę bardzo. 

 

Radny – p. Tomasz Urynowicz: 

 

Panie Przewodniczący nie mogę się zapoznać ze statutem Rady Miasta Krakowa bo go nie ma. 

Niemniej jednak chciałbym odwołać się do ustawy o samorządzie gdzie bardzo wyraźnie 

zapisano co jest naszą powinnością. Praca dla dobra mieszkańców, a nie stanie w kolejce do 

kasy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Szanowni Państwo nie widzę, zgodnie z 

odpowiednim paragrafem. Jeszcze Pan chce? No proszę bardzo. Pan Radny Durek. 

Przepraszam ale Państwo mają prawo. No trudno. 

 

Radny – p. Krzysztof Durek: 

 

Czyli rozumiem, że no nie zwracam się z tym apelem do wszystkich Radnych ale do Pana 

Przewodniczącego Hawranka i kolegi Urynowicza aby swoje diety przekazywali do świnki. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Dziękuję. Pan Radny Hawranek. Przypominam, że dyskutujemy w sprawie zmian uchwały 

dotyczącej zmian w składzie Komisji Edukacji i bardzo proszę Państwa żebyście wrócili do tej 

sprawy. Pan Radny Hawranek dyskutujemy w sprawie zmian w składzie Komisji Edukacji, a 

nie w sprawie jakiejś innej.  
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Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Obywatelska – p. Andrzej Hawranek: 

 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowne Panie i Panowie Radni. Zwracam uwagę Panu 

Radnemu Durkowi, że kto jak to ale ja to chyba najczęściej tą świnkę zasilam. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

I to było w temacie składu Komisji Edukacji. Czy Pani Radna Pabian też chce? Nie to myślę, 

że to się samo zamknie. Proszę Państwa. Czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Nie widzę, 

stwierdzam odbycie czytania. Nie złożono żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy ten 

projekt w wersji pierwotnej. Proszę o przygotowanie głosowania. To jest ostatni projekt. Ktoś 

z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy 

ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

38 osób za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Rada przyjęła tą uchwałę.  

Szanowni Państwo to był ostatni punkt głosowań dzisiejszej sesji. 

Oświadczenia, komunikaty.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Oświadczenia i komunikaty. Czy ktoś chce. Ja Państwa zapraszam w przyszłym tygodniu 21 

na tej Sali Obrad spotkanie z Radnymi Dzielnicowymi na temat ich oczekiwań dotyczących 

perspektyw Rad Dzielnic. Zrobiliśmy wielką ankietę, mamy nadzieję, że z tego wyniknie jakaś 

korzyść dla wszystkich. I to jest pierwsza rzecz. Informacja i komunikat na temat klimatyzacji 

był przedstawiony w pierwszej części z mojej strony to tyle. Czy ktoś z Państwa chce jeszcze 

jakieś oświadczenia i komunikaty złożyć? Nie widzę, sprawdzamy obecność. Proszę o 

przygotowanie sprawdzenia, proszę o wciskanie stosownego guzika. Szanowni Państwo przed 

chwilą było 41 przy jednym z głosowań, więc prosiłbym żeby osoba która jest nieobecna, a jest 

obecna na sali się. No może wyszła. Właśnie prosimy o wydrukowanie. To na razie wszyscy. 
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Pan Jerzy Popiel nieobecny, Pani Anna Prokop-Staszewska nieobecna usprawiedliwiona, Pani 

Agata Tatara nieobecna usprawiedliwiona.  

 

Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa – p. Bogusław Kośmider: 

 

Szanowni Państwo, zamykam obrady LII Zwyczajnej Sesji. Godzina 14:13 i tak nieźle. 


